
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 575
2. Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Γ. Ψαριανού, σελ. 617
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 28ο ∆ηµοτικό Σχολείο Πειραιά, το 6ο Γυµνάσιο
Χαλανδρίου, το Γενικό Λύκειο Φιλιατρών Μεσσηνίας και φοι-
τητές από το Σύλλογο Φοιτητών του Πολιτικού Τµήµατος της
Νοµικής Σχολής, σελ. 592, 609, 611, 618, 624

4. Ευχές για ανάληψη Κυβερνητικών Καθηκόντων, σελ.
597, 611, 613, 614, 617, 620

5. Συγχαρητήρια αναφορά για την πρόκριση της Εθνικής
Οµάδας Ποδοσφαίρου στο Μουντιάλ του 2010, σελ. 601

6. Ανακοινώνεται η κατάθεση του Απολογισµού και Γενικού
Ισολογισµού του Κράτους για το οικονοµικό έτος 2008 και
του Κρατικού Προϋπολογισµού του οικονοµικού έτους 2010,
σελ. 609

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.575
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.577-586
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευ-

τέρας 23 Νοεµβρίου 2009, σελ. 587
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.
α) Προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε την κατάργηση του

Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής
κ.λπ.588

β) Προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, i) σχετικά µε τη σύµβαση του Οργανισµού Λιµέ-
νος Πειραιώς (Ο.Λ.Π.) µε την εταιρεία «COSCO» κ.λπ., σελ.
589

ii) σχετικά µε τις Ακαδηµίες Εµπορικού Ναυτικού κ.λπ., σελ.
591

γ) προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
i) σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων του αγροτικού
τοµέα κ.λπ., σελ. 592

ii) σχετικά µε την αποζηµίωση των πληγέντων αµπελοκαλ-
λιεργητών στο Νοµό Ηρακλείου, σελ. 594

δ) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης, i) σχετικά µε την κατασκευή ερ-
γοστασίου καύσης απορριµµάτων και τη λειτουργία του
ΧΥΤΑ Μαυροράχης στο νοµό Θεσσαλονίκης κ. λπ., σελ. 595

ii) σχετικά µε την κατοχύρωση δικαιώµατος ψήφου των
απόδηµων Ελλήνων κ.λπ., σελ.596

iii) σχετικά µε τους εργαζόµενους στις ∆ιευθύνσεις και τα
Τµήµατα Αστικής Κατάστασης Αλλοδαπών και Μετανάστευ-
σης των Περιφερειών της Ελλάδας κ.λπ., σελ.598

ε) Προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε τις ελληνικές θέσεις για την Κο-
πεγχάγη κ.λπ., σελ.599

στ) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε τις συνέπειες από την παύση της συγχρηµα-
τοδότησης των stage κ.λπ., σελ.601

5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών της Νέας
∆ηµοκρατίας προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, σχετικά µε τα προγράµµατα «STAGE» και τους
συµβασιούχους ορισµένου χρόνου, σελ.610

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Κατάθεση σχεδίων νόµων.
α) Οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης και ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ι-
καιωµάτων, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση Πράξης Νο-
µοθετικού Περιεχοµένου και άλλες διατάξεις», σελ. 591

β) Οι Υπουργοί Οικονοµικών, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Οικονοµική ενί-
σχυση κοινωνικής αλληλεγγύης, εισφορά κοινωνικής ευθύ-
νης των µεγάλων επιχειρήσεων και της µεγάλης ακίνητης
περιουσίας και άλλες διατάξεις των Υπουργείων Οικονοµι-
κών, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης», σελ. 617

ΟΜΙΛΗΤΕΣ
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ΖΙΩΓΑΣ Ι., σελ. 596
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π., σελ. 588, 589
ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ Μ., σελ. 593, 594, 595
ΚΑΤΣΕΛΗ Λ., σελ. 588, 589, 590, 591, 592
ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ Α., σελ. 601, 602, 604, 609
ΜΑΝΙΑΤΗΣ Ι., σελ. 600, 601
ΠΑΦΙΛΗΣ Α., σελ. 599
ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ Ι., σελ. 597, 598, 599
ΡΟΒΛΙΑΣ Κ., σελ. 595, 596
ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε., σελ. 594

Β. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε., σελ. 613, 623
ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ Ε., σελ. 614, 615, 624
ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ Γ., σελ. 610, 611, 622
ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ Α., σελ. 611
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ. 618
ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ Θ., σελ. 611
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ., σελ. 621
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Αθήνα, σήµερα στις 20 Νοεµβρίου 2009, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.00’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΛΕΒΕΝΤΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 19 Νοεµβρίου
2009 εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά των ΙΓ’ και Ι∆’ συνεδριάσεών του, της
Τετάρτης 18 Νοεµβρίου 2009 και της Πέµπτης 19 Νοεµβρίου
2009, σε ό,τι αφορά τη συζήτηση και ψήφιση του Απολογισµού
και του Ισολογισµού του Κράτους Οικονοµικού Έτους 2007.)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βου-
λής κ. Κωνσταντίνα Γιαννακοπούλου, Βουλευτή Μεσσηνίας, τα
ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ .Τασσιόπουλος ∆ηµήτριος
ζητεί να χορηγείται το οικογενειακό επίδοµα και στους δύο συ-
ζύγους, ασφαλισµένους του ΙΚΑ.

2) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φιλιατρών Μεσσηνίας
ζητεί την άµεση αποκατάσταση του αγροτικού δικτύου της πε-
ριοχής του.

3) Η Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Ρεθύµνης διατυπώνει τις
προτάσεις του για την αναθέρµανση της οικονοµικής δραστη-
ριότητας στο νοµό.

4) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η ∆ηµόσια Κεντρική Βιβλιοθήκη Λάρισας
ζητεί χρηµατοδότηση των εργασιών κατασκευής του κτηρίου για
τη µεταστέγασή της.

5) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κάτω Ολύµπου Λάρισας ζητεί
την ηλεκτροδότηση και υδροδότηση όλων των αυθαίρετων κτι-
σµάτων του παράλιου οικισµού της περιοχής του.

6) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία ζητεί να ενηµερωθεί για τη δυνατότητα
αποζηµίωσης του Καδόγλου Γρηγορίου για ηρτηµένη σοδειά.

7) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η ∆ηµόσια Κεντρική Βιβλιοθήκη Λάρισας ζητεί
τη χρηµατοδότηση των εργασιών ολοκλήρωσης του κτηρίου για
τη µεταστέγασή της.

8) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµος Κάτω Ολύµπου Λάρισας ζητεί την
ηλεκτροδότηση και υδροδότηση όλων των αυθαίρετων κτισµά-
των του παράλιου οικισµού της περιοχής του.

9) Η Βουλευτής Φωκίδος κ. ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι του ∆ήµου Παρνασσού
Φωκίδας διαµαρτύρονται για τη µη στάθµευση των αµαξοστοι-
χιών του ΟΣΕ 500 και 501 στο σταθµό Λιλαίας.

10) Η Βουλευτής Φωκίδος κ. ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία επισηµαίνει τα προβλήµατα διαχεί-
ρισης των κονδυλίων του Γ’ΚΠΣ για τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις.

11) Η Βουλευτής Φωκίδος κ. ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εργατικό Κέντρο και η Ένωση
Συνταξιούχων ΙΚΑ Νοµού Φωκίδας ζητούν την πρόσληψη ειδι-
κευµένων γιατρών στο ΙΚΑ Άµφισσας.

12) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Θουρίας Νοµού Μεσ-
σηνίας ζητεί να ενσωµατωθεί το προσωπικό του Σώµατος της Ελ-
ληνικής Αγροφυλακής στους πρωτοβάθµιους Οργανισµούς
Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

13) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καλαµάτας ζητεί την
αναδροµική ασφάλιση όσων εργάστηκαν στα προγράµµατα
«STAGE» καλύπτοντας πάγιες και διαρκείς ανάγκες κ.λπ.

14) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Σχολικών Τροχο-
νόµων Νοµού Μεσσηνίας ζητεί την εργασιακή και ασφαλιστική
κατοχύρωση των µελών του.

15) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Τοπική Ένωση ∆ήµων και Κοινο-
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τήτηων Νοµού Λακωνίας ζητεί την αποπληρωµή των έργων των
ΟΤΑ που αντιµετωπίζουν πρόβληµα εξόφλησης.

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ξενοδοχοϋπαλλή-
λων Νοµού Ηρακλείου Κρήτης διαµαρτύρεται για τις
καθυστερήσεις που παρατηρούνται κατά τη διαδικασία εγγρα-
φής των µελών του στο ταµείο ανεργίας του ΟΑΕ∆.

17) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Τοπική Ένωση ∆ήµων και Κοινο-
τήτων Νοµού Λακωνίας ζητεί τη λήψη των απαραίτητων µέτρων
για την αποκοµιδή και εναπόθεση των απορριµµάτων των ΟΤΑ
που δεν έχουν δική τους υπηρεσία καθαριότητας.

18) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση
Ναυτών ζητεί τη διατήρηση και στήριξη των ασφαλιστικών τα-
µείων του κλάδου κ.λπ.

19) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Τοπική Ένωση ∆ήµων και Κοινο-
τήτων Νοµού Λακωνίας προτείνει τη θεσµοθέτηση ενός οργάνου
που θα κρίνει πότε µία δαπάνη είναι προβλέψιµη ή µη.

20) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία Συµβασιούχοι Έργου
των ∆ιευθύνσεων και Τµηµάτων Αστικής Κατάστασης Αλλοδα-
πών και Μετανάστευσης των Περιφερειών της Ελλάδας ζητούν
τη µετατροπή των συµβάσεων εργασίας τους σε αορίστου χρό-
νου.

21) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Τοπική Ένωση ∆ήµων και Κοινο-
τήτων Νοµού Λακωνίας ζητεί να τηρηθούν τα δεδοµένα που
ίσχυαν από τη νοµοθεσία για τα προγράµµατα «STAGE» κ.λπ..

22) Η Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΣΟΦΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ανακτορίου Αιτωλ/νίας
ζητεί την επισκευή της επαρχιακής οδού Αµφιλοχίας-Λευκάδας-
Ακτίου.

23) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελληνι-
κής Κτηνοτροφίας ζητεί να δοθούν κίνητρα για τη δηµιουργία
κλαδικών κτηνοτροφικών συνεταιριστικών οργανώσεων κ.λπ.

24) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Συνδικάτο Εργα-
τοϋπαλλήλων Τηλεπικοινωνιών και Πληροφορικής Νοµού Αττικής
διαµαρτύρεται για την επιβάρυνση των εργαζοµένων εξαιτίας της
οικονοµικής κρίσης κ.λπ..

25) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του
1ου Ειδικού ∆ηµοτικού Σχολείου Κερατσινίου ζητεί επιχορήγηση
για την ίδρυση ολοήµερων ειδικών δηµοτικών σχολείων, την
επαγγελµατική εκπαίδευση των παιδιών τους µετά το ειδικό δη-
µοτικό σχολείο κ.λπ..

26) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νεφρο-
παθών Νοµού Εύβοιας υπό αιµοκάθαρση ή µεταµόσχευση ζητεί
την πρόσληψη νοσηλευτικού προσωπικού στη Μονάδα Τεχνητού
Νεφρού του Γενικού Νοσοκοµείου Κύµης.

27) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Καλύβας, κάτοικος Σητείας
ζητεί τη χορήγηση εφάπαξ από το ΤΑΞΥ.

28) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καταπα-
τήσεις στην κοίτη του ποταµού Χαράδρου στο Νοµό Μεσσηνίας.

29) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Τοπική Ένωση ∆ήµων και Κοινο-
τήτων Νοµού Λακωνίας ζητεί να γίνει νοµοθετική ρύθµιση που
θα υποχρεώνει τη ∆ΕΗ να εκδίδει παραστατικό και να πληρώνε-
ται µετά την υλοποίηση του έργου.

30) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οµάδες παραγωγών εσπεριδοειδών
της χώρας ζητούν στο Συµβούλιο Υπουργών Γεωργίας της Ε.Ε.
να τεθεί το θέµα της αναθεώρησης της αρχικής εθνικής επιλογής
µας, που αφορά στα εσπεριδοειδή.

31) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Τοπική Ένωση ∆ήµων και Κοινο-
τήτων Νοµού Λακωνίας διαµαρτύρεται για την ακύρωση του
ειδικού συνδυασµένου προγράµµατος απασχόλησης είκοσι χι-
λιάδων ανέργων στους ΟΤΑ.

32) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Τοπική Ένωση ∆ήµων και Κοινο-
τήτων Νοµού Λακωνίας ζητεί να αποσαφηνιστεί το µοντέλο
λειτουργίας των νέων ΟΤΑ κ.λπ..

33) Ο Βουλευτής Καστορίας κ. ΖΗΣΗΣ ΤΖΙΚΑΛΑΓΙΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Γουνοποιών Καστοριάς «Ο
ΠΡΟΦΗΤΗΣ ΗΛΙΑΣ» ζητεί την παραχώρηση οικοπέδου για τη δη-
µιουργία νέου σύγχρονου εκθετηρίου γούνας κ.λπ..

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η οργανωτική επιτροπή «STAGE»
Ηρακλείου Κρήτης ζητεί να επανεξετεστεί η πολιτική απόφαση να
αντικατασταθούν οι εργαζόµενοι των «STAGE» από νέους συµ-
βασιούχους.

576 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 53/20/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Τζέκη Άγγελου, Ζιώγα Ιωάννη, Καλαντίδου Σοφίας δόθηκε

µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/26743/4-11-2009 έγγραφο από τον
Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 54/20/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Τζέκη Άγγελου, Ζιώγα Ιωάννη, Καλαντίδου Σοφίας δόθηκε
µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/26741/4-11-2009 έγγραφο από τον

Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 73/21-10-2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Τζέκη Άγγελου, Ζιώγα Ιωάννη, Καλαντίδου Σοφίας δόθηκε
µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/26741/4-11-2009 έγγραφο από τον

Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 146/22-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοραντή Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/6/ΑΣ3660δις/4-11-

2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απά-
ντηση:
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5. Στην µε αριθµό 154/22-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

21/7/ΑΣ3665δις/4-11-2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερι-
κών η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι σήµερα θα ηχήσει
σειρήνα συναγερµού στο Μέγαρο της Βουλής και σε όλη την Επι-
κράτεια στα πλαίσια της άσκησης ΤΑΑΣ «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ 2009»
διάρκειας ενός λεπτού, µεταξύ 10.00’-12.00’ το πρωί.

Κάνω αυτήν την ανακοίνωση, για να µην υπάρξουν ανησυχίες.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευτέρας 23 Νο-
εµβρίου 2009.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 93/17-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Έκτορα Νασιώκα
προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την αντι-
µετώπιση του αλκοολισµού κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 77/16-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ευσταθίου Κωνσταντινίδη προς τους
Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Οικονοµικών,
σχετικά µε την αποζηµίωση των πληγέντων παραγωγών από τις
έντονες βροχοπτώσεις στο Νοµό Φλώρινας κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 108/17-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλ-
λάκου προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής και Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε την ολοκλήρωση του έργου της εκτροπής του Αχε-
λώου κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 96/17-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστερίου Ροντούλη προς
τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης και ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ι-
καιωµάτων, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για την
αποµάκρυνση των Χριστιανικών Συµβόλων από τα Ελληνικά ∆η-

µόσια Καταστήµατα κ.λπ..
5. Η µε αριθµό 102/17-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-

προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε τον εκσυγχρονι-
σµό της παλαιάς Εθνικής Οδού Ελευσίνας-Θήβας κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 74/16-11-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνας
Γιαννακοπούλου προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την αποζηµίωση των πληγέντων παραγω-
γών από τη χαλαζόπτωση στο Νοµό Μεσσηνίας κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 90/17-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ζήσα Τζηκαλάγια προς την Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
κατά της εισαγωγής φασολιών από τρίτες χώρες και της παρά-
νοµης ελληνοποίησής τους κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 109/17-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα
προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε τις ελλείψεις εκπαιδευτικών στα σχολεία κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 97/17-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη προς
τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε
την αναστολή λειτουργίας της εταιρείας «ΑΣΠΙΣ» κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 104/17-11-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου
Παπαδηµούλη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εσωτερι-
κών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων για τη µείωση της γραφειοκρατίας στη χώρα
µας κ.λπ..
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι υπάρχει πα-
ράκληση εκ µέρους της Υπουργού κ. Λούκα Κατσέλη να προη-
γηθεί. Υπάρχουν τρεις επίκαιρες ερωτήσεις που την αφορούν.

Θα ξεκινήσουµε µε την υπ’ αριθµόν 71/7/16-11-2009 δεύτερη
επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Παναγιώτη Καµµένου προς τον Πρωθυπουργό, σχε-
τικά µε την κατάργηση του Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής κ.λπ..

Θα απαντήσει η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας.

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Η κατάργηση του ΥΕΝΑΝΠ και του διαµελισµού των αρµο-

διοτήτων του από την Κυβέρνηση υπονοµεύει τη ναυαρχίδα της
ελληνικής οικονοµίας, την εµπορική ναυτιλία και δηµιουργεί αδυ-
ναµία χάραξης ενιαίας νησιωτικής πολιτικής, αβεβαιότητα και
σύγχυση στον τοµέα της ακτοπλοΐας και της υδροδότησης των
άνυδρων νησιών του Αιγαίου.

Από την 1η Νοεµβρίου δεν υπάρχουν νόµιµα εγκεκριµένα δρο-
µολόγια, αφού δεν έχει συνέλθει ΣΑΣ, µε αποτέλεσµα την πλήρη
αποµόνωση των νησιών, αφού από το προεδρικό διάταγµα η
ακτοπλοΐα δεν έχει περιέλθει σε κανένα Υπουργείο.

Όλες οι διαδικασίες για την υδροδότηση των νησιών έχουν πα-
γώσει και τα άνυδρα νησιά συντηρούνται από την 11η Νοεµβρίου
µε τα αποθέµατά τους.

Οι χειριστές λιµενικοί και οι πολιτικοί υπάλληλοι έχουν προϊ-
σταµένους πέντε Υπουργούς, έξι Υφυπουργούς, εννιά γενικούς
γραµµατείς και όλους δε χωρίς αρµοδιότητες.

Ακόµα, δεν έχει γίνει παράδοση, παραλαβή στη Μυτιλήνη,
αφού κανείς Υπουργός δεν παραλαµβάνει.

Ο Αρχηγός του Λιµενικού Σώµατος παραιτήθηκε, τα σωµατεία
του Λιµενικού αντιδρούν έντονα.

Ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός τα εξής:
1. Γιατί σαράντα µέρες µετά τις εκλογές δεν έχει καθοριστεί

πού θα υπαχθεί ή αν θα καταργηθεί η Γενική Γραµµατεία Αιγαίου,
Νησιωτικής Πολιτικής (ΓΓΑΙΝΠ); Θα µείνει ενιαίο το Λιµενικό
Σώµα και το προσωπικό του -πώς είναι δυνατόν αξιωµατικός του
Λιµενικού Σώµατος να ανήκει σε άλλο Υπουργείο, ο Αρχηγός του
και η στρατιωτική ηγεσία σε δεύτερο και οι εσωτερικές υποθέ-
σεις που το ελέγχουν σε τρίτο;- ή θα αποδυναµωθεί µε τον κα-
τακερµατισµό του στελεχιακού δυναµικού σε διαφορετικά
Υπουργεία, µε αποτέλεσµα να δυναµιτίζεται και ο συντονισµός
της ακτοπλοϊκής εξυπηρέτησης των νησιών;

2. Πώς θα διασφαλίσετε τη συνέχεια της υδροδότησης των
άνυδρων νησιών, αφού έχουν παγώσει οι σχετικοί διαγωνισµοί
µεταφοράς νερού και αφαλατώσεων; Σε περίπτωση ναυτικού
ατυχήµατος, ποιος έχει το συντονισµό για την προστασία της
ζωής στη θάλασσα και την αντιµετώπιση της ρύπανσης, αφού η
∆ιεύθυνση Ασφάλειας Ναυσιπλοΐας (∆ΑΝ), ο Θάλαµος, η ∆ιεύ-
θυνση Περιβάλλοντος και τα στελέχη του Λιµενικού Σώµατος
ανήκουν σε διαφορετικά Υπουργεία;

Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Κύριε συνάδελφε, όπως πολύ καλά γνω-
ρίζετε, δεν υπάρχει θέµα κατάργησης του Υπουργείου
Εµπορικής Ναυτιλίας. Το Υπουργείο εντάχθηκε στο νέο Υπουρ-
γείο Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας. Η ένταξη
αυτή αποτελεί µία αναπτυξιακή επιλογή. Είναι καιρός τα θέµατα
της ναυτιλίας να τα βλέπουµε από µία αναπτυξιακή σκοπιά και
να χρησιµοποιήσουµε και σ’ αυτόν τον κλάδο όλα τα αναπτυ-
ξιακά εργαλεία που διαθέτει η χώρα µας, από το Πρόγραµµα ∆η-
µοσίων Επενδύσεων, τους κοινοτικούς µας πόρους, τις
Συµπράξεις ∆ηµόσιου και Ιδιωτικού Τοµέα, τις κρατικές προµή-
θειες για το καλό της ναυτιλίας µας, για το καλό του θαλάσσιου
τουρισµού µας, για το καλό της προστασίας του θαλάσσιου πε-
ριβάλλοντος, για το καλό των υποδοµών µας, για το καλό της οι-
κονοµίας µας.

Εποµένως η επιλογή της Κυβέρνησης πάνω απ’ όλα ήταν µια
αναπτυξιακή πολιτική και µέχρι τώρα, παρά τις όποιες δυσκολίες
–γιατί κάθε τέτοιο εγχείρηµα έχει και δυσκολίες- δεν υπήρξε,
όπως πολύ καλά γνωρίζετε, καµµία καθυστέρηση και κανένα
πρόβληµα ούτε στα ακτοπλοϊκά δροµολόγια ούτε στην παροχή
υπηρεσιών.

Πιο συγκεκριµένα, το προσωπικό του Λιµενικού Σώµατος που
απασχολείται σε υπηρεσίες µε αρµοδιότητες επί θεµάτων εµπο-
ρικής ναυτιλίας εξακολουθεί να υπηρετεί στις θέσεις που κατείχε
µέχρι σήµερα και συνεργάζεται όπου χρειάζεται µε προσωπικό
του Υπουργείου, πολιτικό προσωπικό, για την αποτελεσµατική
λειτουργία των υπηρεσιών.

Το προσωπικό των λιµενικών αρχών και οι ναυτιλιακοί ακό-
λουθοι εξακολουθούν να εκτελούν τα διοικητικά τους καθήκοντα
προς όφελος της ελληνικής ναυτιλίας και των Ελλήνων ναυτικών
και είναι δέσµευση και της Κυβέρνησης και εµού προσωπικά να
µη διαταραχθούν οι υπηρεσίες που προσφέρονται για το καλό
της ναυτιλίας και σιγά-σιγά, σταδιακά, να γίνουν όποιες τροπο-
ποιήσεις.

Η Γενική Γραµµατεία Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής δεν
διασπάται, αλλά εντάσσεται, όπως πολύ καλά γνωρίζετε, ενιαία
στο Υπουργείο Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων για τον κα-
λύτερο συντονισµό και λειτουργία της νησιωτικής πολιτικής.
Είναι, επιτέλους, καιρός το θέµα των ακτοπλοϊκών µεταφορών
να κοιταχθεί αναπτυξιακά. Ήδη ανακοινώσαµε την ένταξη του
µεταφορικού ισοδύναµου, δηλαδή τη µείωση, µέσω επενδύσεων,
του κόστους µεταφοράς στο αναπτυξιακό πρόγραµµα της
χώρας.

Όσον αφορά στο διαγωνισµό για την προµήθεια, µεταφορά
και παράδοση πόσιµου νερού στις δεξαµενές των ΟΤΑ των άνυ-
δρων νησιών, παρά το άνοιγµα των οικονοµικών προσφορών που
έγινε την 1η Σεπτεµβρίου του 2009, δεν υπεγράφη από την προη-
γούµενη ηγεσία του πρώην Υπουργείου η απόφαση για την
έγκριση ή µη της κατακύρωσης του διαγωνισµού. Για το λόγο
αυτό, για να µην υπάρξουν προβλήµατα και για την οµαλή υδρο-
δότηση των άνυδρων νησιών, παρατάθηκαν µέχρι 30 Νοεµβρίου
2009 όλες οι σχετικές συµβάσεις υδροδότησης. Εποµένως δεν
υπάρχει κανένα πρόβληµα ούτε και σε αυτόν τον τοµέα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Το λόγο τώρα έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Καµµένος για τρία

λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, λυπούµαι ιδιαιτέρως που ο κύριος Πρωθυπουρ-

γός επί δύο συνεχείς εβδοµάδες αρνείται να έρθει να απαντήσει
στη Βουλή των Ελλήνων για το θέµα της κατάργησης του Υπουρ-
γείου Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής
απαντώντας σε άλλες ερωτήσεις.

Είναι αλήθεια ότι υπάρχει τροµερός προβληµατισµός για το
εγχείρηµα αυτό, ένα εγχείρηµα το οποίο ήταν αντίθετο από τις
εξαγγελίες του ΠΑΣΟΚ. Η κ. Τσουρή, υπεύθυνη για τον τοµέα
της ναυτιλίας, µια εβδοµάδα πριν από τις εκλογές σε συνέντευξή
της στην εφηµερίδα «ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ» έλεγε: «∆ιαβεβαιώνουµε
τους ανθρώπους της ναυτιλίας ότι δεν θα διασπασθεί το Υπουρ-
γείο. ∆ιαβεβαιώνουµε τους νησιώτες.» Το ίδιο διαβεβαίωνε και ο
επικεφαλής του τοµέα της νησιωτικής πολιτικής.

Είναι αλήθεια ότι το προεδρικό διάταγµα το οποίο είδε το φως
της δηµοσιότητας δεν πρόκειται να εφαρµοστεί και δηλώνω κα-
τηγορηµατικά στη Βουλή ότι αυτό το διάταγµα θα υποχρεωθεί η
Κυβέρνηση να το πάρει πίσω, θα υποχρεωθεί να το τροποποιή-
σει.

Παραιτήθηκε ο Αρχηγός του Λιµενικού Σώµατος, γιατί αρνεί-
ται τη διάλυση του Λιµενικού Σώµατος. Οι δυο υπαρχηγοί αρ-
νούνται να αναλάβουν την αρχηγία και γι’ αυτό δεν γίνεται
ΚΥΣΕΑ. Οι υποναύαρχοι µέχρι και το βαθµό των αρχιπλοιάρχων
δεν το κάνουν. ∆εν αναλαµβάνουν την ηγεσία του Λιµενικού. Θα
υποχρεωθείτε να το αλλάξετε. Πρέπει να το παραδεχθείτε αµέ-
σως ότι αυτό το προεδρικό διάταγµα δεν µπορεί να λειτουργή-
σει.

Κυρία Κατσέλη, δεν αµφιβάλλω καθόλου για τις δικές σας προ-
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θέσεις. Πράγµατι, µέσα σε λίγες µέρες, χωρίς αρµοδιότητες,
έχετε προσπαθήσει να κάνετε αρκετά πράγµατα. Όµως, εσείς
ως Υπουργός Οικονοµίας που δεν έχετε την ευθύνη του Λιµενι-
κού Σώµατος δεν µπορείτε να διατάξετε αξιωµατικό του Λιµενι-
κού που έχετε στις διευθύνσεις σας. Οι λιµενικοί και ιδίως οι
αξιωµατικοί και οι υπαξιωµατικοί αναφέρονται στο Στρατιωτικό
Κώδικα, αναφέρονται στη φυσική τους ηγεσία. Η φυσική τους
ηγεσία ανήκει σε άλλο Υπουργείο. Αν κάποιος προβεί σε κάποιο
σφάλµα στις δικές σας διευθύνσεις δεν µπορείτε να το ελέγξετε,
γιατί η ηγεσία του βρίσκεται σε άλλο Υπουργείο και η Εσωτερι-
κών Υποθέσεων σε τρίτο Υπουργείο.

Ήδη έχουν δηµιουργηθεί προβλήµατα. Έχουµε Έλληνες ναυ-
τικούς οι οποίοι κρατούνται στα χέρια πειρατών. Ποτέ δεν έγινε
αυτό τα τελευταία δύο χρόνια που είχα εγώ την ευθύνη. Στο κέ-
ντρο επιχειρήσεων δίναµε τις εντολές. ∆εν λέω ότι εσείς δεν κά-
νατε σωστά τη δουλειά σας, απλώς δεν υπάρχει κανείς που να
µπορεί να διατάξει και να είναι παρών στο κέντρο επιχειρήσεων,
στο θάλαµο επιχειρήσεων για την εντολή να χρησιµοποιηθεί
στρατιωτική δύναµη για την αποτροπή πειρατείας. Το ίδιο –ο µη
γένοιτο- θα γίνει και σε περίπτωση θαλασσίου ατυχήµατος όσον
αφορά την ακτοπλοΐα.

Σε σχέση µε τα υπόλοιπα που αναφέρουµε θα σας πω το εξής
απλό παράδειγµα: Η επιδοτούµενη γραµµή Άγιος Κήρυκος-
Φούρνοι-Καρλόβασι-Βαθύ είναι γραµµή η οποία ανήκει στο
Υπουργείο Υποδοµών, στον κ. Σηφουνάκη, στην πρώην Γενική
Γραµµατεία Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής. Εάν το «Νήσος
Μύκονος» στην προσέγγισή του στο λιµάνι των Φούρνων χτυπή-
σει τον καταπέλτη, αυτό που γινόταν πριν ήταν να ειδοποιηθεί
από το θάλαµο επιχειρήσεων ο λιµενικός που είναι επιθεωρητής
εκεί και ανήκει στην επιθεώρηση πλοίων και να δώσει απόπλου
του πλοίου. Τώρα θα πρέπει ο κ. Σηφουνάκης να ειδοποιήσει το
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, όπου ο κ. Χρυσοχοΐδης θα
δώσει εντολή στον αρχηγό να επιτρέψει στο θάλαµο να ειδοποι-
ηθεί ο νηογνώµονας. Το δικό σας Υπουργείο µέσω της επιθεω-
ρήσεως πρέπει να στείλει από τον ελληνικό νηογνώµονα ή το
νηογνώµονα του πλοίου κλιµάκιο στους Φούρνους να επιθεωρή-
σουν µετά από τρεις µέρες το πλοίο, να δώσουν εν συνεχεία
κοινή υπουργική απόφαση στο Υπουργείο Υποδοµών, στο
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη και στο δικό σας Υπουργείο
και µε κοινή υπουργική απόφαση να πάρει απόπλου το πλοίο. Το
αποτέλεσµα είναι ότι θα έχουν µείνει «καραβοφάναρο» οι κάτοι-
κοι των Φούρνων. Σας το λέω αυτό µε όλη την καλή πρόθεση.

Οι νησιωτικές πολιτικές θέλουν το δικό τους Υπουργό. Το
Υπουργείο Ναυτιλίας το ίδρυσε ο Ανδρέας Παπανδρέου το 1985
και το καταργεί ο Γιώργος Παπανδρέου το 2009. Είναι νωρίς
ακόµα και µπορείτε να πάρετε πίσω αυτήν την απόφαση. Φοβά-
µαι πολύ ότι παρά τις καλές προθέσεις θα έχουµε δράµατα στο
Αιγαίο, ότι θα έχουµε δράµατα στη µεγάλη των Ελλήνων ναυτι-
λία. Ήδη κατεβάζουν τη σηµαία τους από την Αδριατική καρά-
βια της ακτοπλοΐας µας, καράβια της µεγάλης των Ελλήνων
ναυτιλίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Όταν κατέβει η ελληνική σηµαία
από τα πλοία θα είναι πολύ αργά και για τη µεγάλη των Ελλήνων
ναυτιλία αλλά και για την ακτοπλοΐα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.

Καµµένο.
Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο για να δευτερολογήσει για τρία

λεπτά.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Κύριε συνάδελφε, φοβάµαι ότι κινδυνο-
λογείτε. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι έχουµε πρωτοφανή αύξηση των
πλοίων µε ελληνική σηµαία από το Σεπτέµβριο και µετά. Γνωρί-
ζετε επίσης πολύ καλά ότι δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα ούτε
όσον αφορά στο συντονισµό, ούτε όσον αφορά στην παροχή
υπηρεσιών σε κανένα από τα θέµατα στα οποία αναφερθήκατε.
Υπάρχει πολύ στενή συνεργασία µε το Υπουργείο Προστασίας

του Πολίτη και µε τον αρµόδιο Υπουργό κ. Χρυσοχοΐδη. Οι υπη-
ρεσίες έχουν συντονιστεί και -κάτι το οποίο ίσως δεν γινόταν
στην προηγούµενη κυβέρνηση- είµαστε σε συνεχή επαφή ώστε
να µην υπάρξουν δυσλειτουργίες.

Είναι καιρός να αντιληφθούµε ότι όταν γίνονται τοµές, οι τοµές
αυτές πρέπει να στηρίζονται ακόµα και αν ξεβολεύονται κάποιοι
και αρκετοί ξεβολεύτηκαν απ’ αυτήν την αλλαγή. Είναι καιρός να
δούµε πώς µπορούν τα πράγµατα να λειτουργήσουν καλύτερα,
αλλά είναι παράδοξο υπηρεσίες οι οποίες, ουσιαστικά, χρειάζο-
νται πολιτικές διαδικασίες να γίνονται από ένστολους οι οποίοι
αυτήν τη στιγµή έχουν άλλο ρόλο και άλλη λειτουργία. Αυτό είναι
ένα εγχείρηµα το οποίο, βεβαίως, έχει στην αρχή δυσκολίες,
αλλά µε στενή συνεργασία, µε ανοιχτό διάλογο και µε δουλειά
απ’ όλους θα είναι ένα εγχείρηµα το οποίο θα αποβεί προς όφε-
λος και των νησιών µας και των υπηρεσιών και, βεβαίως, του εφο-
πλισµού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ,
κυρία Υπουργέ, και για την ακρίβεια στο χρόνο.

Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 103/17-11-2009 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Θεόδωρου ∆ρίτσα προς την Υπουργό
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη
σύµβαση του Οργανισµού Λιµένος Πειραιώς (ΟΛΠ) µε την εται-
ρεία «COSCO» κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Η ηγεσία του σηµερινού κυβερνητικού κόµµατος κατήγγελλε

από τη θέση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης την εκποίηση του
Σταθµού Εµπορευµατοκιβωτίων στο λιµάνι του Πειραιά και χα-
ρακτήριζε ως αποικιοκρατική τη σχετική σύµβαση µε την
«COSCO».

Τώρα, η ηγεσία του ΠΑΣΟΚ, ως Κυβέρνηση, αποδέχεται την
εφαρµογή της Σύµβασης µε την «COSCO» και προωθεί ένα αό-
ριστο διάλογο, χωρίς σαφές χρονοδιάγραµµα, αλλά ούτε καν την
οριοθέτηση των ζητηµάτων εκείνων της σύµβασης που επιδιώ-
κεται οπωσδήποτε η αλλαγή τους.

Επειδή ένας τέτοιος διάλογος µόνο ως αποπροσανατολιστι-
κός ελιγµός και στάχτη στα µάτια της κοινής γνώµης µπορεί να
χαρακτηριστεί,

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1. Συνεχίζει η Κυβέρνηση να θεωρεί ως αποικιοκρατική τη Σύµ-

βαση ΟΛΠ – «COSCO»; Κι αν ναι, πώς είναι δυνατόν µία αποικιο-
κρατική σύµβαση να µπορεί, µε τη συναίνεση µάλιστα και της
«COSCO», να τροποποιηθεί ώστε να υπηρετήσει το δηµόσιο συµ-
φέρον;

2. Θεωρεί η Κυβέρνηση ότι υπάρχουν σηµεία της Σύµβασης
ΟΛΠ – «COSCO» και του αντίστοιχου νόµου, µε τον οποίο κυρώ-
θηκε αυτή η σύµβαση, που αποτελούν «κόκκινη γραµµή», ώστε,
χωρίς την αλλαγή τους, η σύµβαση να µην µπορεί να γίνει απο-
δεκτή; Αν ναι, ποια, συγκεκριµένα, είναι αυτά τα σηµεία;»

Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, όπως πολύ καλά γνωρίζετε, γιατί είχαµε

τη συζήτηση εδώ στη Βουλή, η θέση της Κυβέρνησης ήταν και
παραµένει η ίδια. Υπήρχαν πολλά ζητήµατα µέσα στη σύµβαση,
στα οποία δεν συµφωνούσαµε. Κι αν το ΠΑΣΟΚ ήταν τότε κυ-
βέρνηση, δεν θα είχε γίνει έτσι η σύµβαση.

Για εµάς, για το ΠΑΣΟΚ, τα λιµάνια της χώρας πρέπει να βρί-
σκονται κάτω από δηµόσιο έλεγχο κυρίως για να παρέχουν υπη-
ρεσίες προς όφελος του δηµοσίου συµφέροντος. Και αυτή είναι
η θέση στο πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ.

Η σύµβαση αυτή προχώρησε από την προηγούµενη κυβέρ-
νηση και κυρώθηκε από τη Βουλή. Αυτήν τη στιγµή υπάρχει ένα
καθεστώς µιας ιδιωτικής εταιρείας -και µάλιστα µιας κινεζικής
εταιρείας- µέσα στο λιµάνι. Κι έχουµε µία σύµβαση κυρωµένη µε
νόµο, µία διεθνή σύµβαση.

Μπροστά σε αυτήν την πραγµατική κατάσταση, η θέση µας ως
αντιπολίτευση -θέση που εκφράστηκε από όλους τους εισηγη-
τές του κόµµατός µας από τη θέση της αξιωµατικής αντιπολί-
τευσης τότε- ήταν η ακόλουθη: Το ΠΑΣΟΚ θα εξαντλήσει –το
ΠΑΣΟΚ τότε, ως Κυβέρνηση σήµερα- όλες τις νόµιµες διαδικα-
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σίες που προβλέπονται από τους όρους της σύµβασης, το ισχύον
θεσµικό και νοµικό πλαίσιο και το Ευρωπαϊκό Κοινοτικό ∆ίκαιο,
για να εξασφαλιστούν οι καλύτεροι όροι και οι διασφαλίσεις που
θα µπορούσαν να προκύψουν για την ΟΛΠ, για τους µετόχους
της, αλλά και εν γένει για την οικονοµία και τα εθνικά συµφέρο-
ντα της χώρας.

Αυτή ήταν η θέση τότε. Αυτή ήταν η δέσµευσή µας. Αυτό κά-
ναµε από την πρώτη µέρα που αναλάβαµε την Κυβέρνηση.

Την πρώτη εβδοµάδα συµφωνήσαµε –συµφωνία η οποία ήταν
µεταξύ εµού τότε, γιατί δεν υπήρχε ακόµα ο διευθύνων σύµβου-
λος στην «ΟΛΠ Α.Ε.» και της «ΣΕΠ Α.Ε.», η θυγατρική της
«COSCO»- να ανοίξει αµέσως ένας διάλογος για όλα τα ζητή-
µατα της σύµβασης παραχώρησης, ζητήµατα που άπτονται και
του Ευρωπαϊκού ∆ικαίου, όπως πολύ καλά γνωρίζετε.

Αυτός ο διάλογος ξεκίνησε αµέσως µεταξύ ΟΛΠ, καθώς ο νέος
διευθύνων σύµβουλος ανέλαβε αµέσως πρωτοβουλίες. Μάλιστα,
είχαµε ήδη θετικά αποτελέσµατα. Συµφωνήθηκε να µπει εκπρό-
σωπος της «ΟΛΠ Α.Ε.» στο διοικητικό συµβούλιο της ΣΕΠ. Συµ-
φωνήθηκε όλοι οι εργαζόµενοι να είναι Έλληνες πολίτες. Και
συνεχίζεται ο διάλογος για µια σειρά από ζητήµατα που άπτο-
νται του φορολογικού καθεστώτος -για το οποίο, όπως πολύ
καλά γνωρίζετε, έχει εγείρει ερωτήµατα και η Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή- του ρυθµιστικού πλαισίου, αλλά και όλων των άλλων ζη-
τηµάτων συνεργασίας.

Η παρουσία της «COSCO» στην Ελλάδα είναι στρατηγικής ση-
µασίας για τη χώρα. Έχει πολύ µεγάλη σηµασία να υπάρχει
στενή συνεργασία µεταξύ της Ελλάδας και της Κίνας, µία ανα-
δυόµενη οικονοµία η οποία θα παίξει –και παίζει ήδη- έναν πολύ
ουσιαστικό ρόλο στην Ευρώπη, στην παγκόσµια οικονοµία. Θέ-
λουµε τη συνεργασία, αλλά µε όρους και προϋποθέσεις, που
πραγµατικά θα εξυπηρετούν το δηµόσιο συµφέρον.

Αυτός είναι ο στόχος. Αυτός είναι, αν θέλετε, ο πρωταρχικός
στόχος του διαλόγου που γίνεται αυτήν τη στιγµή και να είστε
βέβαιος ότι το δηµόσιο συµφέρον θα εξασφαλιστεί.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ,

κυρία Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. ∆ρίτσας για τρία λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ, κυρία Υπουργέ, για τις απαντήσεις που µου

δώσατε, παρά το γεγονός ότι είναι απλώς ένα περίγραµµα
ακόµα, εκτός από δύο νέες επιµέρους πληροφορίες που είχατε
την καλοσύνη να µας ανακοινώσετε και οι οποίες δεν καλύπτουν
προφανώς τα αιτήµατα και των εργαζοµένων και της ελληνικής
κοινωνίας, αλλά και του δικού σας κόµµατος όταν ήταν στην Αντι-
πολίτευση, όταν όχι απλώς έλεγε ότι είναι αποικιοκρατική η σύµ-
βαση, αλλά έλεγε ότι είναι µία σύµβαση που δεν µπορεί να
ενταχθεί στα καλώς εννοούµενα στρατηγικά οικονοµικά συµφέ-
ροντα της χώρας.

Υπό αυτήν την άποψη, σαράντα µέρες µετά την ανάληψη της
διακυβέρνησης της χώρας από το ΠΑΣΟΚ, πιστεύω ότι είναι
πλέον ώριµη η συγκυρία, ώστε να ανακοινώσετε ποια είναι ακρι-
βώς αυτά τα σηµεία τα οποία η Κυβέρνηση θεωρεί ότι πρέπει να
ανατραπούν για να µην είναι η σύµβαση αποικιοκρατική. Αυτό
είναι εντελώς αναγκαίο, γιατί δεν είναι αίτηµα της Αντιπολίτευσης
της τότε ή της τωρινής, αλλά είναι αίτηµα ολόκληρης της ελλη-
νικής κοινωνίας. Έχουµε µία στρατηγική συµφωνία σαράντα δύο
ετών, µισού αιώνα περίπου, στο πιο νευραλγικό πυλώνα των θα-
λασσίων µεταφορών της χώρας. Απ’ αυτήν την άποψη, δεν µπο-
ρούν αυτά τα ερωτήµατα να παραµένουν αναπάντητα.

∆εν θέλετε να µπείτε στο δικό µας αίτηµα της διεκδίκησης της
ακύρωσης της σύµβασης, παρά το γεγονός ότι έχετε νόµιµους
λόγους για να το διεκδικήσετε και να το κάνετε ως µία ευνοµού-
µενη πολιτεία, διότι αυτός ο διαγωνισµός –το ήξερε και από τότε
το ΠΑΣΟΚ- δεν ήταν νόµιµος. Ήταν ένας διαγωνισµός µε πάρα
πολλές µαύρες τρύπες. Μία απ’ αυτές ήταν ότι παραβιάστηκε
κατάφωρα ο ν. 3310/2005, ο οποίος ρητά προβλέπει για όποιον
συµµετέχει σ’ αυτόν το διαγωνισµό, ότι πρέπει να έχει ονοµαστι-
κές µετοχές κατατεθειµένες.

Απ’ αυτό η «COSCO» ξέφυγε (και έγινε δεκτό από το ελληνικό
κράτος και από τον ΟΛΠ) µε µόνο µία ένορκη κατάθεση ενός Έλ-

ληνα εκπροσώπου της, ενώ στο µετοχικό κεφάλαιο της «COSCO»
συµµετέχει εταιρεία του Χονγκ-Κονγκ διαχείρισης µετοχών. Ποιοι
είναι οι µέτοχοι της COSCO εν πάση περιπτώσει; ∆εν πρέπει το
ελληνικό δηµόσιο, η ελληνική πολιτεία, οι παραγωγικές δυνάµεις
της χώρας να ξέρουν µε ποιους έχουν να κάνουν σ’ ένα τόσο κρί-
σιµο ζήτηµα;

Στο διαγωνισµό συµµετείχε η «HATCHISON», κινέζικων συµ-
φερόντων θυγατρική άλλης εταιρείας που συνδέεται µε την
«COSCO». Παράνοµο και αυτό. ∆εν θέλετε να προχωρήσετε
στην αξιοποίηση τέτοιων και πολλών άλλων δεδοµένων για τη
βάσιµη διεκδίκηση ακύρωσης της σύµβασης για γενικότερους
λόγους.

Εν πάση περιπτώσει, µε τη διάρκεια των σαράντα δύο ετών
συµφωνείτε; Είναι δυνατόν µισό αιώνα δέσµευση του ελληνικού
κράτους, της ελληνικής οικονοµίας, αποικιοκρατικού τύπου;

Με τη λιµενική ζώνη που ελέγχεται πλήρως και αποξενώνεται
το ελληνικό κράτος απ’ αυτήν, θα συµφωνήσετε; Με την απαγό-
ρευση της δυνατότητας του ΟΛΠ να δηµιουργήσει σε µήκος χρό-
νου, µισού αιώνα, άλλο σταθµό εµπορευµατοκιβωτίων,
συµφωνείτε; Με το προνόµιο ρύθµισης της προτεραιότητας εξυ-
πηρέτησης των εισερχοµένων πλοίων στη ζώνη του ΣΕΜΠΟ, θα
συµφωνήσετε; Με την ανάληψη προστασίας, ακόµα και της εθνι-
κής ασφάλειας και της δηµόσιας τάξης, όπως προβλέπει το κα-
ταστατικό της ΣΕΠ, θα συµφωνήσετε; Αυτά είναι πολύ σοβαρά
ζητήµατα, που χρειάζονται σαφείς απαντήσεις, κυρία Υπουργέ,
όχι για εµάς.

Υπάρχουν και πολλά άλλα εκτός σύµβασης, όπως ο ν.
3755/2009, τα άρθρα 2 και 3. Επιτέλους και γι’ αυτά χρειάζονται
σαφείς απαντήσεις για τις φορολογικές ελαφρύνσεις, για τα πρό-
σθετα προνόµια που δόθηκαν στην «COSCO». Τελικά, τι δια-
πραγµατεύεστε; Ακριβώς αυτό είναι το ζητούµενο, γιατί εµείς
γνωρίζουµε ότι όντως άρχισε η διαπραγµάτευση, αλλά µέχρι
στιγµής αφορά µόνο τα εργασιακά.

Αυτό αποδεικνύει και το πόσο αβάσιµη ήταν η δικαστική από-
φαση που απαγόρευσε την απεργία, µε το επιχείρηµα ότι δεν
είναι εργατικά θέµατα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώνετε, κύριε
∆ρίτσα.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: …ενώ ήδη άρχισε η διαπραγµάτευση
για εργατικά αιτήµατα.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Εν πάση περιπτώσει, στα εργατικά διαπραγµατεύεστε για τους

όρους εργασίας συνολικά ή µόνο για τους παλαιούς εργαζόµε-
νους; Θα εγκαταστήσει η «COSCO» στο λιµάνι του Πειραιά αποι-
κιοκρατικές εργατικές συνθήκες ή, εν πάση περιπτώσει, απλώς
και µόνο θα δοθούν κάποιες ρυθµίσεις για τους παλαιούς εργα-
ζοµένους;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆εν έχω άλλο χρόνο. Τα θέµατα είναι πάρα πολλά και το ζή-
τηµα δεν µπορεί να µείνει εκτός του δηµόσιου διαλόγου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.

∆ρίτσα.
Το λόγο έχει η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και

Ναυτιλίας κ. Κατσέλη για τρία λεπτά, προκειµένου να δευτερο-
λογήσει.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κύριε συνάδελφε, όπως καλά γνωρίζετε,
αυτήν τη στιγµή υπάρχουν δύο παράλληλες διαπραγµατεύσεις.
Η µία έχει να κάνει µεταξύ του ΟΛΠ και των εργαζοµένων και η
άλλη έχει να κάνει µεταξύ ΟΛΠ και ΣΕΠ και τα θέµατα δεν είναι
κοινά, ο διάλογος δεν είναι κοινός.

Τα δικαιώµατα των εργαζοµένων είναι διασφαλισµένα, διότι οι
εργαζόµενοι ήταν και παραµένουν εργαζόµενοι της «ΟΛΠ Α.Ε.».
Εποµένως τα δικαιώµατά τους καθορίζονται µε βάση την εργα-
σιακή τους σχέση και τη σύµβασή τους µε την «ΟΛΠ Α.Ε.».

∆εύτερον, όσον αφορά τη διαπραγµάτευση µεταξύ ΟΛΠ και
ΣΕΠ, θα ήθελα να πω ότι αυτός ο διάλογος για όλα τα ουσια-
στικά ζητήµατα της σύµβασης ξεκίνησε ήδη. Όπως γνωρίζετε,
πρέπει να απαντήσουµε στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή και ζητήσαµε
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παράταση λίγων εβδοµάδων, για να απαντήσουµε στην Ευρω-
παϊκή Επιτροπή για τα ζητήµατα που άπτονται του φορολογικού
καθεστώτος. Και αυτά, βεβαίως, µόλις δοθεί η απάντηση, θα είναι
αντικείµενο δηµοσίου διαλόγου. Να είστε βέβαιος ότι τα συµφέ-
ροντα της ελληνικής οικονοµίας και του ελληνικού δηµοσίου θα
εξασφαλιστούν πλήρως όσον αφορά το φορολογικό.

Το τρίτο ζήτηµα, που είναι και το πρωταρχικό, το βασικό ζή-
τηµα, αγαπητέ συνάδελφε, έχει να κάνει µε το αναπτυξιακό µέλ-
λον του ΟΛΠ, των λιµανιών µας. Αυτήν τη στιγµή πρωταρχικός
στόχος για όλους πρέπει να είναι η ανάπτυξη του ΟΛΠ, η αντα-
γωνιστικότητα των λιµανιών µας. Και ο Πειραιάς και τα άλλα µας
λιµάνια χάνουν ανταγωνιστικότητα συνεχώς. Είναι ένα µεγάλο
πρόβληµα. Όλο και περισσότερες δουλειές αυτήν την στιγµή,
ανεξαρτήτως της «COSCO», µεταφέρονται εκτός Ελλάδος.

Αυτή η Κυβέρνηση έχει βάλει ένα στόχο: Να αυξήσει την προ-
στιθέµενη αξία στη χώρα µας, να αυξήσει την ανταγωνιστικότητά
της, να δηµιουργήσει νέες θέσεις εργασίας εντός της ελληνικής
επικράτειας. Και αυτός -να είστε σίγουρος- ότι είναι ο πρωταρ-
χικός στόχος του Υπουργείου µας.

Αυτό πρέπει να γίνει συντεταγµένα. Πρέπει να καθορίσουµε,
βεβαίως, τα θέµατα ανταγωνισµού µε τον ιδιώτη-πάροχο, που
είναι η «COSCO» αυτήν τη στιγµή στο λιµάνι, αλλά πάνω από όλα
να διασφαλίσουµε ότι οι εργαζόµενοι και οι επόµενες γενιές των
εργαζοµένων θα έχουν δουλειά στα λιµάνια της χώρας µας, ότι
θα έχουν ποιοτικές δουλειές και θα γίνουν επενδύσεις. Αυτήν τη
στιγµή πρωταρχικό µέληµα του διευθύνοντος συµβούλου του
ΟΛΠ είναι ακριβώς το να φτιάξει, σε συνεργασία µε το Υπουρ-
γείο, ένα επιχειρησιακό πρόγραµµα, που θα έρθει στη Βουλή, για
την αναβάθµιση του Πειραιά, όλης της ζώνης, και να στηριχθεί
αυτή η αναπτυξιακή πρόταση και από το ΕΣΠΑ και από το Πρό-
γραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Αυτό θα δώσει ζωή και προο-
πτική στο λιµάνι, αυτό θα δώσει δουλειές στην επόµενη γενιά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ι-
καιωµάτων, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση Πράξης
Νοµοθετικού Περιεχοµένου και άλλες διατάξεις» που παραπέ-
µπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.

Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 95/17-11-2009 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βου-
λής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Βαΐτση
Αποστολάτου προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τις Ακαδηµίες Εµπορικού Ναυτι-
κού κ.λπ..

Η ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής.
«Παρά τη µεγάλη συµβολή τους στον χώρο της ναυτικής εκ-

παίδευσης και κατάρτισης ικανότατων στελεχών της Εµπορικής
Ναυτιλίας, οι Ακαδηµίες Εµπορικού Ναυτικού αντιµετωπίζουν σο-
βαρό πρόβληµα ελλιπούς χρηµατοδότησης, που αντικατοπτρί-
ζεται, κυρίως, στον υλικοτεχνικό εξοπλισµό αλλά και στις
εγκαταστάσεις τους. Την ίδια στιγµή οι απόφοιτοί τους δεν έχουν
δικαίωµα φοίτησης σε µεταπτυχιακά προγράµµατα ελληνικών
ΑΕΙ, οπότε και περιορίζονται ακαδηµαϊκά. Σήµερα οι εν λόγω
Ακαδηµίες διοικούνται από αξιωµατικούς του Λιµενικού Σώµατος
και υπάγονται διοικητικά στον Β’ Υπαρχηγό του Λιµενικού Σώµα-
τος.

Ερωτάται η αρµόδια Υπουργός:
Ποια πολιτική θα ακολουθήσει για το µέλλον των Ακαδηµιών

Εµπορικού Ναυτικού σε ό,τι αφορά τη χρηµατοδότησή τους,
αλλά και το ενδεχόµενο ανωτατοποίησής τους;»

Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Κύριε συνάδελφε, πραγµατικά, η κατά-
σταση την οποία περιγράφετε, είναι έτσι όπως την περιγράφετε.
Ήταν πάρα πολύ άσχηµη. Παραλάβαµε µία κατάσταση όπου η
ναυτική εκπαίδευση ήταν, πραγµατικά, υποβαθµισµένη. Το
Υπουργείο µας µέσα σε πολύ λίγο χρονικό διάστηµα ήδη πήρε
µεγάλες πρωτοβουλίες, γιατί βασικός στόχος µας είναι η ανα-

βάθµιση της ναυτικής εκπαίδευσης, όπως είχα την ευκαιρία να
πω και στις προγραµµατικές δηλώσεις.

Είναι οξύµωρο για µία χώρα που είναι στην πρωτοπορία των
χωρών στο θέµα της εµπορικής ναυτιλίας και της ναυτιλίας γε-
νικότερα, να µην έχει ναυτική εκπαίδευση η οποία να είναι στο
ύψος που έπρεπε να είναι.

Τι παραλάβαµε; Αν και το διδακτικό έτος ξεκινάει τον Οκτώ-
βριο, δεν είχε γίνει καµµία πρόσληψη ωροµίσθιου καθηγητού, µε
αποτέλεσµα να κινδυνεύσουν οι σπουδαστές να χάσουν το εκ-
παιδευτικό εξάµηνο. Αυτό αντιµετωπίστηκε µε την άµεση πρό-
σληψη καθηγητών, σύµφωνα µε τις εισηγήσεις των συµβουλίων
επιλογής, έτσι ώστε να καλυφθούν τα όποια κενά υπήρχαν.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

∆εύτερον, το Κέντρο Επιµόρφωσης Στελεχών Εµπορικού Ναυ-
τικού, το ΚΕΣΕΝ, τουλάχιστον, από τον Φεβρουάριο του 2008
παρουσίαζε σηµαντικά προβλήµατα και είχαν συνταχθεί δύο εκ-
θέσεις επικινδυνότητας της οικοδοµής του κτηρίου της σχολής,
τις οποίες θα καταθέσω στη Βουλή µαζί µε φωτοαντίγραφα των
χώρων διδασκαλίας. Και αν και είχε τεθεί προθεσµία, δεν είχε
εκτελεστεί καµµία εργασία. Επρόκειτο περί επικινδύνων κτηρίων.
Αν δείτε τις εικόνες θα πείτε «είναι δυνατόν;». Από το Υπουργείο
αναλήφθηκαν αµέσως ενέργειες, ξεπεράστηκαν τα όποια γρα-
φειοκρατικά εµπόδια που υπήρχαν και αυτήν την εβδοµάδα αρ-
χίζουν οι εργασίες αποκατάστασης του κτηρίου.

Τρίτον, οι απόφοιτοι των Ακαδηµιών Εµπορικού Ναυτικού,
όπως γνωρίζετε, αποκτούν τίτλο σπουδών που ανήκει στην τρίτη
βαθµίδα της Ανώτερης Τεχνικής και Επαγγελµατικής Εκπαίδευ-
σης και ταυτόχρονα αποδεικτικό ναυτικής ικανότητας πλοιάρχου
ή µηχανικού τρίτης τάξεως του Εµπορικού Ναυτικού. Το δίπλωµα
του Εµπορικού Ναυτικού Α’ τάξης, καθίσταται ισότιµο, όπως γνω-
ρίζετε, µε το πτυχίο των ΤΕΙ. Η ως άνω διάταξη ισχύει για τους ει-
σακτέους της ΑΕΝ κατά το ακαδηµαϊκό έτος 2005-2006 και εφ’
εξής.

Το Υπουργείο µας, λαµβάνοντας υπ’ όψιν την κρισιµότητα του
θέµατος της ναυτικής εκπαίδευσης και τη σηµερινή πραγµατι-
κότητα, εντάσσει την ∆ιεύθυνση Εκπαίδευσης Ναυτικών στη Γε-
νική Γραµµατεία Ναυτιλιακής Πολιτικής και αναλαµβάνει αµέσως
δράσεις, σε συνεργασία και µε το Υπουργείο Παιδείας, για τη
βελτίωση της ναυτικής εκπαίδευσης. Στους άµεσους στόχους
του έχει τη µελέτη για πλήρη αναδιοργάνωση της ναυτικής εκ-
παίδευσης.

(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας, κ. Λούκα Κατσέλη, καταθέτει για τα Πρακτικά
της Βουλής τα προαναφερθέντα έγγραφα τα οποία βρίσκονται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο ΣΤ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Βαΐτσης Αποστολάτος, για τρία λεπτά.

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρία Υπουργέ, πρώτα απ’ όλα θα σας πω ότι ήσασταν απο-
στοµωτική ως προς το θέµα των ακαδηµιών. Είµαι υποχρεωµένος
όµως να τονίσω και να επαναλάβω ως προς το πρόσωπό σας για
το ήθος, την επάρκεια των γνώσεων και αυτά που µου είπατε ότι
κάνατε, ότι θα χαρώ πάρα πολύ αν, πραγµατικά, γίνουν και γί-
νουν και άλλα πράγµατα στο θέµα των ακαδηµιών που σας
ερωτώ.

Όµως υπάρχει ένα πρόβληµα γιατί έχει δοθεί µεγάλη έµφαση
στην ποιοτική αναβάθµιση της ναυτικής εκπαίδευσης και στα
προβλήµατα της χρηµατοδότησης πέρα από αυτά που µου εί-
πατε –που τα γνωρίζω καλά- στη σχολή Ασπροπύργου. Τα προ-
βλήµατα είναι τεράστια γιατί στερούνται του απαραίτητου
προσωπικού. Είχε γίνει επερώτηση είκοσι πέντε συναδέλφων του
ΠΑΣΟΚ πριν από ένα χρόνο και ένα µήνα. Τότε είχε τεθεί το ίδιο
θέµα. Είχε συνταξιοδοτηθεί περισσότερο από το 1/3 των καθη-
γητών. ∆εν ξέρω αν µε τις προσλήψεις που λέτε θα έχουν καλυ-
φθεί ο θέσεις.

Οι σχολές τα τελευταία πέντε χρόνια, τουλάχιστον, παρου-
σιάζουν χρόνια προβλήµατα που είναι δύσκολο να αντιµετωπι-
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στούν από έναν ενιαίο φορέα και πόσο µάλιστα τώρα µετά την
κατάργηση αυτού. Σηµειώνω δε στη πρώτη ερώτηση που απα-
ντήσατε σήµερα ότι δεν πρόκειται για κατάργηση του Υπουρ-
γείου Εµπορικής Ναυτιλίας. Χαίροµαι. Όµως, θα πρέπει να
καταλάβουν όλοι ότι υπάρχει ένας κατακερµατισµός. Αναφέρατε
αυτά που οφείλει ένας Υπουργός να κάνει για τα ελληνικά λιµά-
νια και για τις ελληνικές θάλασσες. Και µάλιστα πολλά θα είχα να
σηµειώσω µε µία flexibility που θα έπρεπε να είχε τόσο για το συ-
νάδελφο από το ΣΥΡΙΖΑ όσο και για το συνάδελφο από τη Νέα
∆ηµοκρατία για τον Πειραιά, για το λιµάνι.

Προσωπικά πιστεύω ότι πρέπει να τα βρούµε µε τους Κινέζους
για να γίνει ο Πειραιάς ανταγωνιστικός, να δουλέψει, να φέρει
χρήµα, να φάνε οι άνθρωποι κ.λπ. Από κει και πέρα όµως πρό-
κειται για ένα ακόµα θέµα σύγχυσης ως προς τη διασπορά των
αρµοδιοτήτων του Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας σε άλλα
Υπουργεία. Το λέω γιατί δεν πρόκειται για ένα απλό Υπουργείο.
Μιλάµε για τρεισήµισι χιλιάδες πλοία και για 20.000.000.000 δο-
λάρια καθαρών συναλλαγµατικών προσόδων στην εθνική µας οι-
κονοµία και σε άλλα Υπουργεία.

Σχετικά µε τις σχολές είναι γνωστό ότι οι σχολές που ήταν του
Εµπορικού Ναυτικού δηµόσιες, αναβαθµιζόµενες ως ακαδηµίες
έχουν υποχρέωση να είναι σήµερα µε µια ολοκληρωµένη εκπαί-
δευση στα ανώτατα εκπαιδευτικά. Το λέω αυτό γιατί µια υψηλό-
τερη επαγγελµατική κατάρτιση µε µεγαλύτερη εξειδίκευση
σηµαίνει ασφαλέστερη διεύθυνση και λειτουργία πλοίων, λιµα-
νιών και κατ’ επέκταση την επιδιωκόµενη εδραίωση της σταθε-
ρής και δυναµικής παρουσίας της εµπορικής µας ναυτιλίας
διεθνώς.

Όµως υπάρχει η γνωστή πολιτική φράση ότι τυχόν διάσπαση
του ενιαίου διοικητικού φορέα του Υπουργείου Εµπορικής Ναυ-
τιλίας θα είχε δυσµενείς επιπτώσεις στη σηµερινή ευελιξία και
στην αποτελεσµατικότητα µε την οποία αντιµετωπίζονται τα προ-
βλήµατα όλες τις ώρες του εικοσιτετραώρου ανεξαρτήτως ερ-
γάσιµων ηµερών, αργιών και ιδιαίτερα όσον αφορά στο
συντονισµό στην επικοινωνία και στη συναντίληψη µεταξύ επιτε-
λικών και εκτελεστικών υπηρεσιών. Αυτό το λέω, γιατί θα θυµίσω
σε όλους µας ότι ο θαλάσσιες µεταφορές αποτελούν το τέταρτο
όπλο. Σε περίοδο πολέµου το Λιµενικό Σώµα είναι άµεσα εµπλε-
κόµενο µε το ΓΕΝ. Αυτό το κύκλωµα εφόσον διακοπεί, ας πούµε
από παρεµβολή στελεχών που δεν έχουν στρατιωτική ιδιότητα
µπορεί να εµφανίσει σηµαντικές αδυναµίες στις επιχειρήσεις.

Αυτά και άλλα πολλά θα ήθελα να σας ρωτήσω για τη διά-
σπαση που είναι µέρος και των ακαδηµιών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Η κυρία Υπουργός έχει
το λόγο.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Κύριε συνάδελφε, επεκταθήκατε και σε
άλλα θέµατα, σε θέµατα, τα οποία απάντησα. Πραγµατικά αυτήν
τη στιγµή, έτσι όπως λειτουργούµε, δεν υπάρχει πολυδιάσπαση.

Λειτουργούµε από κοινού τα δύο Υπουργεία Προστασίας του
Πολίτη, Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και καθώς
περνάει ο χρόνος αυτός ο συντονισµός και οι συνέργειες γίνονται
ολοένα και περισσότερο πιο αποτελεσµατικές.

Όσον αφορά τώρα στο θέµα της Ναυτικής Εκπαίδευσης τρία
είναι τα µεγάλα ζητήµατα τα οποία νοµίζω ότι πρέπει να µας απα-
σχολήσουν και θα µας απασχολήσουν και θα πρέπει να απασχο-
λήσουν και τη Βουλή.

Το πρώτο, όσον αφορά στις ναυτικές ακαδηµίες είναι ο κατα-
κερµατισµός. Έχουµε πάρα πολλές ακαδηµίες σε διάφορα µέρη.
Ένας από τους στόχους του Υπουργείου είναι πραγµατικά µετά
από µελέτη να κάνει µία συνολική πρόταση αναβάθµισης αυτών
των ακαδηµιών, συγκέντρωσης -αν θέλετε- διότι έχουµε πάρα
πολλές ακαδηµίες σπαρµένες στον ελληνικό χώρο µε αποτέλε-
σµα την υποβάθµισή τους.

Το δεύτερο, έχει να κάνει µε το περιεχόµενο των σπουδών και
το θέµα των καθηγητών. Είναι αλήθεια αυτό που σας είπα, ότι
υπέγραψα σειρά ωροµίσθιων καθηγητών. Αυτό δεν λύνει το προ-
βλήτα. Να είµαστε ειλικρινείς. Το πρόβληµα είναι, πραγµατικά,
να υπάρχει αξιολόγηση του περιεχοµένου της εκπαίδευσης, αξιο-

λόγηση του έργου των καθηγητών που υπάρχουν και, πραγµα-
τικά, υψηλά standards στην εκπαίδευση των στελεχών στην ναυ-
τιλία µας.

Το τρίτο ζήτηµα, είναι θεσµικό και πρέπει να σας πω ότι αυτό
είναι το κύριο µέληµά µου, πώς θα προσελκύσουµε νέους στο
επάγγελµα στην ναυτιλία. Ολοένα και λιγότεροι νέοι µπαίνουν
στο ναυτικό επάγγελµα και σε λίγα χρόνια θα υπάρχει υποστε-
λέχωση ουσιαστική ακόµα και για υπηρεσίες δικές µας. Αυτό
είναι κάτι το οποίο θα πρέπει να το αντιµετωπίσουµε άµεσα, από
χθες. Και γι’ αυτό µιλήσαµε ήδη µε την Υπουργό Παιδείας, να ξε-
κινήσει ένα πιλοτικό πρόγραµµα για τα παιδιά της Γ’ Γυµνασίου
σε συνεργασία µε την Ένωση Εφοπλιστών και τις ακτοπλοϊκές
µας γραµµές για µία εβδοµάδα να µπορούν να πηγαίνουν όσοι
θέλουν από όλα τα σχολεία πάνω στα καράβια το καλοκαίρι σαν
ένα είδος προγράµµατος συγκεκριµένου. Ελπίζω αυτόν το χρόνο
να µπορέσουµε να υλοποιήσουµε ένα τέτοιο πρόγραµµα. Έχει
πολύ µεγάλη σηµασία να προσελκύσουµε νέους στο επάγγελµα,
να τους δώσουµε την εκπαίδευση που πρέπει να έχουν και να
στηρίξουµε τη ναυτιλία, έτσι ώστε η ελληνική σηµαία, πραγµα-
τικά, να είναι κυρίαρχη και να είναι και ανταγωνιστική.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία
Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής σαράντα τρεις µαθητές και µα-
θήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 28ο ∆ηµοτικό
Σχολείο Πειραιά.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εισερχόµαστε στην πρώτη επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου
µε αριθµό 92/17-11-2009 της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνας Γιαννακοπούλου προς
την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
επίλυση των προβληµάτων του αγροτικού τοµέα κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Γιαννακοπούλου σε περίληψη έχει
ως εξής:

«Η ελληνική γεωργία βρίσκεται σήµερα µπροστά σε καθορι-
στικής σηµασίας εξελίξεις, οι οποίες απαιτούν θεσµικό, διαρ-
θρωτικό, περιφερειακό και κλαδικό προσανατολισµό της
αγροτικής µας πολιτικής.

Η αγροτική πολιτική της νέας Κυβέρνησης θα κρίνει κατά ένα
µεγάλο βαθµό την προοπτική του µέλλοντος µεγάλης µερίδας
συµπολιτών µας, αφού ο αγροτικός τοµέας απασχολεί άµεσα το
11% και έµµεσα πάνω από το µισό πληθυσµό της χώρας, ενώ το
αντίστοιχο ποσοστό για τον Νοµό Μεσσηνίας είναι ακόµη µεγα-
λύτερο.

Βάσει των παραπάνω η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλλόγων
Μεσσηνίας διατυπώνει σειρά αιτηµάτων, όπως το µητρώο αγρο-
τών, το ζήτηµα των επιδοτήσεων σε σχέση µε τη νέα ΚΑΠ, η δια-
µόρφωση αναπτυξιακών προγραµµάτων εναρµονισµένων µε τις
τρέχουσες κλιµατικές αλλαγές, οι βιολογικές καλλιέργειες, η
εθνική πολιτική για τα µεταλλαγµένα προϊόντα και οι αθρόες ει-
σαγωγές και ελληνοποιήσεις αγροτικών προϊόντων τρίτων χωρών
είναι ζωτικής σηµασίας θέµατα για την επιβίωση και ανάπτυξη
του πρωτογενούς τοµέα.

Επιπροσθέτως, τονίζεται ότι το αυξηµένο κόστος παραγωγής
καθιστά αδύνατο τον ανταγωνισµό µε τους παραγωγούς άλλων
χωρών το οποίο γίνεται ακόµη µεγαλύτερο λόγω της απαράδε-
κτης κερδοσκοπικής πολιτικής των µεσαζόντων, η οποία συνε-
χώς µεγαλώνει το άνοιγµα της ψαλίδας από την τιµή του
προϊόντος στο χωράφι µε εκείνης στο ράφι.

Κατόπιν αυτών ερωτάται η Υπουργός:
Τι πρόκειται να πράξει άµεσα αλλά και σε βάθος χρόνου η Κυ-

βέρνηση προκειµένου να επιλυθούν τα προβλήµατα του κλάδου,
να δοθεί νέα ώθηση στον αγροτικό τοµέα και να αναπτυχθούν
βιώσιµα οι παραγωγικές δυνατότητες της ελληνικής γεωργίας
και της Μεσσηνίας ειδικότερα;»

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων κ. Καρχιµάκης.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
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ξης και Τροφίµων): Κυρία Πρόεδρε, η κυρία συνάδελφος από
τη Μεσσηνία µε την ερώτηση που υπέβαλε στη Βουλή κάνει µια
αυτονόητη, αλλά σηµαντική διαπίστωση ότι η ελληνική γεωργία
βρίσκεται σ’ ένα κρίσιµο σταυροδρόµι.

Η ελληνική γεωργία το τελευταίο διάστηµα ακολουθεί µια στα-
θερά καθοδική πορεία, µια πορεία που όλοι γνωρίζουµε ότι τα
τελευταία πεντέµισι χρόνια ήταν χωρίς σχέδιο, µια πορεία η
οποία αντιµετώπιζε τα προβλήµατα των αγροτών κάτω από την
πελατειακή λογική, όποιος ζητήσει κάτι να είµαστε ευχάριστοι,
χωρίς προσανατολισµό µε αποτέλεσµα να υπάρχει διασπάθιση
των πόρων, κακή διαχείριση των πόρων, όπου το τελικό αποτέ-
λεσµα ζηµίωνε τελικά τους αγρότες, αλλά και τους καταναλω-
τές.

Οι πολιτικές αυτές επιλογές, λοιπόν, οδήγησαν σ’ αυτά τα
οποία σήµερα ζητάτε και πραγµατικά ζητούν οι αγρότες µας
όλης της Ελλάδας, αλλά και της Μεσσηνίας σε σχέση µε την κα-
ταβολή των επιδοτήσεων, σε σχέση µε τις ανεξέλεγκτες εισα-
γωγές, τις ελληνοποιήσεις, τα βαφτίσια και τους νονούς που
βαφτίζουν διάφορα προϊόντα υποβαθµίζοντας το εισόδηµα των
Ελλήνων παραγωγών δηµιουργώντας έτσι και τεράστια προβλή-
µατα στην αγορά. Αυτοί οι αγρότες δεν έχουν κανένα σηµείο
αναφοράς και κανένα σηµείο προστασίας ενός κράτους που είναι
ρυθµιστής στην αγορά έτσι ώστε να διασφαλίζει τα συµφέροντά
τους.

Εµείς έχουµε ξεκαθαρίσει ότι θα ακολουθήσουµε µια πολιτική
σε µια δύσκολη συγκυρία και θα προσπαθήσουµε να τη µετα-
τρέψουµε σε ευκαιρία. Η πολιτική που θα ακολουθήσουµε θα
σταθµίζει την έξοδο από την κρίση µέσα από όλα αυτά τα προ-
βλήµατα που κληρονοµήσαµε, αλλά και µε την παράλληλη στή-
ριξη των κοινωνικών οµάδων και κυρίως αφού µιλάµε σήµερα για
τον αγροτικό τοµέα, των αγροτών που έχουν ανάγκη και, βε-
βαίως, µέσα από αυτήν την προσπάθεια να επανακτήσουµε την
εµπιστοσύνη των πολιτών προς το κράτος και να δηµιουργή-
σουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την αίσθηση ότι πραγµα-
τικά υπάρχει ένα κράτος που δηµιουργεί τις προϋποθέσεις και
τις συνθήκες για ένα δίκαιο σηµείο αφετηρίας για όλους τους
πολίτες, ένα κράτος που θα αισθάνεται ο κάθε πολίτης ότι δεν θα
αδικείται, ένα κράτος που θα προασπίζει το δηµόσιο συµφέρον.

Θέλω επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να σας πω ότι θα
είµαστε αµείλικτοι στο θέµα της αγοράς και στο θέµα που έχει να
κάνει µε την αφαίµαξη του εισοδήµατος του Έλληνα αγρότη. Θα
δηµιουργήσουµε προϋποθέσεις για αυστηρούς ελέγχους έτσι
ώστε πραγµατικά ο αγρότης να αισθάνεται ότι έχει προστασία,
θα δηµιουργήσουµε τις προϋποθέσεις έτσι ώστε οι επιδοτήσεις
να δίδονται κάθε χρόνο την ώρα που τις έχει ανάγκη ο Έλληνας
παραγωγός. Και γνωρίζετε επίσης ότι στο θέµα των επιδοτήσεων
υπήρξε µια τροµακτική καθυστέρηση στο θέµα της ψηφιοποίη-
σης, µια καθυστέρηση πάνω από οκτώ-εννιά µήνες µε αποτέλε-
σµα σήµερα να µην έχει ολοκληρωθεί η ψηφιοποίηση σε
ολόκληρη την Ελλάδα και να διαπραγµατευόµαστε, σήµερα που
είναι η Υπουργός στις Βρυξέλλες, πολύ σκληρά για να µας επι-
τρέψουν να πληρώσουµε τους ανθρώπους πριν τα Χριστούγεννα
για να µπορούν πραγµατικά να ζήσουν, γιατί οι αγρότες είναι που
βίωσαν όλη αυτήν την περίοδο την εγκατάλειψη, την πολύ
σκληρή πολιτική της προηγούµενης Κυβέρνησης και την κατάρ-
ρευση των εισοδηµάτων.

Είµαστε αποφασισµένοι πραγµατικά να οδηγήσουµε µια αγρο-
τική ανάπτυξη σε µια προσπάθεια και σε µια πορεία όπου θα πα-
ράγουµε ποιοτικά και ανταγωνιστικά προϊόντα µε όρους
ποιότητας και όχι µε όρους φτήνιας και έναν αγρότη πραγµατικά
που θα αισθάνεται περήφανος, αξιοπρεπής τόσο κατά τη διάρ-
κεια της άσκησης της λειτουργίας του επαγγέλµατός του αλλά
όσο και µετά από αυτήν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει η συνάδελφος κ. Γιαννακοπούλου.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Αξιότιµε κύριε Υφυπουργέ Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έντονος προβληµατισµός και

δυσαρέσκεια επικρατεί στους ελαιοπαραγωγούς οι οποίοι βλέ-
πουν τις τιµές του ελαιολάδου να καταρρέουν και το κόστος πα-
ραγωγής, δυστυχώς, να παραµένει σε δυσθεώρητα ύψη. Το
σύνολο του αγροτικού κόσµου αλλά και πιο συγκεκριµένα οι
αγρότες του Νοµού Μεσσηνίας, ενός κατ’ εξοχήν αγροτικού
νοµού µε εντατικές καλλιέργειες και κυρίως µε την παραγωγή
αρίστης ποιότητας έξτρα παρθένου ελαιολάδου, µοχθούν καθη-
µερινά προκειµένου να παράγουν και να διαθέσουν στην αγορά
το προϊόν τους, ένα προϊόν ποιοτικό, ανταγωνιστικό και οικονο-
µικά προσοδοφόρο. Παρόλη την αναγνωρισµένη ποιότητα και
διατροφική αξία των ελληνικών αγροτικών προϊόντων και ιδίως
στην περίπτωση του ελαιολάδου, η αγροτική πολιτική της ελλη-
νικής πολιτείας έχει φέρει, κύριε Υφυπουργέ, τους παραγωγούς
σε αδιέξοδο το οποίο φανερώνει και η τελική τιµή των προϊόντων
τους στο ράφι που βρίσκεται σε πλήρη αναντιστοιχία µε την τιµή
στο χωράφι.

Οι θέσεις του ΠΑΣΟΚ για την ελληνική γεωργία τόσο τα τε-
λευταία χρόνια όσο και προεκλογικά ήταν ξεκάθαρες µε συνέ-
πεια στην πεποίθηση πως το µέλλον της γεωργίας θα είναι
ποιοτικό, περιβαλλοντικό και ελπιδοφόρο καθώς επίσης και σε
άµεση σύνδεση µε την προώθηση της µεσογειακής διατροφής
και το διατροφικό ζήτηµα ευρύτερα. Είναι γεγονός, κύριε Υφυ-
πουργέ, πως κάθε µακρόπνοο πλάνο για την καθολική αναδιά-
ταξη ενός τοµέα παραγωγής απαιτεί χρόνο. Έτσι και το όραµα
του ΠΑΣΟΚ για την ελληνική γεωργία θα πάρει το χρόνο του.
Ωστόσο έχουµε µπροστά µας µια ήδη διαµορφωµένη κατάσταση
από µεσάζοντες και µεγαλοπαραγωγούς άλλων χωρών οι οποίοι
από τώρα δείχνουν τις διαθέσεις τους όσον αφορά το τι θα ακο-
λουθήσει. Γνωρίζουµε ότι από εθνικούς πόρους οι οποίοι δεν
υπάρχουν ούτως ή άλλως αυτήν τη στιγµή δεν µπορεί να γίνει
ενίσχυση των αγροτικών προϊόντων. Ωστόσο είµαστε υποχρεω-
µένοι να δώσουµε λύσεις στα προβλήµατα των αγροτών οι οποίοι
έχουν ακουµπήσει απάνω µας.

Έτσι κατ’ αρχάς οι δυσκολίες που αντιµετωπίζουν οι αγρότες
σε οικονοµικό επίπεδο δηµιουργούν την απαίτηση τουλάχιστον
για τη συντόµευση της διαδικασίας των επιδοτήσεων προκειµέ-
νου να µπορέσουν να επιβιώσουν. Προς το παρόν η διαδικασία
των κοινοτικών επιδοτήσεων έχει συνδεθεί άµεσα µε το ζήτηµα
της ψηφιοποίησης των αγροτικών προϊόντων. Ωστόσο η ψηφιο-
ποίηση βρίσκεται ακόµα σε ένα τέτοιο σηµείο ώστε να γεννάται
το ερώτηµα τι θα γίνει µε τους αγρότες των οποίων οι εκτάσεις
δεν έχουν ψηφιοποιηθεί ακόµα.

Θα σας παρακαλούσα ακόµη, κύριε Υφυπουργέ, να µας ενη-
µερώσετε περαιτέρω σχετικά µε το πάγιο αίτηµα της δηµιουρ-
γίας µητρώου αγροτών και µε τις εξελίξεις σε αυτόν τον τοµέα.

Κύριε Υφυπουργέ, κλείνω λέγοντας ότι είναι γεγονός ότι τα
αγροτικά προβλήµατα απαιτούν άµεσες και καίριες λύσεις. ∆ια-
φορετικά σε λίγο καιρό δεν θα έχουµε αγρότες. Και δεν κινδυ-
νολογώ ούτε καταστροφολογώ. Επίσης πρέπει να κατανοήσουµε
όλοι ότι η αγροτική µας οικονοµία από επιδοµατική πρέπει επι-
τέλους να γίνει ανταγωνιστική. Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά και
εσείς προσωπικά τα προβλήµατα των αγροτών και εµείς οι Βου-
λευτές της περιφέρειας και ιδιαίτερα οι νέοι έχουµε κάθε διά-
θεση να βοηθήσουµε στην ανάδειξη και την επίλυσή τους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστώ την κ. Γιαννα-

κοπούλου και ενώνουµε και εµείς τη φωνή µας για τα αγροτικά
θέµατα.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κυρία Πρόεδρε, η κυρία συνάδελφος νοµίζω
ότι ανέπτυξε µε πολύ σαφή τρόπο τα προβλήµατα που αντιµε-
τωπίζει ο νοµός της αλλά και ολόκληρη η Ελλάδα νοµίζω γιατί
αυτά είναι κοινά προβλήµατα.

∆ικός µας στόχος είναι µία αγροτική µεταρρύθµιση που θα
στηρίζεται σ’ ένα κοινωνικό συµβόλαιο παραγωγών, καταναλω-
τών και δηµοσίου, µε τελικό στόχο να επιτύχουµε πραγµατικά
αυτό το οποίο πολύ σωστά αναφέρατε, το να µην υπάρχει µια τε-
ράστια διαφορά και ένα τεράστιο χάος όσον αφορά τη διάθεση
του προϊόντος από το χωράφι στο ράφι. Άλλωστε µετά από πάρα
πολλά χρόνια αναγκάστηκε και η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση να το
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παραδεχθεί και πραγµατικά να επιβεβαιώσει τις στρεβλώσεις
που υπάρχουν στην αγορά και που οδηγούν σε τέτοιες αποκλί-
σεις.

Όπως είπα και στην πρωτολογία µου, είµαστε αποφασισµένοι
να συγκρουστούµε µε τους «νονούς» που «βαφτίζουν» και ελλη-
νοποιούν προϊόντα. Είµαστε αποφασισµένοι να οµαλοποιήσουµε
την αγορά, έτσι ώστε η οµαλοποίηση αυτή να αποβεί προς όφε-
λος και των αγροτών και των καταναλωτών.

Στόχος µας είναι οι επιδοτήσεις να δοθούν. Είναι χρόνια τα
προβλήµατα και αυτά επιδεινώθηκαν µε τις πολιτικές που άσκησε
η προηγούµενη κυβέρνηση τα τελευταία πεντέµισι χρόνια. Στό-
χος µας είναι να είµαστε µε τους πολλούς, µε τους αγρότες και
όχι µ’ αυτούς που ασυδοτούν στην πλάτη τους. Και επέτρεψε η
προηγούµενη κυβέρνηση να υπάρχει αυτό το καθεστώς.

Θέλω να σας πω ένα παράδειγµα όσον αφορά την πεποίθησή
µας γι’ αυτό, για τους ελέγχους που θα ασκήσουµε. Είναι η
εντολή που δώσαµε πριν από λίγες µέρες παρακολουθώντας στα
σύνορα µία κυρία, η οποία έπαιρνε µίζες προκειµένου να επιτρέ-
πει να περνούν διάφορα φορτηγά στην Ελλάδα. ∆ώσαµε εντο-
λές -είχαµε την πολιτική βούληση- και συνελήφθη και σήµερα
είναι σε διαθεσιµότητα. ∆εν θα επιτρέψουµε σε κανέναν να ασυ-
δοτήσει στην πλάτη των αγροτών!

Όσον αφορά τις επιδοτήσεις επαναλαµβάνω ότι η Υπουργός
είναι σήµερα στις Βρυξέλλες προσπαθώντας πραγµατικά να πεί-
σει την Κοινοτική Επίτροπο κ. Μποέλ να µας επιτρέψει µέσα από
κάποιες διαδικασίες να πληρώσουµε τις επιδοτήσεις, να κάνουµε
το καλύτερο δυνατόν. Αν δεν υπήρχε η καθυστέρηση αυτή του να
µην έχει βγει η κοινή υπουργική απόφαση και να µην έχει ξεκι-
νήσει η ψηφιοποίηση από τον Οκτώβρη του 2008, σήµερα θα εί-
χαµε ολοκληρώσει, θα είχαµε τελειώσει και δεν θα µιλούσαµε για
καταβολή επιδοτήσεων, που είναι ένα αυτονόητο δικαίωµα, -και
διεκδίκησαν οι κυβερνήσεις µας το να παίρνουν επιδοτήσεις οι
αγρότες- και σήµερα οι αγρότες θα είχαν πληρωθεί. Κάνουµε
όλες τις προσπάθειες που πρέπει, προκειµένου να τελειώσουµε
µ’ αυτό το θέµα µε κάθε δυνατό τρόπο. Περιµένουµε την επι-
στροφή της Υπουργού τη ∆ευτέρα, για να δούµε ποια είναι και τα
αποτελέσµατα των συζητήσεων. ∆εν είναι θέµα δικό µας να απο-
φασίσουµε να δώσουµε τις επιδοτήσεις. Είναι θέµα του να µας
επιτρέψει η Ευρωπαϊκή Ένωση να προχωρήσουµε στις πληρω-
µές.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Επόµενη είναι η πρώτη µε αριθµό 100/17-11-2009 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρατάκη προς την
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
αποζηµίωση των πληγέντων αµπελοκαλλιεργητών στο Νοµό
Ηρακλείου.

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Στην έναρξη της αµπελουργικής περιόδου οι έντονες βροχο-

πτώσεις κατέστρεψαν την παραγωγή σταφυλιών στο Νοµό Ηρα-
κλείου.

Οι αρµόδιοι του ΕΛΓΑ συµφώνησαν για αποζηµίωση της πα-
ραγωγής µε βάση οριζόντιες εκτιµήσεις, που σηµαίνει στην
πράξη ότι περιορίστηκαν οι εκτιµητικές διαδικασίες. Παρ’ όλα
αυτά, αν και έχουν παρέλθει σχεδόν τρεις µήνες, οι παραγωγοί
καµµία αποζηµίωση δεν έχουν πάρει.

Τα προβλήµατα στις αµπελουργικές περιοχές είναι έντονα
γιατί οι παραγωγοί για διάστηµα µεγαλύτερο του χρόνου δεν
έχουν κανένα έσοδο και µόνο έξοδα καλούνται να καταβάλλουν.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Αν προτίθεται να δώσει εντολή στον ΕΛΓΑ για άµεση καταβολή

των αποζηµιώσεων στους αµπελοκαλλιεργητές, προκειµένου να
ανακουφιστούν έστω και για λίγο, γιατί βρίσκονται σε πλήρη αδυ-
ναµία να αντιµετωπίσουν ακόµη και το κόστος επιβίωσης».

Στον κύριο συνάδελφο θα απαντήσει ο Υφυπουργός Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Μιχάλης Καρχιµάκης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κυρία Πρόεδρε, ο κύριος συνάδελφος θέτει

ένα πολύ σηµαντικό θέµα, το οποίο έχουν θέσει και οι άλλοι συ-
νάδελφοι του Νοµού Ηρακλείου, που αφορά πραγµατικά τις απο-
ζηµιώσεις των σταφυλοπαραγωγών από τις καταστροφές που
έγιναν από τις βροχοπτώσεις του Σεπτεµβρίου του 2009.

Κύριε συνάδελφε, γνωρίζετε ότι έχουν υποβληθεί περίπου εί-
κοσι δύο χιλιάδες επτακόσιες δηλώσεις για επιτραπέζιες ποικι-
λίες, όπου το έργο των εκτιµήσεων έχει ολοκληρωθεί και έχει
αρχίσει και η κοινοποίηση των πορισµάτων. Το ίδιο έχει γίνει και
µε τις οινοποιήσιµες ποικιλίες και για τη σταφίδα.

Αυτό που θέλω να σας ανακοινώσω σήµερα είναι ότι αυτές οι
αποζηµιώσεις προβλέπονται από τον κανονισµό του ΕΛΓΑ. Θα
προχωρήσουµε και πιστεύουµε ότι µέχρι τις γιορτές των Χρι-
στουγέννων, τουλάχιστον για τα επιτραπέζια και τις οινοποιήσι-
µες ποικιλίες, οι αποζηµιώσεις θα έχουν καταβληθεί.

Όσον αφορά τώρα την καταβολή των αποζηµιώσεων για τη
σταφίδα, η έναρξη της καταβολής προβλέπεται στο τέλος του
έτους και η ολοκλήρωση αυτών µέσα στον Ιανουάριο του 2010.

Νοµίζω ότι είµαστε σ’ ένα καλό στάδιο. Πιστεύω ότι είναι πολύ
σηµαντικό το ότι θα καταφέρουµε να πληρώσουµε αυτές τις απο-
ζηµιώσεις µέχρι το τέλος του χρόνου, τουλάχιστον για το µεγα-
λύτερο όγκο των ζηµιών τις οποίες έχουν υποστεί οι
αµπελοκαλλιεργητές του Νοµού Ηρακλείου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής Ηρακλείου κ. Στρατάκης

για τρία λεπτά.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και τον κύριο Υφυπουργό για την απάντηση γιατί

γνωρίζω ότι και εκείνος, όπως και όλοι οι συνάδελφοι, κατανο-
ούν τα τεράστια προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι αγρότες
µας, τις δυσκολίες που έχουν, πολλές φορές ακόµα και να επι-
βιώσουν.

Βέβαια, θα µπορούσε να πει κανείς ότι το διάστηµα των τριών
µηνών για τόσο µεγάλο αριθµό περιπτώσεων είναι λίγο, αλλά
υπάρχει µία ιδιαιτερότητα την οποία θα ήθελα να προσέξει ο κύ-
ριος Υπουργός. Η ιδιαιτερότητα είναι η εξής: Τουλάχιστον για
τις περιπτώσεις που έχει συµφωνηθεί από τους αρµόδιους φο-
ρείς –και συγκεκριµένα εδώ από τον ΕΛΓΑ- να υπάρξουν οριζό-
ντιες εκτιµήσεις, που σηµαίνει, δηλαδή, ότι δεν πρέπει να πάνε οι
γεωπόνοι στα χωράφια να εκτιµήσουν το ποσοστό, γιατί αυτό
έχει προσδιοριστεί εκ των προτέρων σε µεγάλες εκτάσεις, εκεί
θα µπορούσε να υπάρξει µία διάκριση και αυτές οι περιπτώσεις
τουλάχιστον να προηγηθούν, αφού δεν απαιτούν γραφειοκρατι-
κές διαδικασίες, γιατί πραγµατικά θα υπήρχε µια πολύ µεγάλη
ανακούφιση.

Όµως, το διάστηµα µέχρι τα Χριστούγεννα δεν είναι πάρα
πολύ µεγάλο. Πιστεύω ότι οι παραγωγοί µας περιµένουν, έχουν
υποµονή. Όλοι έχουν υποµονή για είκοσι ηµέρες. Έχουν υπο-
µονή για πολύ µεγαλύτερο διάστηµα, γιατί τα προβλήµατά τους
είναι µακροχρόνια.

Θέλω να επισηµάνω ότι, επειδή ακριβώς τα προβλήµατα, όπως
ειπώθηκε και στην προηγούµενη ερώτηση, κύριε Υπουργέ, είναι
πολύ µεγάλα και τα έχει κατανοήσει το Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης, θα ήταν χρήσιµο ίσως να δούµε πώς θα µπορέσουµε
µε µία συνολική αντίληψη για τον αγροτικό τοµέα να «περπατή-
σουµε» κάποια πράγµατα που θα συµβάλλουν στο να αλλάξει το
κλίµα, γιατί το κλίµα, δυστυχώς, στον αγροτικό χώρο είναι πάρα
πολύ άσχηµο.

Κατ’ αρχήν, κανείς αγρότης δεν έχει αισιοδοξία να προχωρή-
σει σε καλλιέργεια και δεν έχει την αισιοδοξία γιατί δεν έχει τα
απαιτούµενα. Άρα, λοιπόν, πρέπει να υπάρξει µία συνολική αντι-
µετώπιση, και να δοθούν τα χρήµατα των επιδοτήσεων, όπως εί-
πατε πολύ καλά, τα οποία χρωστώνται στους αγρότες, αλλά και
ό,τι άλλο χρειάζεται από πλευράς αναπτυξιακής προσπάθειας,
γιατί είναι γεγονός –και δεν το λέµε εµείς, το ανέδειξε και η τε-
λευταία Σύσκεψη Κορυφής του Οργανισµού Τροφίµων και Γε-
ωργίας (FAO) των Ηνωµένων Εθνών, πρόσφατα στη Ρώµη- ότι
στον αγροτικό τοµέα υπάρχει µία αποεπένδυση. ∆εν είναι τυχαίο
που ο Γενικός Γραµµατέας των Ηνωµένων Εθνών δήλωσε ότι ο
πλανήτης έχει εγκαταλείψει τη γεωργία.
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Βέβαια, τα διατροφικά προβλήµατα εξακολουθούν να υπάρ-
χουν. Εµείς µπορεί να µην έχουµε αυτήν τη στιγµή διατροφικά
προβλήµατα, κυρία Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, αλλά, όταν
πεινάει στη γη ένα δισεκατοµµύριο κόσµος, νοµίζω ότι είναι ένα
τεράστιο ζήτηµα που πρέπει να το δούµε και εµείς και κυρίως να
ενισχύσει τη προσπάθειά µας. Αυτό προέκυψε από αυτήν τη Σύ-
σκεψη Κορυφής. Ότι, δηλαδή, θα πρέπει να δώσουµε βαρύτητα,
πέρα και έξω από τις επιταγές του ιδιωτικού κεφαλαίου για δη-
µιουργία µεγάλων ανταγωνιστικών επιχειρήσεων και να δούµε
πώς προχωρούµε µε τις µικρής κλίµακας επιχειρήσεις στον
αγροτικό τοµέα. Αυτό είναι κάτι που ταιριάζει απόλυτα στον ελ-
ληνικό χώρο και νοµίζω ότι µας δίνει τη δυνατότητα να υπερα-
σπιστούµε πολιτικές και εδώ και στην Ευρωπαϊκή Ένωση που θα
απαλλάξουν τον αγροτικό τοµέα από αυτά τα τεράστια προβλή-
µατα που σήµερα αντιµετωπίζει.

Είµαι σίγουρος, κύριε Υπουργέ, ότι και εσείς και η κυρία
Υπουργός θα συµβάλλετε προς αυτήν την κατεύθυνση. Απλά
χρειάζεται να επιταχύνουµε τα βήµατά µας, για να δουν οι αγρό-
τες µας ότι υπάρχει ελπίδα, ότι υπάρχει φως και να προχωρή-
σουν στις δραστηριότητές τους µε µεγαλύτερη διάθεση και
ασφαλώς µε δυνατότητα να επιβιώσουν.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Στρατάκη.
Ο κύριος Υπουργός θα απαντήσει στο συνάδελφο, για τρία

λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κυρία Πρόεδρε, ο κύριος συνάδελφος έθεσε
πολύ σηµαντικά θέµατα πέρα από το ζήτηµα των αποζηµιώσεων
των σταφυλοπαραγωγών και οφείλω να συµφωνήσω µαζί του ότι
πραγµατικά οι αγρότες µας σήµερα διακατέχονται από απαισιο-
δοξία για το µέλλον το οποίο θα βγει µπροστά τους.

Εµείς, όπως είπα και στην προηγούµενη ερώτηση, είµαστε
αποφασισµένοι να είµαστε µε τους πολλούς και κυρίως µε αυ-
τούς που έχουν ανάγκες. Είµαστε αποφασισµένοι αυτήν την
κρίση να τη µετατρέψουµε σε ευκαιρία και γι’ αυτό το λόγο στο
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων προχωρούµε
στην αναθεώρηση του Προγράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛ-
ΤΑΤΖΗΣ», έτσι ώστε να δούµε δράσεις, πρωτοβουλίες, ενέργειες
οι οποίες θα οδηγούν πραγµατικά στην ανάπτυξη της υπαίθρου
µέσα σε µία λογική ανάπτυξης µιας πολυλειτουργικής γεωργίας,
µιας ανάπτυξης που θα έχει σαν τελικό στόχο την παραµονή των
αγροτών στις περιοχές τους, στην περιφέρειά τους, µία βιώσιµη
ανάπτυξη.

Κλείνοντας, θέλω να επαναλάβω ότι στο προχθεσινό Υπουρ-
γικό Συµβούλιο ανακοινώθηκαν µία σειρά από µέτρα που δίνουν
ανακούφιση στους αγρότες, όπως το πάγωµα των χρεών, η δυ-
νατότητά τους να εξοφλήσουν τα χρέη τους µέσα σε µία πεντα-
ετία, οι διαγραφές από τον «Τειρεσία». Σηµαντικά µέτρα όπου σε
πρώτη φάση να έχουν την αίσθηση ότι δεν είναι διωκόµενοι, ότι
θα έχουν µία δυνατότητα χρονική να µπορέσουν µέσα από τις
δικές µας προσπάθειες και µέσα από τη συνεργασία που θα
έχουµε να προχωρήσουµε προς όφελος και της δικιάς τους ζωής
και της ποιότητας της ζωής τους, αλλά και της κοινωνίας γενι-
κότερα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Θα συζητήσουµε τώρα την τρίτη επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου µε αριθµό 106/17-11-2009 του Βουλευτή του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Ζιώγα προς τους Υπουρ-
γούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την κατασκευή εργοστασίου καύσης απορ-
ριµµάτων και τη λειτουργία του ΧΥΤΑ Μαυροράχης στο Νοµό
Θεσσαλονίκης κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Οι κάτοικοι της περιοχής του ∆ήµου Ασσήρου του Νοµού

Θεσσαλονίκης µε συνεχείς κινητοποιήσεις διεκδικούν την υλο-
ποίηση του περιφερειακού σχεδιασµού για τη σωστή λειτουργία
του ΧΥΤΑ Μαυροράχης (σταθµοί µεταφόρτωσης απορριµµάτων,

κέντρα διαλογής ανακυκλώσιµων υλικών, βιολογικός καθαρι-
σµός, κατασκευή κόµβου κ.ά.) ώστε να σταµατήσει να λειτουρ-
γεί ως νέα χωµατερή.

Να σηµειωθεί ότι η λειτουργία ξεκίνησε δοκιµαστικά, αλλά
αυτήν την ώρα µεταφέρονται και ενταφιάζονται ακόµη και ιατρικά
και νοσοκοµειακά απόβλητα.

Επίσης, οι κάτοικοι απαιτούν να σταµατήσει κάθε προσπάθεια
του συνδέσµου ΟΤΑ Θεσσαλονίκης για εγκατάσταση στην πε-
ριοχή, που προστατεύεται από τη Συνθήκη Ramsar, εργοστασίου
καύσης απορριµµάτων δήθεν για την παραγωγή ηλεκτρικής
ενέργειας.

Είναι γνωστό ότι επιχειρηµατικοί όµιλοι προσδοκούν µεγάλα
κέρδη από την επένδυση αυτή, αδιαφορώντας για τις επιπτώσεις
στην υγεία των κατοίκων και στο περιβάλλον. Γι’ αυτόν το λόγο
δεν υλοποιήθηκε µέχρι σήµερα ο περιφερειακός σχεδιασµός.

Επειδή πολλές προεκλογικές υποσχέσεις δόθηκαν από στε-
λέχη και Βουλευτές της σηµερινής Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ για
την ικανοποίηση των αιτηµάτων αυτών, αλλά οι απαντήσεις σε
σχετική ερώτησή µας (7/19-10-2009) επιβεβαιώνουν τις εκτιµή-
σεις µας, ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:

- Θα σταµατήσει κάθε προσπάθεια εγκατάστασης εργοστα-
σίου καύσης των απορριµµάτων;

- Θα γίνουν άµεσα τα παραπάνω συγκεκριµένα έργα για τη
σωστή λειτουργία του ΧΥΤΑ και θα σταµατήσει ο ΧΥΤΑ να δέχε-
ται τα ιατρικά και νοσοκοµειακά απόβλητα;».

Στο συνάδελφο κ. Ζιώγα θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εσωτε-
ρικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Κων-
σταντίνος Ρόβλιας.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο, για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Απο-

κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι η υλοποίηση
του όλου περιφερειακού σχεδιασµού διαχείρισης στερεών απο-
βλήτων του Νοµού Θεσσαλονίκης έχει καθυστερήσει.

Τι προβλέπει αυτός ο σχεδιασµός; Προβλέπει δηµιουργία δύο
ενοτήτων διαχείρισης, της βορειοδυτικής και της νοτιοανατολι-
κής. Σε κάθε ενότητα προβλέπονται χώροι υγειονοµικής ταφής,
σταθµοί µεταφόρτωσης απορριµµάτων, µονάδες επεξεργασίας
και αξιοποίησης των αστικών στερεών αποβλήτων και κέντρα δια-
λογής ανακυκλώσιµων υλικών.

Πού βρισκόµαστε σήµερα; Πρώτον, ο χώρος υγειονοµικής
ταφής της Μαυροράχης λειτουργεί µε τις εξής τεχνικές προδια-
γραφές: Μονάδα επεξεργασίας στραγγισµάτων, σύστηµα δια-
χείρισης βιοαερίου, έκπλυση τροχών, σύστηµα περιβαλλοντικής
παρακολούθησης, έλεγχος των εισερχοµένων και καθηµερινή κά-
λυψη των αποβλήτων.

∆εύτερον, εκπονήθηκε και κατατέθηκε ήδη στο Υπουργείο Πε-
ριβάλλοντος η µελέτη της προκαταρκτικής περιβαλλοντικής εκτί-
µησης για τη µονάδα µηχανικής βιολογικής επεξεργασίας και
ενεργειακής αξιοποίησης. Η µελέτη αυτή σας βεβαιώνω ότι θα
ελεγχθεί επισταµένως από το Υπουργείο Περιβάλλοντος, σύµ-
φωνα µε την ελληνική και την κοινοτική νοµοθεσία, για το αν πλη-
ρούνται όλες οι απαιτήσεις για την προστασία του
περιβάλλοντος.

Τρίτον, για το κέντρο διαλογής ανακυκλώσιµων υλικών βορει-
οδυτικού τοµέα έχουν εγκριθεί οι περιβαλλοντικοί όροι και συ-
ντάσσεται µελέτη και τα τεύχη δηµοπράτησης.

Τέταρτον, αναµένεται η έγκριση γνωµοδότησης της περιφέ-
ρειας για τις προµελέτες περιβαλλοντικών επιπτώσεων που αφο-
ρούν τους τρεις περιφερειακούς σταθµούς µεταφόρτωσης.

Ο Σύνδεσµος των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης Θεσ-
σαλονίκης είναι ο αρµόδιος φορέας για την υλοποίηση του πε-
ριφερειακού σχεδιασµού διαχείρισης των στερεών αποβλήτων
Θεσσαλονίκης.

Σχετικά µε τα ιατρικά απόβλητα τώρα, αυτά πρέπει να υφί-
στανται επεξεργασία και ελέγχους πριν τοποθετηθούν στο χώρο
υγειονοµικής ταφής, κατ’ αρχήν στις νοσηλευτικές µονάδες και
εν συνεχεία στο χώρο υποδοχής.

Ο Σύνδεσµος πληροφόρησε το Υπουργείο µας ότι προβαίνει
σε ελέγχους του φορέα επεξεργασίας και µεταφοράς των ιατρι-
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κών αποβλήτων, σε ελέγχους για την αποτελεσµατικότητα της
επεξεργασίας, όπως προβλέπεται από την κοινή υπουργική από-
φαση του 2003. Αυτό που µπορώ να σας πω για το θέµα αυτό
είναι ότι θα ζητήσουµε να ενταθούν, να αυστηροποιηθούν αυτοί
οι έλεγχοι.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Ιωάννης Ζιώγας για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, το τι

έπρεπε να έχει γίνει είναι γνωστό, αλλά από το τι έχει γίνει, υπάρ-
χει µεγάλη, τεράστια απόσταση.

Μετά από ενάµιση χρόνο έναρξης λειτουργίας του υποτιθέµε-
νου ΧΥΤΥ στη Μαυροράχη, δυστυχώς λειτουργεί ως ΧΥΤΑ και
ενώ έπρεπε να λειτουργήσει δοκιµαστικά, µετά από ενάµιση
χρόνο συνεχίζει να λειτουργεί ως ΧΥΤΑ. Βέβαια, δέχεται ανεπε-
ξέργαστα όλα τα απόβλητα, τα αστικά απορρίµµατα του νοµού,
ως χωµατερή. Μέχρι πότε, λοιπόν, θα συνεχισθεί αυτό;

Παράλληλα, όλα αυτά τα απαραίτητα έργα που έπρεπε να
έχουν προηγηθεί, δυστυχώς είναι ακόµα σε επίπεδο µελετών και
προγραµµατισµού, όπως µας έχετε απαντήσει, µε αντίστοιχο έγ-
γραφο, ως Υπουργείο. Εδώ εµείς ζητάµε συγκεκριµένο χρονο-
διάγραµµα.

Σε προηγούµενη ερώτηση που είχαµε καταθέσει στην προη-
γούµενη κυβέρνηση, όσον αφορά τα νοσοκοµειακά, τα µολυ-
σµατικά και τα επικίνδυνα απόβλητα, ο κύριος Υφυπουργός της
προηγούµενης κυβέρνησης δεν είχε πάρει θέση, δεν είχε απα-
ντήσει. Όµως, πού αποστειρώνονται τα ιατρικά απόβλητα των
κλινικών και των ιδιωτικών ιατρείων, κύριε Υφυπουργέ; Πού κα-
ταστρέφονται, όπως όντως επιβάλλει η ΚΥΑ; Πώς γίνεται και από
ποιον γίνεται και ποιοι κάνουν τους απαραίτητους, τους ανα-
γκαίους ελέγχους;

Η άποψή µας είναι ότι δεν γίνονται αυτά. Και βέβαια, έχουµε
προσωπική εµπειρία την οποία έχουµε καταθέσει στη Βουλή, ότι
θάβονται ανεπεξέργαστα τα νοσοκοµειακά απόβλητα στη Μαυ-
ροράχη.

Στην απάντησή της η κυρία Υπουργός Περιβάλλοντος ανέφερε
πως θα προχωρήσετε ως Κυβέρνηση σε ένα σύγχρονο και ολο-
κληρωµένο σύστηµα διαχείρισης των απορριµµάτων. Αλήθεια,
αυτό το όλο σύστηµα τι περιλαµβάνει; ∆ιότι σε ενηµερωτική απά-
ντηση που έστειλε το Υπουργείο σας, αναφέρει ότι το έργο του
εργοστασίου καύσης ή, όπως θέλετε, ενεργειακής αξιοποίησης,
θα υλοποιηθεί µέσω σύµπραξης δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα.

Και θα ήθελα να πω, επειδή αναφέρατε και την Ευρωπαϊκή
Ένωση, ότι η Πράσινη Βίβλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης -και εδώ
αυτό είναι που µας ανησυχεί περισσότερο- αναφέρεται στη δια-
χείριση των βιολογικών αποβλήτων και υιοθετεί τη µέθοδο της
καύσης των αποβλήτων Mass Burn, όπως λέγεται, ικανοποιώντας
συµφέροντα µεγάλων µονοπωλιακών επιχειρηµατικών οµίλων.

Συγχρόνως, κατάντησε -και το λέω µε υπεύθυνα επιστηµονική
ορολογία «κατάντησε»- να θεωρεί τη βιοµάζα ως ανανεώσιµη
πηγή ενέργειας και µάλιστα, οι εκποµπές του διοξειδίου του άν-
θρακα που προέρχονται από την καύση αυτή και ανέρχονται σε
πέντε µε έξι χιλιάδες κυβικά µέτρα ανά τόνο θεωρούνται µηδενι-
κές. Αυτή είναι η οδηγία και η κατεύθυνση της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Γι’ αυτό λέµε ότι όντως, µας ανησυχούν έντονα όλα αυτά.

Και βέβαια, εδώ θέλω να καταθέσω σήµερα ότι υπάρχει θετική
εµπειρία από τον αγώνα των κατοίκων της Ασσήρου. Πρόκειται
για κινητοποίηση και αγώνα που ανάγκασε σε αναδίπλωση τη δι-
οίκηση της Νοµαρχίας της Θεσσαλονίκης. Ο λαός της Θεσσα-
λονίκης δεν θα επιτρέψει ούτε στη Μαυροράχη ούτε στον Άγιο
Αντώνιο, πουθενά στο νοµό και στη γύρω περιοχή να εγκατα-
σταθεί και να λειτουργήσει αυτό το εγκληµατικό, µε τις εγκλη-
µατικές συνέπειες στην υγεία και στο περιβάλλον εργοστάσιο
της καύσης. Και σ’ αυτόν τον αγώνα των κατοίκων το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα της Ελλάδας θα είναι, όπως υπήρξε και στο πρό-
σφατο παρελθόν, αρωγός µε όλες του τις δυνάµεις.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Ζιώγα.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Απο-
κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε συνά-
δελφε, θέλω να σας επαναλάβω και να σας παρακαλέσω να µην
αµφιβάλλετε για τις ευαισθησίες της Κυβέρνησης Παπανδρέου
σε θέµατα περιβάλλοντος και δηµόσιας υγείας. Αυτό, άλλωστε,
θα αποδειχθεί και στη συνέχεια.

Σας είπα ότι πράγµατι υπάρχει καθυστέρηση στην ολοκλή-
ρωση του όλου σχεδιασµού. Αυτό που µπορούµε να υποσχε-
θούµε είναι ότι θα επιταχύνουµε όσο είναι δυνατόν τις
διαδικασίες. Αντιλαµβάνοµαι τις ανησυχίες σας για τα ιατρικά
απόβλητα τις οποίες εν πολλοίς συµµερίζοµαι. Οι διαβεβαιώσεις
που έχουµε είναι ότι γίνονται έλεγχοι. Και αυτό που θα κάνουµε
είναι να ζητήσουµε να ενταθούν, όπως σας είπα, αυτοί οι έλεγχοι.
Όταν η επιστήµη κρίνει ότι είναι επιτρεπτή ή, έστω, ανεκτή η υπο-
δοχή ιατρικών αποβλήτων υπό όρους, εµείς οι µη ειδικοί αυτό
που µπορούµε να κάνουµε είναι να τηρηθούν αυτοί οι όροι, να τη-
ρηθούν οι διαδικασίες.

Για τη Μονάδα Επεξεργασίας Στερεών Αποβλήτων θα αποφα-
σίσουν οι αρµόδιες υπηρεσίες για τη λειτουργία της. Ως Κυβέρ-
νηση, δεν προωθούµε την καύση απορριµµάτων γενικευµένα,
αλλά ούτε και την απορρίπτουµε. Όπως ξέρετε, η ολοκληρωµένη
διαχείριση των απορριµµάτων επιτυγχάνεται µε συνδυασµό µε-
θόδων και τεχνολογίας. ∆εν υπάρχει µία µέθοδος η οποία να οδη-
γεί στην πλήρη λύση. ∆εν υπάρχει µία µέθοδος που να δίνει τη
λύση στο πρόβληµα των απορριµµάτων.

Σας θυµίζω ότι σύγχρονα συστήµατα ελέγχουν τις εκποµπές
των αερίων και γι’ αυτό σε πολλές ευρωπαϊκές πρωτεύουσες,
µέσα στον πολεοδοµικό ιστό λειτουργούν τέτοια εργοστάσια,
συνδυάζοντας…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Έχουν…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Απο-

κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όχι. Λειτουρ-
γούν σε ευρωπαϊκές πρωτεύουσες…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Εδώ και δέκα χρόνια εγκαταλείπεται αυτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Απο-

κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): …συνδυάζο-
ντας την ανακύκλωση και την καύση.

Σας πληροφορώ, επίσης, ότι επιτρέπεται η εγκατάσταση µέσα
στη Γ’ Ζώνη Ramsar, υπό τους όρους και τις προϋποθέσεις που
προβλέπει η νοµοθεσία και εφόσον δοθεί σχετική έγκριση, σχε-
τική γνωµοδότηση της αρµόδιας αρχής.

Τελειώνω, κύριε συνάδελφε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Μπορώ να σας βεβαιώσω ότι η Κυβέρνησή µας θα λάβει υπ’ όψιν
όλες τις κοινωνικές και περιβαλλοντικές παραµέτρους µε σκοπό
την προστασία του περιβάλλοντος, τη διασφάλιση της δηµόσιας
υγείας, αλλά και την εξυπηρέτηση του δηµοσίου συµφέροντος.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Συζητείται τώρα η δεύτερη µε αριθµό 91/17-11-2009 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας
κ. Ελευθέριου Αυγενάκη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Εξωτερι-
κών, σχετικά µε την κατοχύρωση δικαιώµατος ψήφου των από-
δηµων Ελλήνων κ.λπ..

Αναλυτικά, η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
«Η κατοχύρωση του δικαιώµατος ψήφου για τους Έλληνες του

εξωτερικού αποτελεί ένα αίτηµα και µια δεδηλωµένη ανάγκη εδώ
και δεκαετίες. Στο πλαίσιο αυτό, η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας προώθησε νοµοσχέδιο για την κατοχύρωση του δικαιώ-
µατος ψήφου των απόδηµων Ελλήνων, το οποίο και χρειαζόταν
την ενισχυµένη πλειοψηφία του Κοινοβουλευτικού Σώµατος για
να γίνει νόµος του κράτους. ∆υστυχώς, το ΠΑΣΟΚ αρνήθηκε να
το υπερψηφίσει, παρά το γεγονός ότι είχε δεσµευτεί αρχικά να
το πράξει.

Σήµερα, ως Κυβέρνηση, το ΠΑΣΟΚ δηλώνει ακόµα και στον
Πρόεδρο του Συµβουλίου Αποδήµου Ελληνισµού ότι προτίθεται
να προχωρήσει πρώτα στην αναγνώριση δικαιώµατος ψήφου
στους οικονοµικούς µετανάστες που ζουν και εργάζονται στη
χώρα και όχι στους Έλληνες που ζουν στο εξωτερικό, µακριά
από την πατρίδα τους, εκδηλώνοντας ξεκάθαρα για ακόµα µια
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φορά την αµέλειά του και την αδιαφορία του για τους απόδη-
µους Έλληνες.

Η δυνατότητα άσκησης του εκλογικού δικαιώµατος των τε-
λευταίων στις βουλευτικές εκλογές, σύµφωνα µε τη θέση του
ΣΑΕ, µπορεί να γίνει µε επιστολική ψήφο και κάλπη και τη δηµι-
ουργία εκλογικών περιφερειών αποδήµων, όπου οι µόνιµοι κά-
τοικοι εξωτερικού να εκλέγουν τους δικούς τους αντιπροσώπους
στη Βουλή που να αντιπροσωπεύουν τον ελληνισµό των πέντε
ηπείρων.

Υπενθυµίζεται ότι το δικαίωµα ψήφου των αποδήµων έχει
ασκηθεί µία φορά στο παρελθόν και συγκεκριµένα, στις εκλογές
του 1862 για την ανάδειξη των µελών της Β’ Εθνικής Συνέλευ-
σης.

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
1. Προτίθεται η Κυβέρνηση να αναγνωρίσει πρώτα δικαίωµα

ψήφου στους οικονοµικούς µετανάστες που ζουν και εργάζονται
στην ελληνική επικράτεια και όχι στους Έλληνες που ζουν στο
εξωτερικό;

2. Προτίθεται η Κυβέρνηση να αναγνωρίσει στο άµεσο µέλλον
το δικαίωµα ψήφου στους απόδηµους Έλληνες και µε ποιους
ακριβώς όρους;».

Στον κύριο συνάδελφο θα απαντήσει ο Υπουργός Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Ιωάννης Ρα-
γκούσης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Νοµίζω ότι, απαντώντας στην ερώτηση του αγαπητού συνα-
δέλφου, του κ. Αυγενάκη, είναι απαραίτητο να επισηµάνει κανείς
ότι είναι τελείως διαφορετικά τα δύο αντικείµενα τα οποία επι-
χειρεί µε την ερώτησή του να συγκρίνει ή και να εµπλέξει.

Νοµίζω, κατ’ αρχήν, ότι είναι απαραίτητο να διευκρινίσουµε ότι
δεν µιλούµε σε καµµία περίπτωση για την παροχή δικαιώµατος
ψήφου στους απόδηµους συµπατριώτες µας.

Το άρθρο 51 του Συντάγµατος αν κάτι έχει αφήσει στον κοινό
νοµοθέτη για να ρυθµίσει αυτό αφορά, αγαπητέ κύριε συνά-
δελφε, το ζήτηµα της άσκησης αυτού του εκλογικού δικαιώµα-
τος.

∆εύτερον, όµως και πιο σηµαντικό από αυτό είναι το γεγονός
το οποίο γνωρίζετε πολύ καλά, ότι το Σύνταγµα της χώρας, ο συ-
νταγµατικός νοµοθέτης έχει ακριβώς προβλέψει, στην πραγµα-
τικότητα αυτό να µην είναι ένα ζήτηµα της Κυβέρνησης, αλλά
ουσιαστικά το έχει αναθέσει και το έχει αναγάγει ως ένα ζήτηµα
του Κοινοβουλίου και από εκεί ακριβώς προκύπτει η συγκεκρι-
µένη αναφορά για την ενισχυµένη πλειοψηφία των 2/3.

Το πρώτο, λοιπόν, που θέλω να επισηµάνω, απαντώντας σε
αυτήν την ερώτησή σας, είναι ότι άρα, δεν είναι θέµα της Κυ-
βέρνησης τι θα γίνει όχι µε την παροχή δικαιώµατος ψήφου
στους απόδηµους. Το τι θα γίνει µε τον τρόπο άσκησης αυτού
του δικαιώµατος είναι ζήτηµα της Βουλής.

Εµείς δεν θέλουµε, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, να συνεχίσουµε
κάτι που θεωρούµε ότι αποτελεί κοροϊδία προς τους απόδηµους.
∆ηλαδή, ενώ το Σύνταγµα λέει ότι «κύριοι, θα τα βρείτε, θα σχη-
µατίσετε µια πλειοψηφία των 2/3 και µετά θα έλθετε µε ένα νόµο
για να έχει αυτός ισχύ», δεν προτιθέµεθα να πάρουµε µια πρω-
τοβουλία µόνο και µόνο για να την πάρουµε, κύριε Αυγενάκη,
µόνο και µόνο για να ανακτήσουµε ένα, κατά τη γνώµη µας, τε-
λείως άχρηστο πολιτικό επιχείρηµα προς τους απόδηµους, ότι
«ορίστε, καταθέσαµε ένα νοµοσχέδιο που ξέρουµε, όµως, ότι δε
µπορεί να συγκεντρώνει την πλειοψηφία των 2/3» και κατά τα
άλλα, βγάλαµε την υποχρέωσή µας στους απόδηµους συµπα-
τριώτες µας.

Το δεύτερο που ήθελα να πω, απαντώντας στην ερώτησή σας,
είναι ότι σε καµµία απολύτως περίπτωση και είναι µεγάλο λάθος,
κατά τη γνώµη της Κυβέρνησης, να προσπαθεί κανείς να συν-
δυάσει το ζήτηµα αυτό µε το ζήτηµα της ψήφου των νοµίµων µε-
ταναστών που ζουν στη χώρα µας µόνο για τις δηµοτικές
εκλογές.

∆ιότι από τη µια έχουµε έτσι και αλλιώς ένα δικαίωµα ψήφου
για τους απόδηµους Έλληνες που εκκρεµεί για το ελληνικό Κοι-

νοβούλιο να ορίσει τον τρόπο άσκησης αυτού του δικαιώµατος,
από την άλλη έχουµε την πολιτική επιλογή της Κυβέρνησης που
υπερψηφίστηκε στις προγραµµατικές της δηλώσεις από το ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο για την παροχή ψήφου στους νόµιµους µε-
τανάστες, µε βάση νοµοσχέδιο το οποίο θα έρθει για συζήτηση
στη Βουλή το συντοµότερο δυνατό, ψήφου που αφορά µόνο τις
εκλογές της αυτοδιοίκησης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Αυγενάκης.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Επιτρέψτε µου πριν ξεκινήσω την

τοποθέτησή µου να σας ευχηθώ, κύριε Υπουργέ, µε αφορµή την
ανάληψη των νέων σας καθηκόντων, καλή αρχή και καλή επιτυ-
χία στο έργο σας.

Ο απόδηµος ελληνισµός αποτελεί ένα φωτεινό παράδειγµα
προς µίµηση. Έχει διατηρήσει άρρηκτους δεσµούς µε την πα-
τρίδα, κρατά ζωντανές τις παραδόσεις και τα έθιµά µας, τη
γλώσσα και τις αρχές του λαού µας, τις αξίες και τα ήθη µας,
διατηρεί και συντηρεί την πολιτιστική µας κληρονοµιά και τη µε-
ταλαµπαδεύει στις νεότερες γενιές. Και αυτή η συνεισφορά των
Ελλήνων του εξωτερικού είναι ανεκτίµητης αξίας και αυτό είναι
και στις υποχρεώσεις της Κυβέρνησης να το αναγνωρίσει.

Αυτή είναι η σηµαντική προσφορά των αποδήµων που πρέπει
να αναγνωρίσει και το Σύνταγµά µας, το οποίο καθορίζει ως κα-
θήκον του κράτους να µεριµνά υπέρ των αποδήµων και θεωρεί
υποχρέωσή του να λαµβάνει όλα τα αναγκαία µέτρα για τη δια-
τήρηση των δεσµών της οµογένειας µε την Ελλάδα.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας την ανεκτίµητη αξία και
την τεράστια σηµασία για την ύπαρξη µιας τόσο δυναµικής ελ-
ληνικής διασποράς, τα έκανε πράξη. Ως εκ τούτου ενθάρρυνε τη
συµµετοχή της ελληνικής οµογένειας στα τεκταινόµενα πίσω
στην ιδιαίτερη πατρίδα µας και έκανε συγκεκριµένες προσπά-
θειες για την κατοχύρωση του δικαιώµατος ψήφου για τους Έλ-
ληνες του εξωτερικού, κάτι που αποτελεί ένα αίτηµα και µια
δεδηλωµένη ανάγκη εδώ και δεκαετίες.

Όπως τονίζω και στην ερώτησή µου, η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας προωθώντας και θέλοντας να ενισχύσει τα δικαιώ-
µατα των αποδήµων και τους δεσµούς τους µε την πατρίδα,
έφερε τον περασµένο Απρίλιο νοµοσχέδιο στη Βουλή για την κα-
τοχύρωση του δικαιώµατος ψήφου των αποδήµων Ελλήνων.

Και αυτό το επιχείρηµα ότι δεν συγκέντρωναν τα 2/3 νοµίζω
ότι είναι µικρό και ασήµαντο και δεν περίµενα να το ακούσω από
τα χείλη σας, κύριε Υπουργέ.

Το ΠΑΣΟΚ, παρ’ όλο που αρχικά είχε δεσµευθεί να το στηρί-
ξει και να εξασφαλίσει την ενισχυµένη πλειοψηφία του κοινο-
βουλευτικού Σώµατος που χρειαζόταν για να γίνει νόµος του
κράτους, κατόπιν ανασκεύασε τη θέση του και αρνήθηκε να
υπερψηφίσει τις προτεινόµενες ρυθµίσεις.

Η αρνητική στάση του ΠΑΣΟΚ και η πολιτική του «όχι σε όλα»
που ακολούθησε ως αντιπολίτευση, οδήγησε στην απογοήτευση
χιλιάδες συµπατριωτών µας που ήλπιζαν µε το νοµοσχέδιο που
εµείς προωθήσαµε, να τους αναγνωριστεί δικαίωµα ψήφου.

Με λύπη µου διαπιστώνω ότι, δυστυχώς, το ΠΑΣΟΚ δεν κατα-
νοεί τη σηµασία που έχει η αναγνώριση του δικαιώµατος ψήφου
στους συµπατριώτες µας που ζουν στο εξωτερικό ούτε ως Κυ-
βέρνηση σήµερα. Και αυτό, παρ’ όλο που ο Πρόεδρός του και
σηµερινός Πρωθυπουργός της χώρας κ. Παπανδρέου ήταν και
αυτός ένας Έλληνας του εξωτερικού!

Ελπίζω στη διόρθωση της οµολογουµένως λανθασµένης
θέσης σας τότε που είχε ως αποτέλεσµα την καταψήφιση του
νοµοσχεδίου.

∆υστυχώς, σήµερα, το ΠΑΣΟΚ δηλώνει επίσηµα ακόµα και
στον Πρόεδρο του Συµβουλίου Απόδηµου Ελληνισµού ότι προ-
τίθεται να προχωρήσει πρώτα στην αναγνώριση δικαιώµατος
ψήφου στους οικονοµικούς µετανάστες που ζουν και εργάζονται
στη χώρα µας και όχι στους Έλληνες που ζουν στο εξωτερικό
µακριά από την πατρίδα τους.

∆εν λέµε να µην αναγνωρίσουµε δικαίωµα ψήφου στους οικο-
νοµικούς µετανάστες. Είναι θέµα που χρήζει ιδιαίτερης συζήτη-
σης και φυσικά προσεκτικής κουβέντας όλων των πολιτικών
πτερύγων της Βουλής, γιατί βέβαια πολλά προσφέρουν στην
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εθνική µας οικονοµία, καθώς πρέπει να θυµίσω ότι και η Ελλάδα
έχει κάνει εξαγωγή οικονοµικών µεταναστών τις προηγούµενες
δεκαετίες.

Όµως, το γεγονός είναι ενδεικτικό για τις προτεραιότητες της
Κυβέρνησης. Το ΠΑΣΟΚ εκδηλώνει ξεκάθαρα για µια ακόµα
φορά την αµέλειά του και την αδιαφορία του για τους απόδη-
µους Έλληνες. Λύσεις και επιλογές υπάρχουν για τη δυνατότητα
άσκησης του εκλογικού δικαιώµατος των συµπατριωτών µας στις
βουλευτικές εκλογές.

Εµείς διατυπώσαµε µε σαφήνεια τις θέσεις µας. Φέραµε νο-
µοσχέδιο στη Βουλή, κύριε Υπουργέ, αλλά το κόµµα σας το κα-
ταψήφισε. Σήµερα δίνετε προτεραιότητα, σύµφωνα µε τις
δηλώσεις σας, στους οικονοµικούς µετανάστες έναντι των Ελ-
λήνων της διασποράς. Ποια είναι αλήθεια η πολιτική σας βού-
ληση γι’ αυτό το θέµα; Τι φοβάστε αλήθεια από τους απόδηµους
Έλληνες; Γιατί τους αποξενώνετε; Γιατί τους διώχνετε; Εσείς
φτιάξατε το ΣΑΕ. Γιατί δεν σέβεστε τις προτάσεις του, τις από-
ψεις του; Γιατί το αγνοείτε;

Τελειώνοντας, σας ερωτώ για µια ακόµα φορά ευθέως το εξής:
Προτίθεται η Κυβέρνηση να αναγνωρίσει στο άµεσο µέλλον και
κατά προτεραιότητα το δικαίωµα ψήφου στους απόδηµους Έλ-
ληνες;

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε συ-
νάδελφε.

Κύριε Υπουργέ των Εσωτερικών, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Είναι, βεβαίως,
επιλογή σας τώρα να αγνοείτε παντελώς το περιεχόµενο της
απάντησης και ουσιαστικά να µη διαφοροποιείτε µια κατά τα
άλλα προετοιµασµένη ανταπάντησή σας.

Όµως, νοµίζω ότι είναι σαφές σε όλους τους συναδέλφους,
αγαπητέ κύριε συνάδελφε, ότι πολλά από αυτά τα οποία αναφέ-
ρονταν στην ανταπάντησή σας δεν προκύπτουν ως δυνατότητα
να ειπωθούν από εσάς µε βάση αυτά τα οποία είπαµε προηγου-
µένως.

Κρατώ και κρατούµε ως πολύ θετική την αναφορά σας, τη σύµ-
φωνη γνώµη που εκφράσατε, για την ανάγκη το ελληνικό Κοινο-
βούλιο να νοµοθετήσει παρέχοντας ψήφο στους νόµιµα
διαµένοντες οικονοµικούς µετανάστες στη χώρα µας.

Λέω για µία ακόµα φορά ότι η ψήφιση νοµοσχεδίου η οποία
θα θεσπίζει και θα ρυθµίζει τον τρόπο άσκησης του έτσι κι αλ-
λιώς αναφαίρετου δικαιώµατος των αποδήµων Ελλήνων στις
βουλευτικές και σε όλες συνολικά τις εκλογές στη χώρα µας είναι
κάτι το οποίο δεν αφορά την Κυβέρνηση.

Σας είπα δε για να αποδείξω τις πραγµατικά ειλικρινείς προ-
θέσεις της Κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού ότι θέλουµε να
υπάρξει ρύθµιση για την άσκηση αυτού του δικαιώµατος και ότι
αυτό -σύµφωνα µε το Σύνταγµα και όχι γιατί εµείς έτσι το επιλέ-
γουµε- δεν είναι ούτε µπορεί να είναι θέµα που προκύπτει ως νο-
µικό αποτέλεσµα από τους εκατόν εξήντα Βουλευτές της
Πλειοψηφίας.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Φέρτε το, κύριε Υπουργέ!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Σας λέω, λοιπόν,
ότι πρέπει και η δική σας πλευρά, η πλευρά της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, να αποδείξει καλή διάθεση. Εµείς ξεκινάµε. ∆εν θέ-
λουµε να παίξουµε το παιχνίδι που παίχτηκε το προηγούµενο
διάστηµα και κατά τη γνώµη µας αποτελεί εµπαιγµό για τους
απόδηµους. ∆εν θέλουµε να φέρουµε, εν γνώσει µας ότι διαφω-
νούν τα υπόλοιπα κόµµατα, ένα νοµοσχέδιο για να βγαίνουµε
µετά στις τηλεοράσεις των αποδήµων λέγοντας ότι εµείς θέλαµε,
αλλά δεν ήθελαν οι άλλοι. ∆ιότι, κατά τη γνώµη µας, το αποτέ-
λεσµα µιας τέτοιας πρακτικής –µιας πρακτικής κατώτερης των
περιστάσεων και ανάξιας ως προς τους απόδηµους- ένα αποτέ-
λεσµα θα έχει. Να παραµείνει το πρόβληµα. Και εµείς το πρό-
βληµα θέλουµε να το λύσουµε. Έχουµε την καλή διάθεση.

Εάν έχετε και εσείς την καλή διάθεση, ένα πράγµα πρέπει να
κάνουµε. Θα πρέπει να βρούµε τη χρυσή τοµή, να βρούµε τον
κοινό τόπο και όχι να συνεχίσουµε να παίζουµε παιχνίδια εντυ-

πώσεων απέναντι στους απόδηµους Έλληνες.
Ευχαριστώ πολύ.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Φέρτε το να το δούµε και εµείς

θα πάρουµε θέση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Υπουργέ.
Επόµενη είναι η τρίτη µε αριθµό 107/17-11-2009 επίκαιρη ερώ-

τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Αθανασίου Παφίλη προς τον Υπουργό
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης,
σχετικά µε τους εργαζόµενους στις ∆ιευθύνσεις και τα Τµήµατα
Αστικής Κατάστασης Αλλοδαπών και Μετανάστευσης των Περι-
φερειών της Ελλάδας κ.λπ..

Η ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Μεταξύ των δεκάδων χιλιάδων συµβασιούχων που η Κυβέρ-

νηση ετοιµάζεται να πετάξει στο δρόµο, περιλαµβάνονται εξα-
κόσιοι εργαζόµενοι µε συµβάσεις έργου που εργάζονται στις
∆ιευθύνσεις και τα Τµήµατα Αστικής Κατάστασης Αλλοδαπών και
Μετανάστευσης των Περιφερειών της Ελλάδας.

Από το 2001 που συστάθηκαν οι συγκεκριµένες υπηρεσίες και
ειδικά µετά το 2003, στελεχώνονται κατά 70%-80% από συµβα-
σιούχους µε διάφορα είδη συµβάσεων, όπως συµβάσεις απευ-
θείας µε την Περιφέρεια, αλλά και νοικιαζόµενοι εργαζόµενοι είτε
µέσω των Αναπτυξιακών εταιριών των ∆ήµων (∆ΑΕΜ) είτε µέσω
της Ελληνικής Εταιρείας Τοπικής Ανάπτυξης και Αυτοδιοίκησης
(ΕΕΤΑ) που ανήκει στο Υπουργείο Εσωτερικών.

Πρόκειται για εργαζόµενους που όχι µόνο καλύπτουν πάγιες
και διαρκείς ανάγκες παρέχοντας εξαρτηµένη εργασία και υπο-
γράφοντας καθηµερινά παρουσιολόγιο, που όχι µόνο βρίσκονται
σε καθεστώς διπλής οµηρίας, αλλά επιπλέον: α) αποφασίζουν
για τις τύχες των αδειών και του καθεστώτος διαµονής και έντα-
ξης εκατοντάδων χιλιάδων µεταναστών, β) έχουν εξειδικευθεί σε
ένα ιδιαίτερα ευαίσθητο και πολύπλοκο αντικείµενο και γ) η από-
λυσή τους µετά τη λήξη των συµβάσεων που για τους περισσό-
τερους λήγουν στο τέλος του 2009 θα έχει οδυνηρές συνέπειες
όχι µόνο για τους ίδιους, αλλά και για τους µετανάστες.

Επιπλέον, η Κυβέρνηση έχει εξαγγείλει διάφορα µέτρα, όπως
η απόδοση της ελληνικής ιθαγένειας σε ορισµένες κατηγορίες
παιδιών µεταναστών, η µεταφορά αρµοδιοτήτων από το Υπουρ-
γείο ∆ηµόσιας Τάξης –τώρα Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη-
στο Υπουργείο Εσωτερικών, που η υλοποίησή τους θα είναι πα-
ντελώς αδύνατη αν απολυθούν οι εργαζόµενοι µετά τη λήξη των
συµβάσεων.

Ερωτάται ο Υπουργός Εσωτερικών τι µέτρα θα λάβει για τη
µετατροπή όλων των συµβάσεων έργου σε συµβάσεις αόριστης
διάρκειας χωρίς όρους και προϋποθέσεις και για µόνιµη και στα-
θερή εργασία µε πλήρη δικαιώµατα για όλους».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παφίλη θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνη-
σης κ. Ιωάννης Ραγκούσης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κατ’ αρχάς, νο-
µίζω ότι δεν µπορεί εύκολα κανείς να αµφιβάλει για το γεγονός
ότι οι περιφέρειες της χώρας, προκειµένου να ανταποκριθούν
στο βαρύ έργο το οποίο σχετίζεται και µε το σκέλος των οικονο-
µικών µεταναστών και της παραµονής τους και των αδειών τους
κοκ., χρειάζονται στελέχωση, καθώς επίσης και ένα προσωπικό
το οποίο θα µπορεί να ανταποκρίνεται σ’ αυτά τα καθήκοντα.

Είναι πάγια και –αν θέλετε- κεντρική, κύριε συνάδελφε, θέση
της Κυβέρνησης ότι αυτά τα αντικείµενα και αυτές οι υποχρεώ-
σεις του κράτους πρέπει να διεκπεραιώνονται µε µόνιµο, τακτικό
προσωπικό.

Από την ερώτησή σας προκύπτει ανάγκη να διευκρινίσουµε
τρία πράγµατα, τα οποία, κατά τη γνώµη µας, προκύπτουν ως
αλήθειες.

Η πρώτη: ∆εν πετάµε κανένα στο δρόµο ούτε απολύουµε κα-
νένα. Οι συµβάσεις έργου και οι συµβάσεις ορισµένου χρόνου
που υπάρχουν στις περιφέρειες της χώρας εξελίσσονται κανο-
νικά. Καµµία απ’ αυτές δεν διακόπτουµε. Καµµία απ’ αυτές δεν
εµποδίζουµε να ολοκληρωθεί, σύµφωνα µε το χρονοδιάγραµµα
που περιλαµβάνεται σε κάθε µία απ’ αυτές.
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Η δεύτερη αλήθεια: Κύριε συνάδελφε, ξέρετε εξίσου καλά ότι
το άρθρο 103 του Συντάγµατος στην όγδοη παράγραφο ρητώς
αναφέρει ότι απαγορεύεται η µετατροπή κάθε σύµβασης είτε
ορισµένου χρόνου είτε και έργου σε συµβάσεις αορίστου χρό-
νου, πολύ περισσότερο σε συµβάσεις µόνιµου προσωπικού. Αυτό
είναι µία αλήθεια, είναι µία πραγµατικότητα, την οποία έχει κανείς
δύο τρόπους να αντιµετωπίσει: Ο ένας τρόπος είναι να την ανα-
γνωρίσει και µε βάση αυτή να επικοινωνήσει µε τους πολίτες και
ιδίως µε τους ενδιαφερόµενους εργαζοµένους. Η άλλη λύση
είναι να το αγνοήσει και να µιλάει για µονιµοποίηση των εργαζο-
µένων και για µετατροπή των συµβάσεων έργου ή ορισµένου
χρόνου σε συµβάσεις τακτικού προσωπικού.

Κατά τη γνώµη µας, όποιος το κάνει αυτό κοροϊδεύει τους ερ-
γαζόµενους και εµείς δεν θέλουµε να κοροϊδεύουµε. Εµείς δεν
θέλουµε κανένας εργαζόµενος να έχει τη δυνατότητα να µας πει
γιατί µας υποσχεθήκατε µονιµοποίηση, γιατί µας υποσχεθήκατε
µετατροπή των συµβάσεών µας, τη στιγµή που αυτό –γνωρίζετε
πολύ καλά- δεν µπορεί να γίνει, βάσει του άρθρου 103 του Συ-
ντάγµατος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Παφίλης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, υπεκφεύγετε. Συνδι-

καλιστικά θα το έλεγα. ∆ηλώστε δηλαδή: Έχετε εσείς τη βού-
ληση αυτοί οι άνθρωποι που δουλεύουν σε έναν πολύ ευαίσθητο
τοµέα –και όντως το αναγνωρίζουν όλοι- να µονιµοποιηθούν και
να µην πεταχτούν στο δρόµο; ∆ηλώστε το στη δευτερολογία
σας. Πείτε «Ναι, η Κυβέρνηση έχει τη θέληση» και από εκεί πέρα
να συζητήσουµε για τον τρόπο που θα γίνει.

Εµείς –η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΚΚΕ- χθες καταθέσαµε
πρόταση νόµου η οποία θα συζητηθεί και φαντάζοµαι ότι θα την
έχετε και υπ’ όψιν σας. Θεωρούµε αναφαίρετο το δικαίωµα για
σταθερή εργασία, για αξιοπρεπείς αποδοχές, για ικανοποιητικό
ελεύθερο χρόνο που να καλύπτει τις πολιτιστικές ανάγκες και τις
άλλες κοινωνικές ανάγκες των ανθρώπων.

Να πάµε, όµως, στο συγκεκριµένο θέµα, που είναι πραγµατικά
ευαίσθητος τοµέας. Λέτε, λοιπόν, ότι δεν τους πετάτε στο δρόµο.
Μα, αφού λήγουν οι συµβάσεις το ∆εκέµβριο. Θα τις ανανεώ-
σετε; ∆ηλώστε το. Να ξέρουν και οι εργαζόµενοι τι θα κάνουν.

Μιλάµε για µια κατάσταση τραγωδίας. Αθήνα: είκοσι επτά µό-
νιµοι, εκατόν είκοσι συµβασιούχοι. Θεσσαλονίκη: τριάντα µόνι-
µοι, ογδόντα συµβασιούχοι. Πειραιάς: είκοσι µόνιµοι, εξήντα έξι
συµβασιούχοι. Αυτοί οι άνθρωποι διαχειρίζονται τις τύχες ενός
εκατοµµυρίου εκατόν πενήντα χιλιάδων ανθρώπων.

Έχουν δώσει, κύριε Υπουργέ και κύριοι της Κυβέρνησης και
της Αντιπολίτευσης, την ψυχή τους όλα αυτά τα χρόνια. Κυριο-
λεκτικά έχουν δώσει την ψυχή τους, γιατί ξέρετε ότι έχουν να κά-
νουν µε όλες τις φυλές του Ισραήλ, θα έλεγα µεταφορικά και µε
µια απαράδεκτη µεταναστευτική πολιτική. Γιατί δεν θέλω να
ανοίξω αυτό το θέµα. Και τώρα τι τους λέτε; Στηµένες λεµονό-
κουπες! Σας πετάω έξω. ∆ουλεύετε πέντε, έξι, επτά, οκτώ χρό-
νια. Φύγετε και θα δούµε τι θα γίνει.

Είναι απαράδεκτη και βάρβαρη αυτή η πολιτική! Ούτε καν τα-
µείο ανεργίας δεν θα έχουν από τον καινούργιο χρόνο που λή-
γουν οι συµβάσεις και νοµίζουµε ότι ανεξάρτητα από τη γενική
πολιτική, που θα τη συζητούσαµε, έχετε υποχρέωση σε αυτούς
του νέους ανθρώπους, σε αυτόν τον τοµέα και µε βάση τα µέτρα
που έχει εξαγγείλει η Κυβέρνησή σας για ιθαγένεια σε παιδιά µε-
ταναστών να τους µονιµοποιήσετε άµεσα, γιατί αλλιώς εκτός των
άλλων θα καταρρεύσει και ολόκληρο το σύστηµα και θα δηµι-
ουργηθούν τεράστια προβλήµατα σε αυτόν τον ευαίσθητο
τοµέα.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο Υπουργός Εσωτερικών

κ. Ραγκούσης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Είναι προφανές
ότι αποσπασµατικά προσεγγίζουµε αυτήν τη στιγµή µε αφορµή
αυτήν την ερώτηση ένα συνολικό πρόβληµα στο δηµόσιο τοµέα
το οποίο αφορά τους συµβασιούχους.

Επίσης, είναι προφανές ότι ο καθένας µας έχει δύο δρόµους

µπροστά του και πρέπει έναν από τους δύο να διαλέξει: Ή θα
δούµε το κοινωνικό σύνολο και τι υπηρετεί το συµφέρον του, ή
θα δούµε τις µεµονωµένες περιπτώσεις.

Στην ανταπάντησή σας κάνατε µία προσπάθεια να αναµείξετε
δύο πράγµατα. Είναι άλλο πράγµα η µονιµοποίηση, άλλο πράγµα
εάν θα συνεχιστούν οι συµβάσεις. Και είναι ένα τρίτο πράγµα το
πώς θα συνεχιστούν οι συµβάσεις.

Εµείς, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, δεν έχουµε καµµία πρόθεση
να συνεχίσουµε ένα καθεστώς που έχει καταδικαστεί στη συνεί-
δηση του ελληνικού λαού, ένα καθεστώς το οποίο κι εµείς ως
Αξιωµατική Αντιπολίτευση πολλές φορές το είχαµε καταγγείλει,
ένα καθεστώς σύµφωνα µε το οποίο ο κάθε ένας έπαιρνε όποιον
ήθελε. Στην Ελλάδα δεν υπάρχουν µόνο τα συγκεκριµένα φυσικά
πρόσωπα στα οποία µπορεί εσείς να αναφέρεστε, υπάρχει µία
µεγάλη σιωπηλή πλειοψηφία που επιτέλους ζητάει ίδια δικαιώ-
µατα µε όλους …

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι απαράδεκτο να τους βάλετε σε
αντιπαράθεση!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ µη διακόπτετε!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Είναι αυτή η µε-
γάλη σιωπηλή πλειοψηφία που ζητάει ίδια δικαιώµατα σε κάθε
έναν ο οποίος διεκδικούσε µέχρι τώρα πρόσβαση, προνοµιακή
πρόσβαση «µπάρµπα στην Κορώνη», φροντίζοντας τη δική του
προοπτική και βεβαίως µε ευθύνη του πολιτικού συστήµατος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εσείς και η Νέα ∆ηµοκρατία!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Αυτή λοιπόν,
κύριε Παφίλη η πολιτική που υπερασπίζεστε σε τελική ανάλυση
για µας πρέπει να είναι µία πολιτική µε ηµεροµηνία λήξης. Άρα,
βεβαίως και θα ανανεωθούν οι συµβάσεις της περιφέρειας, αλλά
θα ανανεωθούν µε βάση διαδικασίες και κριτήρια, αντικειµενικές
και αξιοκρατικές οι οποίες θα δώσουν τη δυνατότητα σε όλα τα
παιδιά των Ελλήνων να πάρουν µέρος σε αυτές τις διαδικασίες
µε διαφάνεια, µε αξιοκρατία, µε αντικειµενικότητα. Και η όποια
πίεση νοµίζετε ότι µπορεί να ασκηθεί, ένα πράγµα η Κυβέρνηση
δεν έχει πρόθεση να κάνει. Γιατί έχει πλήρη επίγνωση της ευθύ-
νης της απέναντι στον ελληνικό λαό, έχει πλήρη επίγνωση του
βάρους που έχει αναλάβει να φέρει σε πέρας στο τέλος της τε-
τραετίας, ένα τιτάνιο έργο ιδίως σε ό,τι αφορά το ζήτηµα της δη-
µοσιονοµικής ανάταξης της ελληνικής οικονοµίας. ∆εν πρόκειται
υπό την πίεση να καταλήξει σε αποφάσεις οι οποίες βλάπτουν
το δηµόσιο συµφέρον, βλάπτουν το συµφέρον των πολλών!

Ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα θα δώσω µε αφορµή τη δική
σας την ερώτηση.

Η προηγούµενη κυβέρνηση νοµοθετώντας για το µέλλον της
Ολυµπιακής προέβλεψε ότι µέχρι και τρεισήµισι χιλιάδες υπάλ-
ληλοι της Ολυµπιακής, µόνιµο προσωπικό της Ολυµπιακής, θα
πρέπει να απασχοληθούν στο δηµόσιο. Και αυτοί οι υπάλληλοι
της Ολυµπιακής εάν δεν απασχοληθούν στο δηµόσιο, θα εγγρα-
φούν στον ΟΑΕ∆ και θα παίρνουν πλήρη µισθό. Ποια ορθολογική
απόφαση επιτρέπει σε µία κυβέρνηση, ανέξοδα, ελεύθερα, άνετα
να λέει «προσλήψεις, προσλήψεις, προσλήψεις» και ας έχουµε
τρεισήµισι χιλιάδες υπαλλήλους της Ολυµπιακής να πληρώνο-
νται πλήρη µισθό και να είναι άνεργοι; Άνθρωποι οι οποίοι είναι
στην ακµή της παραγωγικής τους ηλικίας, άνθρωποι οι οποίοι αν
ενσωµατωθούν στο ελληνικό σύστηµα της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης,
µπορούν πάρα πολλά να προσφέρουν. Άρα, τέτοιες αποφάσεις
που αναπαράγουν ένα φαύλο πελατειακό καθεστώς όχι από µας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Πέµπτη επίκαιρη ερώ-

τηση είναι η µε αριθµό 101/17-11-2009 της Βουλευτού του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ηρούς ∆ιώτη προς την
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε τις ελληνικές θέσεις για την Κοπεγχάγη κλπ.

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης της κ. ∆ιώτη έχει ως
εξής:

«Στη 13η ∆ιάσκεψη του ΟΗΕ για το Κλίµα στο Μπαλί οι ηγέτες
των ανεπτυγµένων κρατών ανέλαβαν την πολιτική δέσµευση να
καταλήξουν ως το 2009 στην Κοπεγχάγη σε µία νοµικά δεσµευ-
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τική συµφωνία µε φιλόδοξους στόχους µείωσης των εκποµπών
και γενναία ποσά χρηµατοδότησης του αναπτυσσόµενου κό-
σµου. ∆ύο χρόνια µετά όλα δείχνουν ότι οι ηγέτες στην Κοπεγ-
χάγη θα δεσµευτούν εκ νέου µόνο πολιτικά να συµφωνήσουν ένα
νέο πρωτόκολλο µέχρι το ∆εκέµβρη του 2010 στο Μεξικό ή ίσως
και νωρίτερα (πχ Βόννη). Η εξέλιξη αυτή έρχεται σε αντίθεση µε
τα συµπεράσµατα του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου Περιβάλλοντος
του Οκτωβρίου, στο οποίο τονίσατε τη σκοπιµότητα µιας “νοµικά
δεσµευτικής συµφωνίας για την περίοδο από 1ης Ιανουαρίου
2013 ως αποτέλεσµα της Συνόδου της Κοπεγχάγης…”

Είναι πλέον ξεκάθαρο ότι ο βασικός λόγος της διαφαινόµενης
αποτυχίας στην Κοπεγχάγη είναι η παρελκυστική πολιτική των
ΗΠΑ και η απροθυµία της Ε.Ε. να ασκήσει ουσιαστική πίεση και
να θέσει προ των ευθυνών της την κυβέρνηση Οµπάµα. Όµως,
στο Συµβούλιο Περιβάλλοντος της 23ης Νοεµβρίου η Ευρώπη
έχει µία τελευταία ευκαιρία να στείλει ένα ξεκάθαρο µήνυµα
προς τον υπόλοιπο κόσµο ότι είναι πραγµατικά η πρωτοπόρος
σε θέµατα περιβαλλοντικής και κλιµατικής πολιτικής και να συ-
νταχθεί µε τις πιο προοδευτικές κυβερνήσεις και τις πιο φτωχές
χώρες του πλανήτη που διεκδικούν µία νοµικά δεσµευτική συν-
θήκη στην Κοπεγχάγη.

Με δεδοµένα τα παραπάνω ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Θα υποστηρίξετε στο Συµβούλιο Περιβάλλοντος στόχο µείω-

σης των εκποµπών κατά 40% έως το 2020 σε σύγκριση µε τα επί-
πεδα του 1990;

Θα εργαστείτε σε ευρωπαϊκό και διεθνές επίπεδο υπέρ µίας
νοµικά δεσµευτικής συµφωνίας στην Κοπεγχάγη ως προς το πε-
ριεχόµενό της (µειώσεις εκποµπών και χρηµατοδότηση) ή θα
συµβιβαστείτε µε µία ακόµα αναβολή-µετάθεση της απόφασης
για την επίτευξη συµφωνίας εντός του 2010;».

Στη συνάδελφο κυρία ∆ιώτη θα απαντήσει ο Υφυπουργός Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μα-
νιάτης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία συνάδελφε, σας ευχαριστώ θερµά για την επίκαιρη αυτή

ερώτηση. Κι αυτό διότι ανοίγετε πραγµατικά, όχι απλώς ένα
ακόµη θέµα. Το θέµα που πρέπει να απασχολήσει την παγκόσµια
κοινότητα τα επόµενα χρόνια.

Νοµίζω ότι το µόνο που µπορεί να πει κάποιος ξεκινώντας να
απαντήσει σε µία τέτοια επίκαιρη ερώτηση είναι ότι σ’ αυτή την
παγκόσµια πρόκληση δεν µπορεί παρά να υπάρχει ένας µόνο νι-
κητής και ο νικητής αυτός να είναι το κλίµα. Εάν ερωτηθεί κά-
ποιος εάν είµαστε αισιόδοξοι ή απαισιόδοξοι για την Κοπεγχάγη,
δεν ξέρω τι πρέπει να είµαστε, ξέρω όµως ότι οφείλουµε να εί-
µαστε αποφασισµένοι να πετύχουµε και να κερδίσουµε. Σας βε-
βαιώνω απολύτως ότι η Ελληνική Κυβέρνηση είναι αποφασισµένη
να εξαντλήσει κάθε υφιστάµενη δυνατότητα, ώστε να πιέσει όλα
τα κράτη-µέλη να οδηγηθούµε σε µια συγκεκριµένη, δεσµευτική
νοµικά και οικονοµικά, συµφωνία.

Πρέπει, επίσης, να σας πω ότι το σηµείο από το οποίο ξεκι-
νάµε, τα τρία εικοσάρια εν όψει του 2020, είναι ένα θετικό στοι-
χείο. Τα τρία εικοσάρια της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι 20%
µείωση των εκποµπών των αερίων, 20% είσοδος των Ανανεώσι-
µων Πηγών Ενέργειας στο ενεργειακό ισοζύγιο και 20% εξοικο-
νόµηση ενέργειας. Οφείλω να σας πω σ’ αυτό το σηµείο ότι για
τη χώρα µας ο στόχος ήταν 18%. Με απόφαση του Πρωθυ-
πουργού κ. Γιώργου Παπανδρέου, το 18% έγινε 20%. Βάλαµε
τον πήχη ακόµα πιο ψηλά από κει που είχε συµφωνηθεί και σκο-
πεύουµε αυτό τον πήχη να τον περάσουµε από πάνω.

Επίσης έχει µεγάλη σηµασία να σηµειώσουµε ότι σε σχέση µε
την κλιµατική αλλαγή, αν η παγκόσµια κοινότητα δεν πάρει πρω-
τοβουλίες και δεν επενδύσει τώρα το περίπου 1%, όταν υποχρε-
ωτικά θα χρειαστεί να επενδύσει µετά από µία δεκαετία, το 1% θα
έχει γίνει περίπου 15%, άρα η απόφαση πρέπει να ληφθεί τώρα.
Έχει δε µεγάλη σηµασία να αναδείξουµε –θα τολµούσα να πω-
και το διεθνικό ταξικό ρόλο που έχει η κλιµατική αλλαγή διότι
αυτοί που θα πληρώσουν «τη νύφη» περισσότερο απ’ όλους θα
είναι οι οικονοµικά ασθενέστεροι σε όλες τις χώρες του πλανήτη
και θα µιλάµε πια για ένα περιβαλλοντικό Απαρτχάιντ.

Κατά συνέπεια για να δώσω ένα πρώτο επίπεδο προσέγγισης
απάντησης στην ερώτησή σας, ναι, η ελληνική Κυβέρνηση είναι
αποφασισµένη να εξαντλήσει όλες τις δυνατότητες που υπάρ-
χουν, ναι, έχει καταβληθεί προσπάθεια σε επίπεδο Ηνωµένων
Εθνών να πάµε σε µια συµφωνία. Τα µέχρι τώρα αποτελέσµατα,
δυστυχώς, δεν είναι ενθαρρυντικά. Υπάρχουν σοβαρότατες δια-
φωνίες σ’ όλα τα επίπεδα (µέσα υλοποίησης, στόχοι υλοποίησης,
κοινές συµφωνίες). Πάντως σε κάθε περίπτωση να ξέρετε ότι από
την πλευρά της ελληνικής Κυβέρνησης θα καταβληθεί κάθε δυ-
νατή προσπάθεια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει για τρία
λεπτά η κ. Ηρώ ∆ιώτη, Βουλευτής του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς.

ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: Θα ξεκινήσω µε µία δήλωση που είχε κάνει ο
Υπουργός Περιβάλλοντος της Ινδονησίας και Πρόεδρος τότε της
∆ιάσκεψης του ΟΗΕ για το Κλίµα στο Μπαλί στις 15 ∆εκεµβρίου
του 2007. Ο κύριος Υπουργός τότε είχε πει ότι ο δρόµος από το
Μπαλί στο Πόσλαντ και την Κοπεγχάγη πρέπει να στρωθεί όχι µε
καλές προθέσεις, αλλά µε συγκεκριµένες δράσεις και αποφασι-
στική εφαρµογή.

Όταν ολοκληρώθηκε η ∆ιάσκεψη του ΟΗΕ για το Κλίµα στην
Ινδονησία στις 14 ∆εκεµβρίου του 2007, τα αποτελέσµατα αυτής
της ∆ιάσκεψης τα είχε υποδεχθεί η διεθνής κοινή γνώµη µε µε-
γάλη αισιοδοξία. Οι ηγέτες των ανεπτυγµένων κρατών είχαν κα-
ταλήξει σε µία πολιτική δέσµευση για να αναλάβουν µία νοµικά
δεσµευτική συµφωνία στην Κοπεγχάγη το 2009, η οποία θα έθετε
αρκετά φιλόδοξους στόχους, για µείωση των εκποµπών και για
γενναία ποσά χρηµατοδότησης.

Σήµερα, δύο χρόνια µετά, όλα δείχνουν ότι οι ηγέτες των ανε-
πτυγµένων κρατών δεν θα τηρήσουν την πολιτική τους δέ-
σµευση. Και το ξέρετε πολύ καλά. Σύµφωνα µε το πιο πιθανό
σενάριο, στην Κοπεγχάγη αυτήν τη στιγµή θα καταλήξουν σε νέα
πολιτική συµφωνία, για να συµφωνήσουν ένα νέα πρωτόκολλο
εντός του 2010, είτε στη Βόννη είτε στο Μεξικό, όπως αναφέρω
στην ερώτησή µου.

Ωστόσο, κατ’ εµάς, δεν έχουν χαθεί όλα. Ακόµα κι αν αυτήν τη
στιγµή φαίνεται εξαιρετικά δύσκολο και απίθανο να καταλήξουµε
σε µία νοµικά δεσµευτική συµφωνία, φιλόδοξη και δίκαιη, αν θέ-
λετε, οι πιο προοδευτικές δυνάµεις που θα βρίσκονται εκεί, στις
διαπραγµατεύσεις, µπορούν να κάνουν τη διαφορά για εµάς. Κι
αν θέλετε, µία καλή συµφωνία θα πρέπει να ισορροπεί µεταξύ
ανάπτυξης, σεβασµού των δικαιωµάτων και προστασίας των πιο
φτωχών πολιτών της χώρας.

∆εν είναι δικαιολογία –που πολλές φορές προβάλλεται- ότι η
Ελλάδα είναι µικρή δύναµη ή µικρή χώρα. Πρέπει να σταµατή-
σουµε την εφεύρεση αυτών των δικαιολογιών, γιατί αν συγκρί-
νουµε τις κατά κεφαλήν εκποµπές του Έλληνα πολίτη µε ενός
Κινέζου, θα δούµε ότι αυτές είναι διπλάσιες. Και η Ελλάδα έχει
πληθυσµό δέκα εκατοµµύρια, ενώ η Κίνα ένα δισεκατοµµύριο.

Η Ελλάδα µέσω της Υπουργού της, λοιπόν, πρέπει να διεκδι-
κήσει η Ευρωπαϊκή Ένωση να γίνει ξανά πρωτοπόρος και να ανα-
κτήσει τον ηγετικό της ρόλο.

Σας ζητάµε, λοιπόν, στο έκτακτο Συµβούλιο Υπουργών Περι-
βάλλοντος, που θα γίνει τη ∆ευτέρα, να στηρίξετε το συγκεκρι-
µένο στόχο µείωσης των εκποµπών κατά 40% µέχρι το 2020 και
κατά 95% µέχρι το 2050, να στηρίξετε, δηλαδή, το ανώτατο
εύρος των στόχων, το οποίο, αν θέλετε, υπαγορεύει σήµερα η
∆ιακυβερνητική Επιτροπή για τις Κλιµατικές Αλλαγές του ΟΗΕ,
η IPCC.

Οι λύσεις -το ξέρετε πολύ καλά- τεχνοοικονοµικά υπάρχουν. Οι
πολιτικές αποφάσεις είναι αυτές που πάντα λείπουν, που πάντα
απουσιάζουν.

Αυτό που είπατε, αν είστε απαισιόδοξοι ή αισιόδοξοι, το είχε
πει και ο κ. ∆ήµας τις προάλλες όταν ρωτήθηκε, ότι απλά είστε
αποφασισµένοι. Απαιτούµε και διεκδικούµε και περιµένουµε να
δείξετε πολιτική βούληση και να θέσετε τον πήχη ψηλά.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κυρία συ-

νάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
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γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Συµφωνώ απόλυτα µε όλα όσα
είπατε. Αυτό που, όµως, έχει σηµασία από την πλευρά της ελλη-
νικής Κυβέρνησης είναι τι κάνουµε.

Οφείλω, λοιπόν, να σας πω σε σχέση µε την ερώτησή σας τα
εξής:

Ένας στόχος περί µείωσης των εκποµπών µέχρι το 2020 στο
40%, πρώτον, δεν έχει υποβληθεί ποτέ από καµµία κυβέρνηση.
∆εύτερον, ακόµα κι αν υποβληθεί, σας βεβαιώνω ότι επειδή απαι-
τείται συναίνεση, δεν πρόκειται σε καµµία περίπτωση να γίνει
αποδεκτός ο στόχος αυτός σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και
τρίτον, είναι άγνωστες οι πιθανές συνέπειές του.

Επειδή, όµως, εµείς πρέπει να κυβερνηθούµε ως παγκόσµια
κοινότητα µε ρεαλισµό και όραµα, θέλω να σηµειώσω ότι η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση έχει προτείνει σε όλες τις ανεπτυγµένες χώρες
από το 20% που υπάρχει ως δέσµευση της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, να φτάσουν όλες οι ανεπτυγµένες χώρες στο 30%. Κι έχει
καταθέσει µία τέτοια διεθνούς επιπέδου πρόταση. Περιµένουµε
τις απαντήσεις των υπόλοιπων ανεπτυγµένων κρατών.

Εάν αποδεχθούν, η Ευρώπη είναι έτοιµη να κάνει το πρώτο
βήµα.

Αναφορικά, δε, µε τη χώρα µας, πρέπει να σας πω ότι η πολι-
τική βούληση της Κυβέρνησης έχει ήδη εκφραστεί και η πρώτη
κίνηση ήταν η δηµιουργία Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής. Στη, δε, ∆ιάσκεψη της Κοπεγχάγης
µέσα στο ∆εκέµβριο, πρέπει να σας πω ότι η χώρα µας θα εκ-
προσωπηθεί από τον ίδιο τον Πρωθυπουργό, ο οποίος µε τη
διπλή ιδιότητα του Πρωθυπουργού της Ελλάδας, αλλά και του
Προέδρου της Σοσιαλιστικής ∆ιεθνούς, έχει προετοιµαστεί, ώστε
να πιέσει προς όλες τις κατευθύνσεις, προκειµένου να επιτευ-
χθεί ο στόχος, δηλαδή µία νοµικά και οικονοµικά δεσµευτική συµ-
φωνία ανάµεσα σε όλα τα κράτη των Ηνωµένων Εθνών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Συζητούµε τώρα την τέταρτη µε αριθµό 94/17.11.2009 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη προς τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τις συ-
νέπειες από την παύση της συγχρηµατοδότησης των stage κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Αϊβαλιώτη έχει
ως εξής:

«Αποτελεί τεράστια αναλγησία και πράξη πολιτικής αντεκδί-
κησης εκ µέρους της Κυβέρνησης. Η απόλυση χιλιάδων νέων
που εργάζονται µε «STAGE».

Ερωτάσθε:
1. Έχει υπολογιστεί η απώλεια πόρων από την Ευρωπαϊκή

Ένωση από την παύση της συγχρηµατοδότησης των «STAGE»;
2. Πόσοι άνθρωποι που εργάζονται µε «STAGE» απολύθηκαν

από τα µέσα Οκτωβρίου ως τώρα και πόσοι θα απολυθούν µέχρι
το καλοκαίρι του 2010;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Αϊβαλιώτη θα απαντήσει ο
Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ανδρέας Λο-
βέρδος.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Αϊβαλιώτη, θέλω να σας

θυµίσω, γιατί ήσασταν Βουλευτής και την περασµένη περίοδο
της Βουλής, ότι ήταν δεκάδες οι ερωτήσεις και οι παρεµβάσεις
των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ και ήταν πάρα πολλές οι παρεµβά-
σεις του Προέδρου τότε της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ.
Γιώργου Παπανδρέου για τα θέµατα των «STAGE», για τα θέµατα
των «σταζιέρ», προσωπικά για κάθε ένα από αυτά τα παιδιά. Εί-
χαµε επανειληµµένα, δηλαδή, ασκήσει κριτική στη Νέα ∆ηµο-
κρατία γι’ αυτή τη µέθοδο εγκλωβισµού χιλιάδων νέων ανθρώπων
στο δηµόσιο. Θυµάµαι, κύριε συνάδελφε, χωρίς να µπορώ να
είµαι ακριβής, ότι και οι Βουλευτές του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού είχαν κάνει αντίστοιχη κριτική.

Υπάρχει ένα παράδοξο, µε την ερώτηση τη δική σας σήµερα,
µε την ερώτηση του κ. Γεωργιάδη πριν από λίγες µέρες, µε την
ερώτηση του κ. Παφίλη, να ερωτάται αυτή η Κυβέρνηση που εξε-

λέγη στις 4 Οκτωβρίου του 2009 για πρακτική έξι ετών της Κυ-
βέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κύριε συνάδελφε, ο συγκάτοικός σας έφυγε από την πολυκα-
τοικία αλλά άφησε απλήρωτα κοινόχρηστα έξι ετών. Και αυτό
είναι µια πραγµατικότητα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
∆εν µπορείτε να κοιτάτε εµάς και να µας ασκείτε κριτική. ∆εν

έχουµε δηµιουργήσει εµείς το φαινόµενο.
Το ελληνικό πολιτικό σύστηµα, κυρία Πρόεδρε, έχει ευθύνη για

όλες τις προηγούµενες δεκαετίες που δηµιούργησε προβλήµατα
-εµείς µε τους συµβασιούχους, η Νέα ∆ηµοκρατία επίσης µε
τους συµβασιούχους. Και όταν δόθηκε η λύση µε στήριξη και της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης το 2004, όχι µόνο στην Εθνική Αντι-
προσωπεία αλλά µε στήριξη στελεχών της Αντιπολίτευσης ακόµα
και στα νοµικά θέµατα του Προεδρικού ∆ιατάγµατος Παυλό-
πουλου, τότε όλοι είπαµε µε νωπή και την ψήφιση του Συντάγ-
µατος το 2000-2001 πως µε αυτό το φαινόµενο τελειώνουµε.
Αντί, όµως, να τελειώσουµε, το φαινόµενο το ξαναδηµιούργησε
η Νέα ∆ηµοκρατία στα έξι χρόνια της δικής της διακυβέρνησης
µε τον εγκλωβισµό δεκάδων χιλιάδων τέτοιων παιδιών.

Και επειδή στο δεύτερο κοµµάτι της απάντησής µου θα δώσω
και τα ειδικά στοιχεία για τα οποία ρωτάτε, πριν καθίσω θέλω να
πω στους συναδέλφους ότι, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι,
ενηµερώνω την Εθνική Αντιπροσωπεία όπως µε ενηµερώνει ο
ΟΑΕ∆ µε σχετικά στοιχεία, πως ο αριθµός των «σταζιέρ» εµφα-
νίζεται να είναι, χωρίς όσους συνήψαν αυτή τη σύµβαση µαθη-
τείας την προεκλογική περίοδο µε έκνοµο τρόπο, περίπου είκοσι
τρεις χιλιάδες νέοι άνθρωποι.

Αλλά δεν τα εµπιστεύοµαι. Είναι παραπάνω, διότι –σας δίνω
ένα παράδειγµα- στο ΙΚΑ που αποτελεί οργανισµό του οποίου
έχω την τιµή να προΐσταµαι, έχουµε από πλευράς ΟΑΕ∆ το στοι-
χείο των χιλίων τριακοσίων «σταζιέρ», ενώ το ίδιο το ΙΚΑ µου δίνει
τον αριθµό των δύο χιλιάδων σαράντα εννέα «σταζιέρ».

∆ηµιουργήθηκε, λοιπόν, ένα φαινόµενο µε παροξυµµένες δια-
στάσεις και τον τελευταίο που πρέπει να αιτιάται οποιοσδήποτε
Βουλευτής, είναι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Και εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-

µού κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Να πω βέβαια, κύριε Υπουργέ, ότι πριν φύγει η Νέα ∆ηµοκρα-

τία από την «πολυκατοικία», την είχε εγκαταλείψει ο Λαϊκός Ορ-
θόδοξος Συναγερµός για τον απλούστατο λόγο ότι οι πετούγιες
ήταν λαδωµένες και οι κοινόχρηστοι χώροι χρειάζονταν επειγό-
ντως απολύµανση και απεντόµωση, κάτι που δεν έγινε.

Είστε σοβαρός πολιτικός, είστε έγκριτος συνταγµατολόγος και
αφήνω και στην άκρη ότι είστε και Ολυµπιακός, κάτι το οποίο ιδι-
αίτερα εκτιµά η γυναίκα µου, η οποία είναι και το γένος Γιούτσου.
Και δεν χρειάζεται να εξηγήσω τι σηµαίνει το όνοµα Γιούτσος για
κάθε Ολυµπιακό.

Θέλω να πω εδώ, βέβαια, ότι ο κ. Γερουλάνος θα πρέπει να
µου απαντήσει στην ερώτηση που έκανα για ποιο λόγο οι άλλες
δύο ιστορικές οµάδες του Λεκανοπεδίου, ο Παναθηναϊκός και η
ΑΕΚ, δεν έχουν σύγχρονα γήπεδα, όπως έχει ο Ολυµπιακός, που
καλώς έχει. Πρέπει να θυµίσουµε ότι και ο Παναθηναϊκός και ο
Ολυµπιακός είναι ιστορικές οµάδες και µε συγκεκριµένη προ-
σφορά στο ελληνικό ποδόσφαιρο. Και µια και αρχίσαµε και τα
ποδοσφαιρικά, να πούµε καλή επιτυχία στην Εθνική Ελλάδος, η
οποία έπαιξε σαν πρωταθλήτρια Ευρώπης και πέρασε στο Μου-
ντιάλ πανάξια. Κλείνει η παρένθεση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Είπα, λοιπόν, ότι είστε πολύ σοβαρός πολιτικός. ∆υσκολεύοµαι
να κατανοήσω και να δεχθώ, λοιπόν, αυτό που υπαινίσσεστε στη
γραπτή απάντηση, κύριε Υπουργέ, που µου στείλατε σε γραπτή
ερώτηση που έκανα για το ίδιο θέµα. Στην απάντηση υπαινίσσε-
στε ότι όσοι δούλεψαν µετά την αναγγελία των εκλογών σε πρό-
γραµµα «STAGE» δεν θα πληρωθούν. Στέκει αυτό; Κάποιος που
δούλεψε δεν θα πληρωθεί; Το ισχυριζόµαστε στην ευρωπαϊκή
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Ελλάδα του 2009; ∆εν θα πληρωθούν, δηλαδή, αυτοί οι άνθρω-
ποι, επειδή έτσι θέλει, όχι εσείς, αλλά το ρεβανσιστικό βαθύ
ΠΑΣΟΚ; Γι’ αυτόν το λόγο δεν θα πληρωθούν αυτοί οι άνθρωποι;
Εσείς µε αίσθηµα ευθύνης -και διαβάζω εδώ επί λέξει τη δήλωσή
σας- στις 19 Οκτωβρίου, µετά τις εκλογές, δηλώσατε: «∆εν µπο-
ρείς να διώξεις όσους έχουν συµπληρώσει είκοσι τέσσερις
µήνες». Εδώ µιλά, λοιπόν, ο έγκριτος νοµικός.

Για ποιο λόγο δεν εισακουστήκατε από το βαθύ ΠΑΣΟΚ δεν το
ξέρω. Είναι, όµως, κατάφωρη η αδικία και παραβιάζεται η αρχή
της ίσης µεταχείρισης, γιατί εδώ θα αναφέρω, κύριε Υπουργέ,
το ν.2738/1999, όπου συνυπογράφοντος του κ. Παπανδρέου µο-
νιµοποιήθηκαν όσοι δούλευαν µε «STAGE» και το ίδιο έγινε και
ένα χρόνο µετά µε το ν.2839/2000. Συνολικά, λοιπόν, µονιµοποι-
ήσατε τότε δύο χιλιάδες τετρακόσια άτοµα οι οποίοι ήταν του
ΠΑΣΟΚ και τους καλοβολέψατε.

Τους δεξιούς, όµως, σήµερα το ΠΑΣΟΚ τους κυνηγά. Και όχι
µόνο τους κυνηγά, αλλά τους απολύει και ας δουλεύουν δύο,
τρία, τέσσερα ή πέντε χρόνια σε µία έκφραση τριτοκοσµική, µία
έκφραση πολιτικής αντεκδίκησης και ρεβανσισµού, µαστιγώµα-
τος νέων ανθρώπων οι οποίοι είναι φουκαράδες, είναι δεξιοί,
δουλεύουν για 380 ευρώ ανασφάλιστοι, όταν για παράδειγµα οι
µεγαλοπροµηθευτές του δηµοσίου µένουν αλώβητοι. Βρήκαµε,
λοιπόν, τον τρόπο για το πώς θα µειώσουµε το έλλειµµα. Απο-
λύουµε δεξιούς που δούλευαν για 380 ευρώ, αλλά οι µεγαλο-
προµηθευτές του δηµοσίου µένουν στις θέσεις τους.

Κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να πληροφορηθεί η Εθνική Αντι-
προσωπεία ότι ήδη η Ευρωπαϊκή Ένωση ασχολείται µε το θέµα,
µετά από την προσφυγή που υπέβαλα και θα την καταθέσω στα
Πρακτικά της Βουλής µετά το τέλος της οµιλίας µου. Υπέβαλα,
λοιπόν, προσφυγή στην Επιτροπή Αναφορών του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ήµουν προχθές στις Βρυξέλλες. Μίλησα µε Ευρωβουλευτές,

µε στελέχη των οργάνων της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Η Ευρωπαϊκή
Ένωση δεν αφήνει το θέµα. Ήδη ετοιµάζεται η σύγκληση µεγά-
λης δηµόσιας συζήτησης, ανοικτής στα Μέσα Ενηµέρωσης, στις
Βρυξέλλες, στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, όπου θα συζητηθεί η
προσφυγή και θα παρθούν αποφάσεις.

Και εδώ να πω, κύριε Υπουργέ, ότι η Ελλάδα αντιµετωπίζει το
ενδεχόµενο –και εσείς το ξέρετε, γιατί είσαστε έγκριτος νοµικός-
να βρεθεί αντιµέτωπη µε προσφυγή στο Ευρωδικαστήριο. Και
ερωτώ: Τόσα χρήµατα µας περισσεύουν τέλος πάντων, ώστε να
είµαστε τόσο large µε αυτά τα ευρωπρόστιµα που µας έχουν
έρθει για απείρως απλούστερες υποθέσεις; Τόσο άνετοι είµα-
στε, ώστε να διακινδυνεύουµε το κύρος της χώρας και χρήµατα
τα οποία µπορεί να µας έρθουν ως καµπάνα από την Ευρωπαϊκή
Ένωση για ένα ζήτηµα το οποίο θα µπορούσε να είχε λυθεί; Σε
τέτοια οικονοµικά χάλια που βρισκόµαστε για τέτοια είµαστε
τώρα;

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υπουρ-
γός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, ο κ. Ανδρέας Λοβέρ-
δος.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Στη δευτερολογία µου, αγαπητέ συνάδελφε, θα απαντήσω στα
ειδικά ερωτήµατα της επίκαιρης ερώτησής σας.

Με ρωτάτε πόσοι απολύονται. Η ερώτηση διατυπώνεται κατά
τρόπο –να µε συγχωρήσετε γι’ αυτό, παρ’ όλη την εκτίµησή µου-
εσφαλµένο. Από τη σχέση µαθητείας δεν προκύπτει απόλυση,
προκύπτει λήξη του χρόνου της σχέσης αυτής. Άρα, ο όρος έχει
σηµασία. Γιατί, όπως ξέρετε, οι υποθέσεις αυτές είναι επίδικες
και συνεπώς κάθε τι που λέτε ή που λέω εγώ, µπορεί να προ-
σµετρηθεί ως µέσο απόδειξης, κάποιος να το αξιοποιήσει.

Με ρωτάτε, λοιπόν, πόσων οι σχέσεις αυτές µαθητείας λή-
γουν. Για το 2009 και από 15ης Οκτωβρίου µέχρι τώρα, λήγουν
για εξακόσια σαράντα πέντε άτοµα. Από τώρα έως το τέλος του
2010 για περίπου δεκατρείς χιλιάδες άτοµα. Σας καταθέτω το
σχετικό στοιχείο, όπως προκύπτει από έγγραφο του ΟΑΕ∆, αλλά
σας ξαναλέω ότι όλα αυτά τα στοιχεία ελέγχονται, διότι σε υπη-
ρεσίες που εγώ εποπτεύω ο αριθµός είναι µεγαλύτερος.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο έχει ως εξής:

602 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Λέτε, επίσης, ότι χάνουµε κοινοτικά κονδύλια. ∆εν
είναι και τόσο ακριβές αυτό, είναι όµως ένα θέµα προς ερώτηση.
Η απάντηση έχει ως εξής: Σας καταθέτω για τα έτη 2007, 2008
και 2009 τα προγράµµατα µαθητείας, σε ποιους φορείς έχουν
καταρτιστεί και ποιος πληρώνει. Θα διαπιστώσετε ότι το µείζον
µέρος –και το «µείζον» είναι µία απλή έκφραση- η συντριπτική
πλειοψηφία των προγραµµάτων καλύπτονται από εθνικούς πό-

ρους. Λίγα δε εξ αυτών είναι συγχρηµατοδοτούµενα. ∆εν υπάρ-
χει, όµως σε εκκρεµότητα -όπως η σχετική Γενική Γραµµατεία,
για το Κοινοτικό Πλαίσιο, µας ενηµερώνει- για το 2009 άλλο κοµ-
µάτι του επιχειρησιακού σχεδίου, ούτως ώστε η χώρα να χάνει
πόρους. Το καταθέτω και αυτό.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης κ. Ανδρέας Λοβέρδος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προα-
ναφερθέντα έγγραφα, τα οποία έχουν ως εξής:

604 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Αγαπητέ, κύριε συνάδελφε, µία σχέση µαθητείας,
εξ ορισµού βραχύβια, είτε αυτή έχει να κάνει µε τον ιδιωτικό
τοµέα, είτε έχει να κάνει µε το δηµόσιο τοµέα, πώς εκ προοιµίου,
πριν καν αρχίσει, διαγράφεται για χρόνο δεκαοκτώ µηνών; Αυτό
πρέπει να το ελέγξουµε. Και πρέπει να ελέγξουµε τη Νέα ∆ηµο-
κρατία γι’ αυτό. Πώς µία βραχύβια εξ ορισµού σχέση τριών, τεσ-
σάρων, πέντε, άντε έξι µηνών, ως σχέση µαθητείας, τη
σχεδιάζουν δεκαοκτάµηνη, την εφαρµόζουν δεκαοκτάµηνη, την
εξαπλώνουν σε όλο το δηµόσιο και την ανανεώνουν για τα ίδια
πρόσωπα;

Αν αυτό δεν είναι κλείσιµο µατιού για δηµιουργία αξιώσεων για
άλλα πράγµατα, τότε τι είναι; Ήταν πολύ πονηρή η τακτική της
Νέας ∆ηµοκρατίας και απορώ –και θα το πω και σε λίγο- µε τι
µούτρα έρχεται σήµερα στη Βουλή να µας ασκήσει κριτική για το
θέµα αυτό.

Ευχαριστώ πολύ.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Ε, όχι και µε τι µούτρα! Να την

καταργήσουµε τότε τη Βουλή.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Παρακαλώ πολύ. Κύριε
Γείτονα, κύριε Υπουργέ, οµιλείτε εκτός µικροφώνου, µη ακουό-
µενοι από τους πρακτικογράφους.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε. Τη λέξη «µούτρα», την
αντικαθιστώ µε τη λέξη «πρόσωπα».

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Καλώς, η άλλη λέξη,
λοιπόν, αντικατεστάθη µε τη λέξη «πρόσωπα», από τον κύριο
Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά
θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξε-
ναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής σαράντα
πέντε φοιτητές και φοιτήτριες και ένας εκπαιδευτικός συνοδός
από το Σύλλογο Φοιτητών του Πολιτικού Τµήµατος της Νοµικής
Σχολής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανα-

κοινώσω στο Σώµα ότι την προσεχή Πέµπτη 26 Νοεµβρίου, µετά
τη συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων, θα ακολουθήσει οµιλία
µε θέµα τη βία κατά των γυναικών, µε αφορµή τη διεθνή ηµέρα
για την πάταξη της βίας κατά των γυναικών.

Εχθές αποφασίσαµε στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων η διαδικα-
σία να είναι ως εξής: Θα οµιλήσει για ένα πεντάλεπτο ο Πρόε-
δρος της Βουλής, εκπρόσωπος Βουλευτής από κάθε κόµµα,
όποιον θα ορίσει το κάθε κόµµα και εκπρόσωπος, βέβαια, της
Κυβέρνησης. Είπαµε να γίνει µε αυτόν τον τρόπο για να δοθεί η
δυνατότητα, εάν τα κόµµατα θέλουν, να ορίσουν αντί των Κοινο-
βουλευτικών Εκπροσώπων, συναδέλφους γυναίκες Βουλευτές,
χωρίς να σηµαίνει ότι αυτές που θα µιλήσουν έχουν ειδικότερη
γνώση ή εµπειρία σ’ αυτό το θέµα, αλλά θα εκπροσωπούν πράγ-
µατι το γυναικείο φύλο.

Στην αρµόδια Επιτροπή θα γίνει µία ειδική συνεδρίαση, όπου
θα προσκληθούν και οι αντίστοιχοι κοινωνικοί και λοιποί φορείς.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Οι Βουλευτές θα µιλήσουν,
κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είναι µία ειδική διαδι-
κασία, εκτός των προβλεποµένων από τον Κανονισµό και γι’ αυτό
είπαµε να ακολουθήσουµε αυτήν τη διαδικασία, κύριε Κουρου-
µπλή, χωρίς να την επεκτείνουµε σε ακόµη µεγαλύτερη συζή-
τηση, για λόγους οικονοµίας χρόνου.

Θα δοθεί όµως η δυνατότητα στους συναδέλφους Βουλευτές
να συµµετέχουν στην ειδική συνεδρίαση ή συνεδριάσεις, όπως
είπα της αρµοδίας επιτροπής –και εκεί οι συνεδριάσεις όπως
γνωρίζετε είναι ανοιχτές- για να καταθέσουν και εκεί τις απόψεις

τους και τις προτάσεις τους.
(Στο σηµείο αυτό προσέρχεται στην Αίθουσα της Ολοµέλειας

ο Πρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Γεώργιος Παπανδρέου, χειρο-
κροτούµενος υπό των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
προς το Σώµα ότι ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπα-
κωνσταντίνου θα καταθέσει τον Απολογισµό και τον Ισολογισµό
του Κράτους για το οικονοµικό έτος 2008 και τον Κρατικό Προ-
ϋπολογισµό του οικονοµικού έτους 2010.

Ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπακωνσταντίνου έχει
το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρωθυπουργέ, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, είναι για µένα ιδιαίτερη τιµή να καταθέσω στο Σώµα τον Προ-
ϋπολογισµό του Κράτους για το οικονοµικό έτος 2010. Ο
Προϋπολογισµός αυτός συνοδεύεται από την Ειδική Έκθεση
«Προϋπολογισµός προγραµµάτων 2010», τον Απολογισµό και
Ισολογισµό του οικονοµικού έτους 2008, τη σύνοψη των προϋ-
πολογισµών των Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων, τις φορολογικές
δαπάνες και τις εκθέσεις των γενικών διευθυντών φορολογίας
και φορολογικών ελέγχων, τελωνείων και ειδικών φόρων κατα-
νάλωσης και δηµοσιονοµικών ελέγχων του Υπουργείου Οικονο-
µικών, όπως προβλέπεται από τις διατάξεις των άρθρων 8, 10 και
13 του ν. 2362/95.

Θα σας παρακαλέσω, κύριε Πρόεδρε, να οριστούν οι ηµερο-
µηνίες για τη συζήτηση στην ∆ιαρκή Επιτροπή Οικονοµικών Υπο-
θέσεων της Βουλής όσο και στην Ολοµέλεια του Σώµατος.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Πα-
πακωνσταντίνου, καταθέτει στον Πρόεδρο της Βουλής µε τη
µορφή stick (ψηφιακό µέσο αποθήκευσης) τον Προϋπολογισµό
του Κράτους για το οικονοµικό έτος 2010, χειροκροτούµενος
από τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, πάντως σας διαβεβαιώνω ότι όντως αυτός είναι ο προ-
ϋπολογισµός.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Γίνεται για πρώτη φορά η κατάθεση µ’ αυτόν τον τρόπο αξιο-

ποίησης των νέων τεχνολογιών και θεωρώ ότι µάλλον ο πιο
ορθός ελληνικός όρος, ελληνική λέξη για το «stick» που λέµε,
είναι «ψηφιακό µέσο αποθήκευσης».

Εποµένως, κατατίθεται δια του ψηφιακού µέσου αποθήκευσης
και ευχόµαστε κύριε Υπουργέ και το έλλειµµα να µικρύνει σύ-
ντοµα τόσο πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση του Κρατικού Προ-

ϋπολογισµού στην Ολοµέλεια της Βουλής θα αρχίσει στις 19 ∆ε-
κεµβρίου 2009 ηµέρα Σάββατο και σύµφωνα µε το άρθρο 123
παράγραφος 1 του Κανονισµού της Βουλής θα ολοκληρωθεί σε
πέντε συνεχείς συνεδριάσεις, δηλαδή την 23η ∆εκεµβρίου του
2009 ηµέρα Τετάρτη στις 12.00’ τα µεσάνυχτα.

Η Πρόεδρος της ∆ιαρκούς Επιτροπής Οικονοµικών Υποθέ-
σεων θα συγκαλέσει την Επιτροπή για εξέταση του Κρατικού
Προϋπολογισµού σε πρώτη συνεδρίαση την Πέµπτη 3 ∆εκεµ-
βρίου του 2009.

Υπενθυµίζω ότι οι γενικοί και ειδικοί εισηγητές θα πρέπει να
υποβάλλουν τις εισηγήσεις τους εντός οκτώ ηµερών από την
πρώτη συνεδρίαση της επιτροπής, όπως προβλέπει ο Κανονι-
σµός, ώστε να διανεµηθούν µέσα στις προβλεπόµενες προθε-
σµίες πριν από την έναρξη της συζήτησης στην Ολοµέλεια.

Όσον αφορά στη συζήτηση του Απολογισµού και Ισολογισµού
του Κράτους, η συζήτηση αυτή πλέον ως γνωστόν διαχωρίζεται
από τη συζήτηση του κρατικού προϋπολογισµού. Η Επιτροπή του
Απολογισµού και του Γενικού Ισολογισµού του Κράτους και ελέγ-
χου της εκτέλεσης του προϋπολογισµού του κράτους θα ενηµε-
ρωθεί εγκαίρως για τον προσδιορισµό των σχετικών
ηµεροµηνιών.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 1/1/4.11.2009 επίκαιρη επερώτηση
των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, κυρίων Γεράσιµου Για-
κουµάτου, Γρηγορίου Αποστολάκου, Ελευθερίου Αυγενάκη, Μιλ-
τιάδη Βαρβιτσιώτη, Θεοδώρου Καράογλου, Ελίζας Βόζεµπεργκ,
Όλγας Κεφαλογιάννη, Αλεξάνδρου ∆ερµετζόπουλου, Τσαµπίκας
Ιατρίδου, Κωνσταντίνου Κουκοδήµου, Ιωάννη Πλακιωτάκη, Συ-
µεών Κεδίκογλου, ∆ιονυσίας Αυγερινοπούλου, Ευάγγελου Αντώ-
ναρου, Έλσας Παπαδηµητρίου, Νικολάου Καντερέ, Αργύρη
Ντινόπουλου, Αθανάσιου Μπούρα, Κωνσταντίνου Τζαβάρα, Ελέ-
νης Ράπτη προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης και Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τα προγράµµατα «STAGE» και τους
συµβασιούχους ορισµένου χρόνου.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών κ. Γεράσιµος Γιακουµάτος.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

θέλω να πω στον Υπουργό Απασχόλησης ότι είµαστε εδώ µε το
«πρόσωπο» που φρόντισε ο ελληνικός λαός, χιλιάδες πολίτες,
εκατοντάδες χιλιάδες να µας στείλουν εδώ. Εδώ ήρθαµε όχι για
το πρόσωπο, κύριε Υπουργέ, αλλά για να στηρίξουµε τις αγω-
νίες, τα άγχη, τα προβλήµατα του ελληνικού λαού. ∆ιότι πρόκει-
ται περί µιας Κυβέρνησης –και είναι λυπηρόν- η οποία ξεκινά την
πορεία της ισοπεδώνοντας πλήρως εργασιακά δικαιώµατα αν-
θρώπων, οι οποίοι αν µη τι άλλο µε 463 ευρώ το µήνα, χωρίς
ασφάλιση «κυνήγησαν» το όνειρο για µια θέση στον ήλιο -όχι τον
ήλιο του ΠΑΣΟΚ- καθώς το Σύνταγµα δίνει τη δυνατότητα, το
ιερό δικαίωµα στην εργασία για κάθε νέο και νέα, για κάθε οικο-
γενειάρχη, για κάθε Έλληνα πολίτη!

Κύριε Υπουργέ, δεν έχει ίχνος κοινωνικής ευαισθησίας αυτή η
Κυβέρνηση. ∆εν σέβεται τα εργασιακά δικαιώµατα. Αλήθεια τη
στιγµή που αυτοί οι νέοι πήγαν να δουλέψουν για ένα ξεροκόµ-
µατο, έχετε το δικαίωµα, έχετε το πολιτικό ανάστηµα να τους
διώκετε κακήν κακώς; Έναν Γιάννη Αγιάννη για ένα καρβέλι τριά-
ντα µε σαράντα χρόνια τον κυνηγούσαν. ∆εν θέλω να σας χαρα-
κτηρίσω ως «πράσινους» Ιαβέρηδες που για ένα ξεροκόµµατο
κυνηγάτε χιλιάδες «STAGE» και συµβασιούχους. Είναι αδια-
νόητο. ∆εν το διανοούµαι σε µια ευνοµούµενη πολιτεία, σε ένα
κράτος δικαίου, σε µια κοινωνία αλληλεγγύης.

Αυτά δεν λέγατε προεκλογικά; Λέγατε προεκλογικά: «Πρώτα
ο πολίτης». ∆εν ξακαθαρίσατε όµως. Ποιος πολίτης; Ο πολίτης
του ΠΑΣΟΚ, β’ κατηγορίας Νέα ∆ηµοκρατία, Συνασπισµός και
Αριστερά; Ποιος είναι ο πολίτης; Είναι Έλληνες πολίτες, των
οποίων το µεγάλο αµάρτηµα ήταν ένα, εµπιστεύθηκαν το ελλη-
νικό κράτος. Και πήγαν και δούλεψαν ανασφάλιστοι, γιατί ανε-
ξάρτητα από το τι ήταν, η κυβέρνηση, ο ν. 3320/2005 και ο ν.
3613/2007 του ελληνικού κράτους προβλέπει 50% µοριοδότηση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Ποιος ευθύνεται, κύριε Υπουργέ; Ο νέος, ο άνεργος, αυτός
που έπιασε δουλειά ή αυτοί που αν θέλετε παρανόµησαν, που
τον προσέλαβαν; Το λέω ξεκάθαρα. Υπήρξε προεκλογικά και
οφείλουµε εδώ να το οµολογήσουµε ένα µπαράζ διορισµών.
Είναι όλοι παράνοµοι. Στο χέρι το δικό σας είναι να τους στεί-
λετε στον εισαγγελέα. Όχι να «ποιείτε την νήσσαν» και συλλή-
βδην µία παράταξη να τη διασύρετε. Όποιος έφταιξε, ο
Υπουργός, ο Υφυπουργός, ο ∆ιοικητής του ΟΑΕ∆, να πάτε στον
εισαγγελέα.

Όµως, ο µόνος που δεν έφταιξε, κύριε Υπουργέ, ήταν ο άνερ-
γος, ο νέος, ο επιστήµων. Είπατε προηγουµένως ότι θα πρέπει να
ελεγχθούµε. Ναι, τολµήστε το! Στείλτε στον εισαγγελέα αυτούς
που παρανόµησαν. Όµως, το µένος και ο κοµµατικός ρεβανσι-
σµός πάνω στις πλάτες των νέων ανθρώπων; Αυτή είναι η ευαι-
σθησία σας; Θα πρέπει να καταλάβετε, κύριε Υπουργέ, για
ποιους συµβασιούχους µιλάµε. Μιλάµε γι’ αυτούς που διορίστη-
καν προεκλογικά; ∆ιαφωνεί η Νέα ∆ηµοκρατία. Μιλάµε γι’ αυ-
τούς που έχουν έξι, οκτώ και δώδεκα µήνες; Όχι! Να
καταργηθούν, να συνυπογράψουν. Συµφωνούµε όλα τα κόµµατα.

Όµως, είναι αδιανόητο –κάνω έκκληση στην ευαισθησία σας-
τρία, τέσσερα και πέντε χρόνια εµπειρίας να διαγράφονται. Τι
διάολο, συνταγµατολόγος είσαι, κύριε Υπουργέ; Οκτώ χρόνια
εµπειρίας! Ποιο εργατικό δικαστήριο ελληνικό ή ευρωπαϊκό θα
δεχθεί αυτό το παραµύθι; Ξεκαθαρίζω, λοιπόν, τη θέση µου.
Μιλάω γι’ αυτούς που είναι πάνω από τρία χρόνια και έχουν δύο
ανανεώσεις. Είναι έγκληµα! Είναι κοµµατικός ρεβανσισµός! Είναι
διωγµός!

Καλά, αυτό το ξεκίνησε η Νέα ∆ηµοκρατία; Γιατί ξεχνάτε; Επί
κυβέρνησης Σηµίτη το κάνατε δύο φορές µε το ν.2738. Ξέρετε
καλά το νόµο του ’99 το άρθρο 30. Ξέρετε και τον ν. 2839 του
2000, το άρθρο 11. Αποφασίσατε τη µονιµοποίηση των συµβά-
σεων των τότε εργαζοµένων που είχαν προσληφθεί σε προ-
γράµµατα «STAGE». Πρώτος ο αναµάρτητος τον λίθο βαλέτω.
Μάλιστα µε το νόµο του 1999 όσοι δεν πρόλαβαν να µονιµοποι-
ηθούν µε υπογραφή του σηµερινού Πρωθυπουργού και τότε
υπουργού Εξωτερικών Γιώργου Παπανδρέου, έγιναν αορίστου
χρόνου µε τη συνυπογραφή του. Άρα, λοιπόν, παίρνετε πίσω την
υπογραφή του Πρωθυπουργού σας ή τότε δεν ξέρατε τι υπο-
γράφατε; Έλεος! Υπάρχει και όριο στην υποκρισία και στο φα-
ρισαϊσµό!

Άρα, αυτό ήταν ένα πρόγραµµα που ξεκίνησε επί των ηµερών
του ΠΑΣΟΚ. Εγώ δεν θα σταθώ στις διατάξεις του νόµου, που
λέει ότι το προσωπικό που προσελήφθη σε σχέση κατάρτισης
δηµοσίου τοµέα, είτε µέσω του ΟΑΕ∆ είτε µέσω των ΟΤΑ είτε
οτιδήποτε γίνεται µόνιµο. Αυτό είναι το δικό σας. Έρχεται, όµως,
η Νέα ∆ηµοκρατία και µε δύο νόµους, δίνει το δικαίωµα να πάνε
µε 464 ευρώ το µήνα, χωρίς ασφάλιση. Έδινε, όµως, τη δυνατό-
τητα και την ελπίδα µέχρι 31-12-2010 να έχουν 50% µοριοδό-
τηση. Άρα το θέµα είναι απλό. Να το πάµε και νοµικά. Εγώ είµαι
γιατρός. Με αυτήν την ωµή, σκληρή, ανάλγητη απόφασή σας,
βρίσκονται «επί ξύλου κρεµάµενοι» χιλιάδες εργαζόµενοι. Σας
ενηµερώνω ότι σήµερα υπάρχει κατάληψη, διάλυση του ΙΚΑ, του
ΟΓΑ και του ΟΑΕ∆. Αυτό το γαϊτανάκι, κύριε Υπουργέ, δεν θα
σταµατήσει. Πλανάσθε. Όσο υπάρχουµε εδώ µέσα και θα υπάρ-
χουµε όσο θέλει ο ελληνικός λαός, θα σας κυνηγάµε όπως ο Ια-
βέρης του Γιάννη Αϊ Γιάννη!

Θα µείνετε στην ιστορία. Και γιατί το λέω αυτό; Πέρα από την
πρόταση νόµου που κατέθεσε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας, πέρα από την πρόταση νόµου που θα καταθέσουµε εµείς,
πέρα από την πολιτική, υπάρχει και το νοµικό µέρος. Και στα Ελ-
ληνικά και στα Ευρωπαϊκά δικαστήρια θα δώσουµε σκληρή µάχη
για να δικαιωθούν αυτά τα παιδιά.

Αυτοί που έχουν πέντε και οκτώ χρόνια καλύπτουν, κατά κα-
νόνα, πάγιες και διαρκείς ανάγκες στις υπηρεσίες του δηµοσίου.
Στο ΙΚΑ απονέµουν συντάξεις, υπογράφουν εντάλµατα πληρω-
µής. Βεβαίως, για το ότι είναι πάγιες και διαρκείς ανάγκες, εξαρ-
τηµένη εργασία, υπάρχουν αποφάσεις και των Ελληνικών και των
Ευρωπαϊκών δικαστηρίων.

Να είστε σίγουρος ότι αυτό το θέµα των «STAGE» και των συµ-
βάσεων ορισµένου χρόνου για όσους έχουν πάνω από είκοσι τέσ-
σερις µήνες, θα κερδηθεί. Το µόνο που θα σας µείνει θα είναι η
ρετσινιά του κοµµατικού ρεβανσισµού, θα είναι η µήνις των πο-
λιτών ότι ισοπεδώσατε εργασιακά δικαιώµατα.

Τελειώνοντας, θέλω να σας πω να αφήσετε τη σπέκουλα.
Εµείς σφάλαµε. Πληρώσαµε στον ελληνικό λαό. Στείλτε στον ει-
σαγγελέα τους υπευθύνους, ακόµη και εγώ, αν είµαι. Να πάω
εγώ! Εγώ να αναλάβω την ευθύνη, όχι όµως νέα παιδιά που είχαν
όνειρο να βρουν µια δουλειά, µια θέση στον ήλιο, όχι αυτός που
δουλεύει για 400 ευρώ για να θρέψει την οικογένειά του. Αυτό
είναι τουλάχιστον σκληρό και ανάλγητο. Αυτό είναι απάνθρωπο.
Αυτό δεν είναι κράτος δικαίου, είναι κράτος αδίκου, είναι «πρά-
σινο» κράτος!

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε,
επειδή όλοι γνωρίζουµε ότι ο παριστάµενος Υπουργός είναι
έγκριτος συνταγµατολόγος, παρακαλώ να συναινέσετε να δια-
γραφούν οι απορίες σας περί του τι είδους συνταγµατολόγος
είναι. Παρακαλώ δια της συναίνεσής σας να διαγραφούν από τα
Πρακτικά.
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ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Ως καλό συνταγµατολόγο τον
ξέρω, αλλά ως κυβερνητικό στέλεχος του Υπουργείου Απασχό-
λησης τον λέω «Ιαβέρη»!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Άλλο σας είπα εγώ,
κύριε συνάδελφε. ∆εν το διορθώνετε, το επιδεινώνετε. Παρα-
καλώ, να διαγραφούν αυτές οι λέξεις από τα Πρακτικά και σας
παρακαλώ να συναινέσετε.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Κατά τη δική σας άποψη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Αθα-

νάσιος Γιαννόπουλος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να κάνω

µια διαπίστωση όσον αφορά τη διαδικασία των απαντήσεων στις
επίκαιρες ερωτήσεις. Χάρηκα ιδιαίτερα που και οι Υφυπουργοί
απήντησαν, ενώ υπήρξε ένα σχόλιο που έγινε από τον Πρόεδρο
της Βουλής, τον κ. Πετσάλνικο, ότι θα απαντούν σχεδόν µόνον οι
Υπουργοί. Πρέπει και οι Υφυπουργοί να απαντούν, τη στιγµή που
έχουν συγκεκριµένες αρµοδιότητες και είναι προς τιµήν του Κοι-
νοβουλίου να συµµετέχουν και οι Υφυπουργοί.

Άρα, λοιπόν, ο αφορισµός που είχε γίνει κάποτε από τον κ.
Πρόεδρο, νοµίζω ότι δεν έχει καµµία βάση και το λέω αυτό διότι
και στη δική µας θητεία είχαµε τύχει της κριτικής ότι δεν έρχονται
οι Υπουργοί να απαντήσουν.

Κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι ο κ. Λοβέρδος, ο Υπουρ-
γός Απασχόλησης, προσωπικά δεν διακατέχεται από τέτοια αι-
σθήµατα, του να είναι τόσο επιθετικός όσον αφορά τους
εργαζοµένους, τους «σταζιέρ».

Κύριε Υπουργέ, γνωρίζοντας το ήθος σας, γνωρίζοντας την
ανθρωπιά σας, γνωρίζοντας την παιδεία σας και την προσφορά
σας στην ακαδηµαϊκή κοινότητα, διορθώνοντας έτσι τον φίλο µου
κ. Γιακουµάτο ως προς την επιθετική αναφορά η οποία ήταν πα-
ρορµητική, γιατί και ο ίδιος δεν το πιστεύει, θέλω να πω ότι δεν
είναι δική σας πρόθεση κάτι τέτοιο. Το ξέρω, το βλέπω ότι είναι
µία πολιτική απόφαση το θέµα αυτών των εργαζοµένων, που
εµείς δεν µπαίνουµε στη λογική να διακρίνουµε πού πολιτικά ανή-
κουν.

Όµως και αν υποθέσουµε ότι πολιτικά πρόσκεινται στην πα-
ράταξή µας, νοµίζω ότι το αποτέλεσµα των εκλογών το έδειξε,
αλλά και παράλληλα πάρα πολλά απ’ αυτά τα παιδιά θα έχουν
οποιαδήποτε συγγενική ή φιλική σχέση µε κάποιους από σας, µε
κάποιους κυβερνητικούς, ακόµη δε και Βουλευτές. Άρα, λοιπόν,
µην µπαίνετε στη λογική αυτή. «∆ηλητηριάζετε» ένα κλίµα σή-
µερα στους νεολαίους µας, που τους χωρίζουµε στους «από
εδώ» και στους «από εκεί», ενώ το βασικό κριτήριο και µόνο της
πρόσληψης ως «σταζιέρ» ήταν το να είναι εγγεγραµµένοι στον
ΟΑΕ∆.

Και να πω και το άλλο. Ιστορικά είναι ένας θεσµός ο οποίος
δεν εφαρµόστηκε µόνο στην Ελλάδα. Έχει ξεκινήσει κυρίως από
τη Γαλλία. Τον υιοθετήσατε εσείς, µας διδάξατε εσείς αυτά τα
χρόνια της διακυβέρνησης από το 1993 έως το 2004 και βεβαίως
ήταν µια αναγκαιότητα, η οποία υπήρξε για να συµπληρώσει τα
κενά στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Κανείς δεν αµφισβητεί ότι τα παιδιά
αυτά, που µπήκαν µε όνειρα, που µπήκαν µε αγωνία να προσφέ-
ρουν τις υπηρεσίες τους και να αποκτήσουν και ιδιαίτερη γνώση,
ο δηµόσιος τοµέας, η Κυβέρνηση, η κάθε κυβέρνηση τα χρησι-
µοποίησε. ∆εν θα πρέπει όµως τώρα να φθάσουµε στο σηµείο
να τους κλείσουµε την πόρτα και ιδιαίτερα σ’ αυτούς που έχουν
µια πολυετή, ευδόκιµη υπηρεσία στο ελληνικό δηµόσιο να πούµε
ότι «ξέρετε, όχι, δεν πληρώνεστε. Θα φύγετε, γιατί κάπως αλ-
λιώς θα βρούµε τη διαδικασία για να συµπληρώσουµε τα κενά
αυτά».

Και έρχοµαι στο εξής γεγονός, που το έχετε ανάγκη ιδιαίτερη.
Τι είπε χθες ο Υπουργός Οικονοµικών; Είπε ότι στις πέντε απο-
λύσεις θα υπάρξει ένας διορισµός. Άρα λοιπόν πώς θα καλύψετε
όλα αυτά τα κενά που θα παρατηρηθούν µέσα στη ∆ηµόσια ∆ι-
οίκηση, στους ασφαλιστικούς οργανισµούς, στους ΟΤΑ; Θα
έχετε µεγάλη ανάγκη προσωπικού.

Θα έλεγα, λοιπόν, το εξή. Έστω και την τελευταία αυτή στιγµή
αναθεωρήστε αυτές τις απόψεις σας, οι οποίες θυµίζουν το «χο-
µεϊνικό ΠΑΣΟΚ» του ’85. Είµαστε στο 2009, δόξα τω Θεώ! Νο-
µίζω ότι οι πολίτες, ιδιαίτερα δε οι νεολαίοι µας µπορούν να
επιλέξουν τα κόµµατα στις εθνικές εκλογές που θα έχουµε, χωρίς

να έχουν ως κριτήριο και µόνο έναν τέτοιο διορισµό, ένα τέτοιο
«διαβατήριο» που τους δίνουµε στην εργασιακή τους ζωή για να
αποκτήσουν εµπειρία και αυτή την εµπειρία που εµπεδώνουν
µέσα στο δηµόσιο σύστηµα να την έχουµε εµείς υπό τη µορφή,
θα έλεγα, και της εκµετάλλευσης ακόµα, τη στιγµή που κάποια
λίγα χρήµατα παίρνουν και ανασφάλιστοι είναι.

∆ώστε την ευκαιρία! Ξεπεράστε τους εαυτούς σας, ξεπερά-
στε τις οποιεσδήποτε αγκυλώσεις είχατε και έχετε αυτή τη
στιγµή και δώστε τη δυνατότητα σ’ όλα αυτά τα παιδιά -που δεν
είναι ούτε δικά µας ούτε δικά σας, αλλά είναι παιδιά της Ελλά-
δας- να µπορέσουν να συνεχίσουν. ∆ιότι κατ’ αυτόν τον τρόπο
και εσείς τους έχετε ανάγκη ως Κυβέρνηση τώρα, αλλά και γενι-
κότερα η Ελλάδα, η Πολιτεία έχει ανάγκη από τη γνώση τους και
από τις υπηρεσίες τους.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-
δελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Με-
γάρου της Βουλής, τριάντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και δύο
συνοδοί εκπαιδευτικοί του 6ου Γυµνασίου Χαλανδρίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά τη συζήτηση της σηµερι-

νής επίκαιρης επερώτησης προς τους Υπουργούς Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης και Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης
Τσίπρας ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο το Βουλευτή κ.
Μιχάλη Κριτσωτάκη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Θεόδωρος
Καράογλου για πέντε λεπτά.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να ξεκι-
νήσω δίνοντας τις ευχές µου. Προΐστασθε ενός νευραλγικού
Υπουργείου, ενός Υπουργείου που εύχοµαι µέσα από την καρ-
διά µου να πετύχετε προς όφελος της χώρας και προς όφελος
του ελληνικού λαού.

Και βεβαίως το Υπουργείο σας είναι, όπως είπα και πριν, ιδιαι-
τέρως νευραλγικό. Είναι ένα Υπουργείο ευαίσθητο και κληθήκατε
από τους πρώτους να αντιµετωπίσετε ένα µεγάλο πρόβληµα.
Ένα πρόβληµα που έχει σχέση µε τους εργαζόµενους στα προ-
γράµµατα «STAGE» επί σειρά ετών, ένα πρόβληµα που έχει
σχέση µε αυτούς που δούλευαν στο δηµόσιο, στους ΟΤΑ, σε νο-
µικά πρόσωπα µε συµβάσεις έργου. Είναι ένα τεράστιο κοινω-
νικό πρόβληµα. Είναι ένα πρόβληµα που αφορά τουλάχιστον
τριάντα χιλιάδες ίσως και περισσότερους εργαζόµενους. Είναι
ένα πρόβληµα, που προηγουµένως και εσείς σε άλλη επίκαιρη
ερώτηση απαντήσατε, ότι µόνο οι εργαζόµενοι µε τα προγράµ-
µατα «STAGE» ανέρχονται σε είκοσι τρεις χιλιάδες συν όλους
αυτούς που δουλεύουν µε συµβάσεις έργου.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι τώρα και ειδικά πηγαίνοντας σε µια
ευαίσθητη περίοδο λίγο πριν τις γιορτές των Χριστουγέννων και
της Πρωτοχρονιάς µε βάση τα δικά σας στοιχεία που προηγου-
µένως άκουσα, κινδυνεύουν περίπου δεκατέσσερις χιλιάδες ερ-
γαζόµενοι απασχολούµενοι µε τα προγράµµατα «STAGE» να
µείνουν χωρίς εργασία.

Είµαι βέβαιος ότι και εσείς προσωπικά, αλλά πιστεύω ότι και
κανείς από το ΠΑΣΟΚ δεν θα το ήθελε αυτό γιατί εννοείται και
εξυπακούεται ότι αν υπήρχε η δυνατότητα να βρει κανείς εύκολα
δουλειά στον ιδιωτικό τοµέα, όλοι αυτοί οι νέοι κατά κύριο λόγο,
άνθρωποι οι οποίοι απασχολούνταν εδώ και τρία, τέσσερα, πέντε,
έξι και ορισµένοι οκτώ χρόνια µε 400 ευρώ ανασφάλιστοι, δεν θα
έµεναν σε αυτή τη δουλειά, αλλά θα έψαχναν και θα έβρισκαν
κάτι καλύτερο.

Κύριε Υπουργέ, οι εργαζόµενοι στα προγράµµατα «STAGE»
και οι εργαζόµενοι µε τις συµβάσεις έργου δεν είναι παιδιά ούτε
της Νέας ∆ηµοκρατίας, ούτε του ΠΑΣΟΚ, ούτε κανενός κόµµα-
τος. Είναι παιδιά του ελληνικού λαού. Είναι παιδιά που προέρχο-
νται από φτωχές οικογένειες, είναι παιδιά που είχαν ανάγκη για
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εργασία που δούλευαν µε 400 ευρώ ανασφάλιστα, που εξυπη-
ρετούσαν χιλιάδες πολίτες σε διάφορες υπηρεσίες πάντα µε το
χαµόγελο, που είχαν ελπίδες –αν θέλετε, µπορεί να ήταν λάθος
αυτό της προηγούµενης κυβέρνησης- ότι αν µη τι άλλο θα πά-
ρουν την µοριοδότηση η οποία προβλεπόταν από τους νόµους
3320/2005 και 3613/2007.

Για ποιο λόγο, λοιπόν, τώρα έρχεστε και ανακοινώνετε ανα-
δροµική κατάργηση των νόµων αυτών και των δυνατοτήτων που
είχαν, αν µη τι άλλο να πριµοδοτηθούν µε 50% προσαύξηση των
µορίων για ενδεχόµενους διαγωνισµούς στις υπηρεσίες που υπη-
ρετούν; Γιατί προσωπικά αµαυρώνετε τη δική σας πολιτική ιστο-
ρία για µια τόσο επαίσχυντη πράξη; Ποιο είναι το έγκληµα που
έκαναν οι συγκεκριµένοι εργαζόµενοι; Γιατί ξεχνάτε ότι στο πα-
ρελθόν η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας το 2004 που αντι-
µετώπισε ένα αντίστοιχο πρόβληµα, ένα πρόβληµα που είχε
σχέση µε χιλιάδες απασχολουµένους µε διάφορους τρόπους και
µε διάφορων ειδών συµβάσεις, το έλυσε δίνοντας τη δυνατότητα
µε τα προεδρικά διατάγµατα 164/2004 και 180/2004, τα επονο-
µαζόµενα «προεδρικά διατάγµατα Παυλόπουλου» χιλιάδες νέοι
τότε άνθρωποι που απασχολούνταν επί σειρά ετών στο δηµόσιο
µε διάφορες συµβάσεις να αποκατασταθούν και να γίνουν µόνι-
µοι. Πώς θα λειτουργήσουν οι υπηρεσίες όπου οι σταζιέρς είναι
πολλοί περισσότεροι από τους µόνιµους υπαλλήλους;

Άκουγα χθες, τον Νοµάρχη Θεσσαλονίκης να λέει ότι οι ορ-
γανικές θέσεις της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Θεσσαλονίκης
είναι δυόµισι χιλιάδες και αντ’ αυτών υπηρετούν επτακόσιοι µό-
νιµοι υπάλληλοι και υπάρχουν άλλοι τετρακόσιοι µε προγράµ-
µατα «STAGE» ή µε συµβάσεις έργου, οι οποίοι καλύπτουν τα
κενά. Πώς θα λειτουργήσουν, λοιπόν, αυτές οι υπηρεσίες, όταν
αύριο-µεθαύριο όλοι αυτοί φύγουν;

Είµαι βέβαιος, κύριε Υπουργέ, ότι δεν θα επικρατήσει η στενή
µικροκοµµατική λογική του ΠΑΣΟΚ. ∆εν θα επικρατήσει µια λο-
γική που λέει ότι δεν ήταν δικοί µας, δεν µπήκαν επί των ηµερών
µας άρα, ας πάνε στον αγύριστο! Είµαι βέβαιος ότι θα δείξετε
προσωπικό ενδιαφέρον και ευαισθησία και θα προσπαθήσετε να
λύσετε ένα µεγάλο κοινωνικό πρόβληµα. Ένα κοινωνικό πρό-
βληµα που –επαναλαµβάνω- έχει µεγάλες ευθύνες και η παρά-
ταξή µας που δεν το έλυσε τα προηγούµενα χρόνια. Είµαι
βέβαιος ότι, αν µη τι άλλο, θα ανανεώσετε τις συµβάσεις όλων
όσων λήγουν ειδικότερα τώρα τις µέρες αυτές των γιορτών και
βεβαίως θα δώσετε τη δυνατότητα µέσα από διαδικασίες, µέσα
από διαγωνισµούς µε τις προσαυξήσεις που προβλέπονταν από
τους προηγούµενους νόµους να τακτοποιηθεί το πρόβληµα
αυτών των παιδιών.

Βεβαίως είναι ένα ζήτηµα το οποίο θα πρέπει να απασχολήσει
συνολικά τον πολιτικό κόσµο γιατί θα πρέπει να πείσουµε την ελ-
ληνική κοινωνία η οποία µας παρακολουθεί ότι κανένα κόµµα δεν
λειτουργεί αντεκδικητικά, ότι βλέπουµε τα Ελληνόπουλα σαν να
είναι παιδιά όλων µας και δεν τα χωρίζουµε σε πρόσωπα, σε πα-
ρατάξεις και κόµµατα και ότι θα κάνετε αυτό που πρέπει να κά-
νετε.

Θέλω να κλείσω, πιστεύοντας ότι αν µη τι άλλο αυτό το οποίο
προβλεπόταν από τους νόµους 3320 και 3613, δηλαδή η µοριο-
δότηση κατά 50%, θα γίνει πράξη, τουλάχιστον γι’ αυτούς που
απασχολούνται µε τα προγράµµατα «STAGE» ή µε συµβάσεις
έργου για πολύ µεγάλα χρονικά διαστήµατα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συ-
νάδελφε.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αργύρης
Ντινόπουλος για πέντε λεπτά.

ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Αναρωτηθήκατε, αγαπητέ κύριε
Υπουργέ, µε τι πρόσωπο θα έρθει η Νέα ∆ηµοκρατία σ’ αυτήν
την Αίθουσα να σας µιλήσει για τα «STAGE» και είδατε ότι ήταν
ένα πρόσωπο κοινωνικής ευαισθησίας και πέρα από διαχωριστι-
κές πολιτικές γραµµές.

Αντιθέτως, όµως, βλέπουµε ότι µε την υπόθεση των «STAGE»
έπεσαν τα δικά σας προσωπεία. Και δεν εννοώ του Ανδρέα Λο-
βέρδου, εννοώ τα προσωπεία του ΠΑΣΟΚ. ∆ιότι µόλις πριν από
λίγες εβδοµάδες ζούσαµε την προεκλογική περίοδο.

Εσείς δεν ήσασταν τότε, δια του Αρχηγού σας µάλιστα, που
λέγατε και διατυµπανίζατε τα περί ευαισθησίας για τους νέους,
γι’ αυτούς οι οποίοι δουλεύουν ανασφάλιστοι, για τις νέες, για
τη γενιά των 700 ευρώ; Εδώ έχουµε «γενιά» των 500 ευρώ. Σαν
τώρα φτάνουν στ’ αυτιά µου τα λόγια του Αρχηγού σας.

Επίσης, εσείς δεν ήσασταν –δεν αφορά βεβαίως το δικό σας
Υπουργείο- που κατακεραυνώνατε, όχι µόνο στην προεκλογική
περίοδο, αλλά και σε όλη την προηγούµενη διετία, τους έµµε-
σους φόρους; Και να τώρα που τους επιβάλλετε.

Εσείς δεν ήσασταν που µιλούσατε για ένα πλουσιοπάροχο επί-
δοµα κοινωνικής αλληλεγγύης που θα έφτανε το 1,6 δισεκατοµ-
µύριο ή τα 2.000.000.000 ευρώ και αυτό το δώσατε κολοβό,
1.000.000.000 ευρώ και µάλιστα, καταργώντας ταυτόχρονα και
το επίδοµα θέρµανσης; Νοµίζετε ότι τόσο κοντή µνήµη έχει πια
η ελληνική κοινωνία;

Εσείς δεν ήσασταν που µιλούσατε για την περίφηµη «πράσινη»
ανάπτυξη και για την αναθέρµανση της ελληνικής οικονοµίας και
µάλιστα µέσα στις εκατό πρώτες ηµέρες; Και πού έχουµε φτάσει
σήµερα; Είµαστε στο µέσον περίπου των εκατό ηµερών και το
αποτέλεσµα ποιο είναι; Καθηµερινώς, το κέντρο της Αθήνας να
είναι κλειστό από όλους αυτούς τους νέους, οι οποίοι, επιτρέψτε
µου να πω, ότι έχουν φτάσει στα όρια της οργής, της αγανάκτη-
σης και της απελπισίας.

Και αυτό, κύριε Υπουργέ, µε τη δική σας ευαισθησία, πρέπει να
το δείτε όχι µόνο ως ένα στενά πολιτικό φαινόµενο. Είναι ένα ευ-
ρύτερο κοινωνικό φαινόµενο που πλήττει συνολικά το πολιτικό
µας σύστηµα.

Ήρθε προ ηµερών το νοµοσχέδιο του αρµόδιου Υπουργείου
για τον τρόπο πρόσληψης από εδώ και εµπρός στο δηµόσιο και
µάλιστα ετέθη και σε δηµόσια διαβούλευση. Ποιος θα διαφωνή-
σει ότι πρέπει να µπουν αξιοκρατικά κριτήρια; Βεβαίως και πρέ-
πει να µπουν αξιοκρατικά κριτήρια. Ποιος θα διαφωνήσει ότι
πρέπει πιθανώς να καταργηθούν όλες εκείνες οι διατάξεις που
αφήνουν λίγο ή περισσότερα ανοικτά κάποια «παράθυρα», ώστε
να µπαίνουν κάποιοι στο δηµόσιο µε κριτήρια διαφορετικά, εγώ
θα σας έλεγα κοµµατικά ή άλλης σκοπιµότητας;

Μου δίνετε, όµως, καµµιά φορά την εντύπωση ότι αγνοείτε µια
κοινωνική πραγµατικότητα. Αγνοείτε όλο αυτό το κίνηµα των
«σταζιέρ», των συµβασιούχων του δηµοσίου, όλων αυτών -για να
σας θυµίσω και µια προσφιλή έκφραση στην παράταξή σας- των
µη προνοµιούχων Ελλήνων, οι οποίοι είναι καθηµερινά στους
δρόµους και φέρνετε νοµοθετήµατα στο Σώµα, αγνοώντας αυτή
την κοινωνική πραγµατικότητα. Και σας βλέπουµε –δεν εννοώ
εσάς προσωπικά- ότι είναι σαν να ζείτε εκτός αυτής της ελληνι-
κής πραγµατικότητας. Καταγγέλλετε, διαβουλεύεστε, σκέφτεστε
και δεν παράγετε κανένα αποτέλεσµα. Αυτό µε συγχωρείτε, κύριε
Υπουργέ, αλλά παραπέµπει σε νοοτροπία και σε πρακτική µη κυ-
βερνητικής οργάνωσης.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι ειδικά εσείς έχετε τώρα την ευκαιρία -και
πιστέψτε µε, κανείς δεν πρόκειται να σας κατηγορήσει- να δώ-
σετε µια λύση στο πρόβληµα των «σταζιέρ». ∆ιότι, αυτό θα είναι
και προσωπικά για εσάς µια επίδειξη κοινωνικής ευαισθησίας και
κανείς δεν πρόκειται να σας µιλήσει για πισωγυρίσµατα. Πολι-
τικό όφελος θα έχετε, όχι εσείς προσωπικά, αλλά ευρύτερα η πα-
ράταξή σας, αλλά σε τελική ανάλυση το ζητούµενο δεν είναι
αυτό.

Το ζητούµενο είναι πώς αυτοί οι άνθρωποι, οι οποίοι όντως δεν
έχουν στον «ήλιο µοίρα», θα µπορέσουν επιτέλους ύστερα από
δύο, τρία, τέσσερα χρόνια πολύ σκληρής εργασίας και µε ελάχι-
στες αµοιβές και ανασφάλιστοι στο δηµόσιο, να βρουν ένα κα-
λύτερο εργασιακό καθεστώς. Τι ζητάνε επιτέλους;

Θα κλείσω λέγοντας το εξής. Ξέρω την αγάπη σας για τον
Ολυµπιακό και θα σας µιλήσω και εγώ λίγο ποδοσφαιρικά. ∆εν θα
σας αναφέρω, όµως, τον Ολυµπιακό, αλλά την Εθνική Γαλλίας, η
οποία έβαλε το γκολ µε τον Τιερί Ανρί, τον Αρχηγό, µε το χέρι!

Μου θυµίζει καµµιά φορά το ΠΑΣΟΚ, αγαπητέ κύριε Λοβέρδο,
ότι αυτές τις εκλογές τις κέρδισε υποσχόµενο πράγµατα τα
οποία δεν µπορεί να πραγµατοποιήσει, λέγοντας στους Έλλη-
νες αυτά τα οποία πραγµατικά φαίνεται ανίκανο να διεκπεραιώ-
σει και να κάνει πραγµατικότητα. Μου δίνετε την εντύπωση ότι
πράγµατι βάλατε ένα γκολ µε το χέρι!
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, αφού

σας υπενθυµίσω ότι στην Ελλάδα βάζουµε τα γκολ µε πλασέ, µε
πλασάρισµα…

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ως Πειραιώτης το λέτε αυτό!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Αναφέροµαι στο γκολ

της Εθνικής Ελλάδος!
Παρακαλώ, το λόγο έχει ο κ. Ελευθέριος Αυγενάκης, Βουλευ-

τής Ηρακλείου της Νέας ∆ηµοκρατίας, για πέντε λεπτά.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, από τις πρώτες

ηµέρες της διακυβέρνησής σας, γίναµε δυστυχώς µάρτυρες µίας
ανεπανάληπτης συµπεριφοράς κοινωνικής αναλγησίας µίας πρω-
τοφανούς πολιτικής εκδικητικότητας, µίας ανήθικης συµπεριφο-
ράς σε νέους ανθρώπους.

Ήδη από τις πρώτες ηµέρες, επιστρέψατε σε πρακτικές του
παρελθόντος. Κάνατε αισθητό σε όλους µας, σε όλη την Ελλάδα,
ότι το βαθύ κοµµατικό ΠΑΣΟΚ επανέρχεται. Αποφασίσατε εν µία
νυκτί, χωρίς κανένα προηγούµενο διάλογο, να αφήσετε στον
αέρα χιλιάδες νέους, χιλιάδες εργαζόµενους απασχολούµενους,
ρίχνοντάς τους στην ανεργία, νέους ανθρώπους που µε κόπο και
ιδρώτα και για πολλούς µήνες ή και για πολλά χρόνια προσέφε-
ραν σηµαντικές υπηρεσίες στο δηµόσιο.

Κύριε Υπουργέ, αποφασίσατε χωρίς να σκεφτείτε τις αρνητι-
κές κοινωνικές συνέπειες που έχουν οι αποφάσεις σας σε χιλιά-
δες εργαζόµενους και σε χιλιάδες οικογένειες. Πράξατε ένα
πολιτικά «τυφλό τροµοκρατικό χτύπηµα» τόσο σε χιλιάδες νέους
των «STAGE», όσο και σε χιλιάδες πολίτες που θα ταλαιπωρού-
νται –και ταλαιπωρούνται ήδη- στις δηµόσιες υπηρεσίες µετά την
απόλυση-διωγµό χιλιάδων νέων που κάλυπταν, κατ’ οµολογία των
προϊσταµένων τους, διαρκείς και πάγιες ανάγκες.

Ειδικά σε συνθήκες οικονοµικής κρίσης, µία τέτοια απόφαση
είναι πέρα για πέρα άδικη απέναντι στον καθηµερινό κόπο τόσων
χιλιάδων συµπολιτών µας. Είµαι βέβαιος ότι η λογική διατήρη-
σης των «STAGE» µόνο στον ιδιωτικό τοµέα είναι απλή και αυ-
στηρά κοµµατική. Στα κενά που θα δηµιουργηθούν από την
κατάργηση των «STAGE» στο δηµόσιο, η Κυβέρνηση θα µπορεί
να διορίσει τα δικά της παιδιά µε συµβάσεις εργασίας ορισµέ-
νου χρόνου, κάτι που δυστυχώς ήδη επιβεβαιώνεται, καθώς ήρθε
στη δηµοσιότητα, κύριε Υπουργέ, το θέµα της πρωτοφανούς πο-
λιτικής µεθόδευσης για την κάλυψη των κενών θέσεων που προ-
κύπτουν από απολυµένους συµβασιούχους «STAGE» µε νέο
προσωπικό ορισµένου χρόνου στο Υπουργείο Εργασίας, αλλά
αµέσως µετά και στο Υπουργείο Πολιτισµού.

Από τη µία πλευρά, λοιπόν, αφήνετε στον αέρα χιλιάδες συµ-
βασιούχους και τις οικογένειές τους, αναγνωρίζοντας ότι προ-
κύπτουν πολλά λειτουργικά δεινά σ’ όλο το δηµόσιο τοµέα. Από
την άλλη, όµως, προωθείτε την πρόσληψη προσωπικού ορισµέ-
νου χρόνου για την κάλυψη αυτών των κενών. Και σας ερωτώ.
Πώς αλήθεια θα προσληφθούν οι νέοι συµβασιούχοι; Με ποιους
όρους και µε ποια κριτήρια θα γίνουν νέες προσλήψεις;

Επιτρέψτε µου, όµως, κύριε Υπουργέ, στο σηµείο αυτό να φρε-
σκάρω λίγο τη µνήµη µας, για να αντιληφθούν όλοι το µέγεθος
της υποκρισίας της νέας Κυβέρνησης. Πόσοι από εµάς ξεχάσαµε
ότι το 1999 και το 2000 µε τους ν.2738 και 2839, η τότε κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ µονιµοποίησε πάνω από δυόµισι χιλιάδες νέους
«σταζιέρ» µε µόλις δέκα έξι µήνες προϋπηρεσία;

Το υπογραµµίζω γιατί δεν τους έδωσε απλώς µόρια, αλλά τους
µονιµοποιήσατε, κύριε Λοβέρδο! Και µάλιστα, µε νόµους που φέ-
ρουν την υπογραφή του ίδιου του σηµερινού Πρωθυπουργού,
του κ. Γιώργου Παπανδρέου!

Επιτρέψτε µου να σας διαβάσω χαρακτηριστικά τι αναφέρεται
στο Φύλλο Εφηµερίδα της Κυβέρνησης του 1999. Αναφέρεται,
λοιπόν, ότι όσοι ολοκλήρωσαν το πρόγραµµα κατάρτισης και
απόκτησης επαγγελµατικής εµπειρίας σε θέµατα Τοπικής Αυτο-
διοίκησης και τοπικής ανάπτυξης, καταλαµβάνουν µε απόφαση
του δηµοτικού συµβουλίου κενές θέσεις µόνιµου προσωπικού
στο δήµο στον οποίο πραγµατοποίησαν την κατάρτιση.

Εδώ έχω και τα δύο Φύλλα της Εφηµερίδας της Κυβέρνησης
τα οποία και καταθέτω στα Πρακτικά και είναι στη διάθεση και
τη δική σας, αλλά και όλων των συναδέλφων του ΠΑΣΟΚ που επι-
µελώς τα ξεχνούν.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ελευθέριος Αυγενάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα ΦΕΚ, τα οποία βρί-
σκονται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μιλάµε, λοιπόν, για µέγιστη πολιτική υποκρισία και ανεπανά-
ληπτη κοινωνική αναλγησία. Η αυτοθυσία και η πολύτιµη προ-
σφορά όλων των συµβασιούχων «STAGE» τα τελευταία χρόνια,
αλλά και το γεγονός ότι οι προηγούµενες κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ προχώρησαν σε µονιµοποίηση δυόµισι χιλιάδων εργα-
ζοµένων ακόµα και µε δεκαέξι µήνες προϋπηρεσία µέσω των
προγραµµάτων «STAGE» στους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοί-
κησης, δεν λέει τίποτα για τα στελέχη της νέας Κυβέρνησης; Σή-
µερα ξεχνάτε τους συµβασιούχους «STAGE», τους αφήνετε στον
αέρα και τους σπρώχνετε στην ανεργία.

Αυτά που εµείς ζητάµε είναι τα εξής.
Κατ’ αρχάς, ζητάµε το απλό. ∆ηλαδή ζητάµε διάλογο µε τους

οργανωµένους φορείς των απασχολουµένων και σαφή ενηµέ-
ρωση των προθέσεων της πολιτικής ηγεσίας, πριν ενηµερωθούν
από τα φιλοκυβερνητικά µέσα ενηµέρωσης.

Επίσης, ζητούµε την ολοκλήρωση των συµβάσεων που είναι
σε ισχύ.

Επιπλέον, ζητούµε τη µέριµνα για την αναγνώριση της εργα-
σιακής προϋπηρεσίας των συµβασιούχων και την επαγγελµατική
τους αποκατάσταση µέσω της µοριοδότησής τους σε διαγωνι-
σµούς του δηµοσίου µέσω ΑΣΕΠ, εφόσον εκείνοι επιθυµούν να
συµµετάσχουν.

Αλήθεια, κύριε Υπουργέ, προτίθεστε να καταργήσετε τις δια-
τάξεις του ν.3320/2005 και του ν.3613/2007 που προβλέπουν την
προσαύξηση της απαιτηθείσας κατά 50% ενός εκάστου εκ των
απασχολουµένων στα προγράµµατα «STAGE»;

Τέλος, θα διαιωνιστεί το εργασιακό καθεστώς κάλυψης των
αναγκών του δηµοσίου τοµέα και των ΟΤΑ µε συµβασιούχους
ορισµένου χρόνου, που όµως θα καλύπτουν πάγιες και διαρκείς
ανάγκες των υπηρεσιών απασχόλησής τους αντί της ορθολογι-
κής και δίκαιης λύσης µετατροπής των ανωτέρων συµβασιούχων
«STAGE» σ’ αυτές που πραγµατικά είναι, δηλαδή συµβάσεις ερ-
γασίας αορίστου χρόνου;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ελπίζω, κύριε Υπουργέ, να έχετε να µας πείτε κάτι επ’ αυτού
και όχι γενικόλογα και αόριστες, πολιτικάντικες και ανεύθυνες
τοποθετήσεις.

Και µια τελευταία κουβέντα, κύριε Πρόεδρε, και ολοκληρώνω.
Κύριε Υπουργέ, να συγκρατήσετε και εσείς και όλοι στο

Υπουργικό Συµβούλιο ότι δεν το βάζουµε κάτω. Θα µας έχετε
απέναντί σας και θα µας έχουν δίπλα τους οι χιλιάδες νέοι που
αυτή τη στιγµή είναι στο δρόµο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συ-

νάδελφε.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Αττικής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.

Αθανάσιος Μπούρας για πέντε λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας ευχηθώ «Καλή

Επιτυχία» στο πραγµατικά πάρα πολύ δύσκολο έργο που έχετε
να επιτελέσετε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ: Σας ευχαριστώ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Πρέπει να πω ότι στην αρχή χάρηκα

όταν πρωτοαναλάβατε, γιατί πράγµατι το θέµα αυτό το συζητά-
γατε µε ένα ρεαλισµό και πήγατε να αγγίξετε την πραγµατικό-
τητα.

Στη συνέχεια, όµως, κάποιοι «αόρατοι» σάς επέβαλαν άλλα και
αλλάξατε πραγµατικά στάση, κάτι που µε λυπεί ιδιαίτερα.

Πρέπει να πω ότι σε ολόκληρο τον κόσµο ζούµε –κάτι που δεν
πρέπει να ξεχνάµε, γιατί καµµιά φορά το προσωποποιείτε τώρα
που προσεγγίζετε την πραγµατικότητα- την πιο µεγάλη οικονο-
µική κρίση των τελευταίων δεκαετιών. Όλες οι κυβερνήσεις προ-
σπαθούν πράγµατι να αντιµετωπίσουν τα δηµοσιοοικονοµικά.
Ταυτόχρονα, όµως, προσπαθούν να αντιµετωπίσουν και την
ανεργία.
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Εσείς, κύριε Υπουργέ, που είστε ο θεµατοφύλακας της εργα-
σίας και ως εκ τούτου ο υπεύθυνος για να ρυθµίζει θέµατα απα-
σχόλησης, έτσι ώστε να µειώνεται η ανεργία, ειλικρινά σήµερα µ’
αυτήν την πολιτική την οποία προσπαθείτε να περάσετε στέλνο-
ντας στην ανεργία χιλιάδες νέους, το µόνο το οποίο κάνετε σ’
αυτήν την αιχµή, σ’ αυτήν την οικονοµική κρίση µ’ αυτά τα µε-
γάλα ποσοστά ανεργίας είναι αντί να βελτιώνετε, να αυξάνετε
την ανεργία.

Όλοι γνωρίζουµε -και το γνωρίζετε εσείς, γιατί επί της δική σας
κυβερνήσεως είχε αρχίσει η εφαρµογή του θεσµού των
«STAGE»- τι είναι αυτά τα προγράµµατα, τα οποία είναι προ-
γράµµατα απόκτησης εργασιακής εµπειρίας.

Πλην, όµως, κύριε Υπουργέ, µην κρυβόµαστε. Κανένας µας
δεν πρέπει να κρύβεται -ούτε εσείς ούτε εµείς- πίσω από το δά-
χτυλό του. Όπως είπε και ο πρώτος εισηγητής µας κ. Γιακουµά-
τος, αλλά και όλοι οι ακολουθήσαντες εκλεκτοί συνάδελφοί µου,
οι άνθρωποι αυτοί µόνο µαθητεία δεν κάνουν.

Να πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Εκτελούν καθήκο-
ντα κανονικού εργαζοµένου και µπορώ να πω –µε όποια εµπειρία
διαθέτει ο καθένας µας- ότι εργάζονται κανονικά και βγάζουν ση-
µαντικό αριθµό δουλειάς σε κάθε φορέα στον οποίο έχουν εντα-
χθεί.

Το είπατε και εσείς σήµερα στην προηγούµενη διαδικασία των
επίκαιρων ερωτήσεων. Ήµουν εδώ και άκουσα έναν αριθµό,
όποιος και αν είναι ο αληθινός, που εργάζεται στο ΙΚΑ. Κύριε
Υπουργέ, εγώ θα πω ότι εργάζονται. Κανένας δεν τους κάνει µά-
θηµα. Πουθενά δεν παίρνουν µαθητεία. Έχουν ένα συγκεκριµένο
γραφείο και αν θέλετε, πάµε τώρα µε µια διακοµµατική επιτροπή
–συστήστε µια διακοµµατική επιτροπή και να πάµε- στους χώ-
ρους που βρίσκονται αυτά τα παιδιά που δεν είναι προνοµιούχα
και θα δείτε ότι προσφέρουν κανονική εργασία και εργασία η
οποία είναι σηµαντική για την κοινωνία, γιατί εργάζονται σε φο-
ρείς που τους έχει ανάγκη η κοινωνία. Πού; Στο ΙΚΑ, στο ΤΕΒΕ,
στον ΟΓΑ, σε ασφαλιστικούς οργανισµούς. Και σήµερα βλέ-
πουµε πόση ανάγκη έχει ο κάθε Έλλην πολίτης να αντιµετωπίζει
τα προβλήµατά του.

Κύριε Υπουργέ, µην κάνετε το λάθος. Πολλοί εξ αυτών εργά-
ζονται τρία, πέντε, εννέα χρόνια. Μπορεί και εµείς να κάναµε
λάθη και εσείς παλαιότερα, γιατί το θέµα αυτό το ξεκινήσατε
εσείς. Το ανέφεραν συνάδελφοί µου και εγώ για τα Πρακτικά θα
καταθέσω τους δύο νόµους, για να υπάρχουν, για να µη λέγεται
µόνο «ο νόµος του 1999 και ο νόµος του 2000», που φέρουν και
φαρδιά-πλατιά την υπογραφή του σηµερινού Πρωθυπουργού κ.
Παπανδρέου για τη µονιµοποίησή τους, αλλά τότε γιατί να χρω-
µατίζουµε τους ανθρώπους; Εγώ είµαι σύµφωνος και µε το τότε
και µε το συνέχεια και µε το σήµερα. Η πολιτεία πρέπει να έχει
συνέχεια και συνέπεια.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Μπούρας
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆εν είναι προνοµιούχοι, κύριε Υπουργέ, αυτοί οι άνθρωποι. Οι
µονιµοποιήσεις των εργαζοµένων σε προγράµµατα «STAGE»
έχουν ξεκινήσει από τη δική σας εποχή, από το 2000. Τα
«STAGE» στο δηµόσιο τοµέα δεν καθιερώθηκαν το 2004, καθιε-
ρώθηκαν το 1997, µην το ξεχνάµε. Η ενδεχόµενη ελλιπής ή
ακόµη και κακή διαχείριση από την πλευρά του κράτους –για την
κακή διαχείριση όλοι έχουµε διαχρονικές ευθύνες και εσείς πα-
λαιότερα και εµείς πριν από λίγο και σήµερα συνεχίζετε εσείς-
δεν δύναται να µετατρέψει σε εξιλαστήρια θύµατα αυτούς τους
συµπολίτες µας, οι οποίοι έχουν ανάγκη ακόµη και για τα 450
ευρώ. Η ανάγκη των συµπολιτών µας για µια θέση εργασίας,
ακόµη και µε «αµοιβές-ψίχουλα», δεν έχει ούτε πράσινο ούτε κόκ-
κινο ούτε γαλάζιο χρώµα.

Η απόφαση της Κυβέρνησής σας να πετάξει στους δρόµους
αυτούς τους ανθρώπους, είναι άδικη, είναι ανάλγητη, είναι αντι-
κοινωνική και να ξέρετε ότι οι άνθρωποι αυτοί σε όλους αυτούς
τους αγώνες που κάνουν θα µας έχουν συµπαραστάτες τους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η Βουλευ-

τής Α’ Αθηνών της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελισάβετ Βόζεµπεργκ
για πέντε λεπτά.

ΕΛΙΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, εγώ χαίροµαι που η πρώτη µου παρέµβαση σε
αυτήν την Αίθουσα σε επερώτηση που έχει ιδιαίτερη ευαισθησία
απευθύνεται σε εσάς. Και το λέω αυτό, αφού ευχηθώ µέσα από
την καρδιά µου επιτυχία σε εσάς προσωπικά και βεβαίως στο κυ-
βερνητικό έργο για το καλό της πατρίδας, γιατί γνωριζόµαστε
από τις αίθουσες των δικαστηρίων και κυρίως γιατί σας τιµώ,
διότι είστε διακεκριµένος συνταγµατολόγος. Γι’ αυτό και επικα-
λούµαι στη συγκεκριµένη επερώτηση την προσωπική σας ευαι-
σθησία, η οποία φαίνεται να κάµπτεται από το πόστο το οποίο
κατέχετε.

Και το λέω αυτό, διότι ένας συνταγµατολόγος και ιδιαίτερα
ένας νοµικός του δικού σας διαµετρήµατος δεν µπορεί να δεχθεί
στο πλαίσιο µιας οποιασδήποτε σκοπουµένης ασκούµενης πολι-
τικής να διαπράττονται παρανοµίες.

Μιλώ για παρανοµίες, ξεκινώντας από την τελευταία απόφαση,
αναφορικά µε το συζητούµενο θέµα, σχετικά µε εκείνους που ερ-
γάστηκαν µε πρόσφατες προσλήψεις στο πλαίσιο της απασχό-
λησης µαθητείας, των STAGE. Εκεί, λοιπόν, η Κυβέρνησή σας
είπε ρητά και κατηγορηµατικά ότι δεν πρόκειται να πάρουνε ούτε
ένα ευρώ. Όµως, εσείς γνωρίζετε καλύτερα από πάρα πολλούς
µέσα σε αυτήν την Αίθουσα, ως εκ των νοµικών σας γνώσεων και
της επάρκειας, ότι δεν υπάρχει περίπτωση να εργαστεί ούτε ένα
λεπτό κάποιος οπουδήποτε και να µην αµειφθεί. Αυτό αντίκειται
στην εργατική νοµοθεσία, στα ευρωπαϊκά δεδοµένα και κυρίως
στο Σύνταγµά µας.

Ξεκινώντας από εκεί, επεκτείνοµαι στο καθεστώς της µαθη-
τείας, των «STAGE», όπως λέγεται, διότι εγώ ως νέα Βουλευτής,
αλλά έκπαλαι παρατηρητής των νοµικών δρωµένων και φυσικά
του εργασιακού καθεστώτος στην πατρίδα µας, έχω να παρατη-
ρήσω αυτό που επισηµάνθηκε και από τον εισηγητή µας κ. Για-
κουµάτο και από τους άλλους συναδέλφους, ότι η παθογένεια
αφορά όλο το πολιτικό σύστηµα. Σίγουρα, όµως, ξεκίνησε από
εσάς και µάλιστα η πρώτη απόφαση του 1999 αφορά σε υπο-
γραφή του σηµερινού Πρωθυπουργού κυρίου Παπανδρέου, ο
οποίος –επιτρέψτε µου- θα ήταν ο τελευταίος που θα έπρεπε να
διαµαρτύρεται για την εκτροπή µιας ουσιαστικά νοµοθεσίας, η
οποία ήρθε από την Ευρώπη και η οποία αφορούσε µόνο σε πε-
ντάµηνη µαθητεία, χωρίς δικαίωµα ανανέωσης. Αυτή όχι µόνο
δεν τηρήθηκε, αλλά ουσιαστικά έγινε ένα εσωτερικό δίκαιο µιας
«ψευδεπίγραφης» συµβάσεως εργασίας αορίστου χρόνου και µε
αυτές τις δυο αποφάσεις όχι µόνο µοριοδοτήσατε, αλλά γνωρί-
ζετε ότι και µονιµοποιήσατε. Και πράγµατι, όπως είπατε, απα-
ντώντας πριν στον κύριο Αϊβαλιώτη σε συναφή ερώτηση, στην
τελευταία µονιµοποίηση που έγινε µε το νόµο Παυλόπουλου εί-
πατε να σταµατήσει αυτό το καθεστώς.

Όµως, το καθεστώς αυτό δεν µπορούσε να σταµατήσει από-
τοµα και σε βάρος εκείνων οι οποίοι µε καλή πρόθεση και προ-
παντός µε καλή πίστη προς την επίσηµη πολιτεία επέλεξαν αυτόν
τον τρόπο απασχόλησης, η οποία –θα διαφωνήσω εδώ ελάχιστα
µε τον προλαλήσαντα συνάδελφό µου, κ. Μπούρα- είχε και µα-
θητεία, κύριε Υπουργέ.

Εστίασαν στη µαθητεία αυτοί οι απασχολούµενοι, οι «κακό-
µοιροι» άνθρωποι. Επιτρέψτε µου τη λαϊκή απόδοση, αλλά δεν
µπορεί να µην χαρακτηρίσεις έτσι έναν άνθρωπο που για 400
ευρώ µπαίνει σε µια µεσοβέζικη, εν δυνάµει ηµιπαράνοµη σχέση
απασχόλησης, προκειµένου να αποκερδαίνει τα προς το ζην. Και
µην ξεχνάτε ότι οι άνθρωποι αυτοί, τους οποίους σήµερα εκδιώ-
κετε µε µία –θα µου επιτρέψετε, αν και δεν αφορά εσάς προσω-
πικά, αλλά οπωσδήποτε την πολιτική του ΠΑΣΟΚ- εκδικητική και
ρεβανσιστική στάση, ίδρυσαν έναν τρόπο ζωής. ∆ηµιούργησαν
οικογένειες. Πίστεψαν ότι µπορούν και δικαιούνται να βιοπορί-
ζονται µε αυτόν τον τρόπο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Και επιταχύνω το λόγο µου –νοµίζω ότι δικαιούµαι και δευτε-
ρολογία- για να πω, κύριε Υπουργέ, ότι άνοιξε ο ασκός του Αιό-
λου και µε αποφάσεις του Εφετείου τις οποίες γνωρίζετε και που
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δίνουν το δικαίωµα σε αυτούς τους ανθρώπους να προστρέξουν
και να ζητήσουν αποζηµιώσεις και µάλιστα όχι µε βάση τα 425
ευρώ, αλλά σαν να απασχολούνταν µε συµβάσεις αορίστου χρό-
νου.

Τέλος, θα αναφερθώ στις δύο αποφάσεις -19 και 20- του
Αρείου Πάγου, που υποτίθεται ότι έκλεισαν την πόρτα της µονι-
µοποίησης στους ανθρώπους που είχαν διαρκώς ανανεωνόµε-
νες συµβάσεις ορισµένου χρόνου, ούτως ώστε να έχουν το
χαρακτήρα αορίστου χρόνου. Γιατί; Γιατί γνωρίζετε εσείς ότι
υπάρχει µια ισχυρή µειοψηφία αρεοπαγιτών –είκοσι δύο τον
αριθµό επί συνόλου πενήντα- που έκριναν το αντίθετο. Σήµερα
υπάρχει εκκρεµής ενώπιον του Αρείου Πάγου στις 23/9/2010 για
απασχολούµενους πάλι στο καθεστώς των STAGE µε διαρκείς
ανανεώσεις, να διεκδικούν και πολύ βάσιµα στηριζόµενοι στο
πολύ σηµαντικό σκεπτικό αυτής της µειοψηφίας να αναγνωρι-
σθούν ως απασχοληθέντες µε συµβάσεις εργασίας αορίστου
χρόνου, να ζητήσουν αποζηµιώσεις αναδροµικά, να ζητήσουν
ασφάλιση αναδροµική και να ζητήσουν αποζηµιώσεις, οι οποίες
προσιδιάζουν…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Τις ξέρουµε.

ΕΛΙΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Έχω και τις αποφάσεις,
κύριε Υπουργέ. Αν θέλετε, να σας τις δώσω. Το σκεπτικό είναι
εξαιρετικά ενδιαφέρον. Να ζητήσουν δε και την ασφάλιση ανα-
δροµικά.

Τελειώνοντας, θα ήθελα να παρακαλέσω, επικαλούµενη την
ευαισθησία σας η οποία δεν είναι σχήµα λόγου, αλλά είναι πραγ-
µατικό γεγονός, τουλάχιστον ως προς τη µοριοδότηση να µην
καταργήσετε τις αποφάσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και αυτό
γιατί η µοριοδότηση εστιάζει και εδράζεται πάνω στην εµπειρία
από τη µια πλευρά. Από την άλλη να τοποθετηθείτε, µε βάση το
νοµικό σας περιεχόµενο, αλλά και σεβόµενος αναµφισβήτητα το
Σύνταγµα και τους νόµους µας, ότι είναι αδιανόητο έστω και µία
ώρα να έχει απασχοληθεί κάποιος και να στερηθεί την αµοιβή
του.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ανδρέας Λοβέρδος έχει το λόγο για
είκοσι λεπτά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι που πήρατε το λόγο,
ευχαριστώ πολύ για τις ευχές για την επιτυχία µου σ’ ένα πάρα
πολύ δύσκολο κοµµάτι της ελληνικής ∆ιοίκησης. Οι αγαπητοί συ-
νάδελφοι, ο κ. Παναγιωτόπουλος και ο κ. Γιακουµάτος ξέρουν
πολύ καλά τις δυσκολίες αλλά και το ενδιαφέρον από κοινωνι-
κής και πολιτικής πλευράς που έχει αυτό το κοµµάτι της ελληνι-
κής διοίκησης που τιτλοφορείται ως: «Τµήµα Υπουργείου
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης».

Θέλω να πω, ότι στην Κεφαλονιά το διάβολο τον επικαλούµα-
στε και για καλό, πάντως αθώα! Συνεπώς αυτό που είπε ο συνά-
δελφος κ. Γιακουµάτος εµένα δεν µε πείραξε! Να µε συγχωρέσει
που θα του πω, ότι όπως τον άκουγα, σκεφτόµουν αυτό που λέει
ο ελληνικός λαός: «Εκεί που µας χρωστάγανε, µας πήραν και το
βόδι»!

Φωνάζατε –ασκώντας την κριτική σας βέβαια- µε έναν τρόπο
που µείωνε τις ευθύνες, παρ’ ότι, κύριε συνάδελφε, ήσασταν
πολύ αιχµηρός ακόµα και για τον ∆ιοικητή του ΟΑΕ∆, όπως κα-
τάλαβα. Αποµειώνατε όµως την ευθύνη για µία πρακτική επί έξι
χρόνια διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία γέννησε
ένα πρόβληµα το οποίο πρέπει σήµερα µε έναν τρόπο να το λύ-
σουµε.

Θέλω να διαβεβαιώσω όλες και όλους στην Εθνική Αντιπρο-
σωπεία, ότι στο σκεπτικό µου το πολιτικό και σε όλες µου τις
ενέργειες και πριν και τώρα και στο µέλλον, ούτε είχα ούτε έχω,
ούτε και θα έχω διακρίσεις στους νέους ανθρώπους αλλά και
στους ενήλικες µε κριτήριο το χρώµα της παράταξής τους. Ούτε
µε ενδιέφερε, ούτε µε ενδιαφέρει, ούτε θα µε ενδιαφέρει αν ένα
παιδί είναι «µπλε», είναι «κόκκινο», είναι «πράσινο» και µάλιστα
δεν µου αρέσει και η έκφραση!

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχω ως απόδειξη των όσων λέω

-γιατί οι φράσεις είναι εύκολες, πρέπει να τις στηρίζει κανείς µε
τη ζωή του- τα δυόµιση χρόνια στο Υπουργείο Εξωτερικών, που
ως Υφυπουργός ούτε είχα υπ’ όψιν µου τις πολιτικές απόψεις
των στελεχών που είχα κοντά µου. Και νοµίζω ότι το µήνυµά µου
σαράντα µέρες τώρα στην Κυβέρνηση σε σχέση µε αυτό το θέµα
της διάκρισης των παιδιών, των νέων ανθρώπων, της διάκρισης
όλων, είναι µήνυµα ευθύνης απέναντι σε όλους ανεξαρτήτως
κοµµατικών επιλογών. «Μπλε παιδιά, πράσινα παιδιά, ριγέ παι-
διά», είναι κακόηχες για µένα εκφράσεις. Τις απορρίπτω και σε
καµµία περίπτωση δεν έχουν επηρεάσει στο παραµικρό τις από-
ψεις τις οποίες συµµερίζοµαι και τις ενέργειες στις οποίες προ-
βαίνω.

Σας παρακαλώ πάρα πολύ να σεβαστείτε, κύριες και κύριοι
Βουλευτές, µία πολιτική επιλογή και σε ό,τι αφορά τη σχετική
κριτική –δεν µπορώ να σας το απαγορεύσω- αλλά σας ζητώ να
σεβαστείτε από τη δική µου πλευρά τη συνεπή ως προς τούτο
στάση. Άλλωστε τι σηµασία έχει όταν ένας άνθρωπος αντιµετω-
πίζει τη ζωή από ένα πεδίο δυσκολίας τι πολιτικές απόψεις ασπά-
ζεται, εάν ασπάζεται πολιτικές απόψεις κ.ο.κ..

Η συζήτηση αυτή δεν µε αφορά. Όσα ακούστηκαν στην Αί-
θουσα δεν µε αγγίζουν. Το έχω αποδείξει και θα συνεχίσω να το
αποδεικνύω όσο καιρό είµαι στην πολιτική.

Κυρίες και κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, καταλαβαίνω το
άγχος για αντιπολίτευση. Θυµάµαι και τον εαυτό µου στην Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα της παράταξής µου τις πρώτες µέρες της
αντιπολίτευσης τον Μάρτιο του 2004. Αλλά τουλάχιστον σε ό,τι
µας αφορούσε τότε, φροντίζαµε να είµαστε λίγο προσεκτικοί!

∆εν θέλαµε να δίνουµε την εντύπωση ότι είχαµε «φυτρώσει»
µε την τελευταία βροχή τότε, το Μάρτιο ή τον Απρίλιο του 2004.
Εσείς σήµερα δίνετε την εντύπωση –όντας απρόσεκτοι- ότι γεν-
νηθήκατε τώρα ως πολιτικός οργανισµός, ότι είστε κόµµα που
δηµιουργήθηκε µετά τις εκλογές του 2009 ή ότι είστε ΚΚΕ ή ΣΥ-
ΡΙΖΑ ή ΛΑΟΣ, δηλαδή ένα κόµµα της Αντιπολίτευσης που ήταν
στην Αντιπολίτευση και παραµένει στην Αντιπολίτευση. ∆εν θέ-
λετε να συνδέεστε επ’ ουδενί µε το πρόσφατο κυβερνητικό σας
παρελθόν παρ’ ότι στα καθίσµατα αυτά καθόσασταν πριν από
λίγες εβδοµάδες. Είναι νωπή η λαϊκή εντολή, είναι νωπή η έκ-
φραση της λαϊκής κυριαρχίας, είναι νωπή η αποδοκιµασία της
πολιτικής σας από το εκλογικό σώµα και συνεπώς θα πρέπει µε
κάποιο τρόπο κι εσείς, ασκώντας την κριτική σας που είναι απα-
ραίτητη για τη λειτουργία της Κυβέρνησης, να φροντίσετε να µην
εκτίθεστε διότι τόσο πολύ έντονη κριτική σαράντα, σαράντα
πέντε µέρες µετά από τις εκλογές για θέµα που εσείς έχετε δη-
µιουργήσει λογικά και πολιτικά δεν στέκει.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, απαντώντας στον κύριο Αϊβα-
λιώτη του ΛΑΟΣ έθεσα τις διαστάσεις του θέµατος από νοµικής
και πολιτικής πλευράς. Θέλω να σας δώσω ένα παράδειγµα για
να καταλάβετε πώς έχω καταλάβει εγώ το θέµα των «STAGE» και
των «σταζιέρ», των παιδιών αυτών κυρίως.

Ας πάρουµε το παράδειγµα δύο νέων ανθρώπων που τελειώ-
νουν το πανεπιστήµιο, παίρνουν τα πτυχία τους, ο ένας συνεχίζει
τα µεταπτυχιακά του και ο άλλος γίνεται «σταζιέρ», δηλαδή υπο-
γράφει µία σχέση µαθητείας µε το ελληνικό δηµόσιο. Περνάει ο
καιρός, περνάει το δεκαοκτάµηνο, «του κλείνει το µάτι» ο Υπουρ-
γός, ο Πρόεδρος ενός Οργανισµού, του ανανεώνουν το δεκαο-
κτάµηνο και αυτός πορεύεται µέσα στη διοίκηση, εγκλωβισµένος
επί της ουσίας, πάντως πορεύεται σκεπτόµενος ότι αφού ο πο-
λιτικός «του έκλεισε το µάτι», έχει ένα εργασιακό µέλλον µέσα
στο δηµόσιο, µέσα στη διοίκηση. Ο άλλος νέος αυξάνει τα προ-
σόντα του. Ας υποθέσουµε ότι φτάνει η ώρα να τελειώσουν τα
δεκαοκτάµηνα του πρώτου νέου και να τελειώσουν και οι φάσεις
των σπουδών του άλλου νέου. Γίνεται διαγωνισµός για πρό-
σληψη εργαζοµένων στο δηµόσιο µε βάση το νόµο της Νέας ∆η-
µοκρατίας και την προσαύξηση του 50%. Το παιδί που έχει
αυξήσει τα προσόντα του δεν µπαίνει στο δηµόσιο και το άλλο
παιδί µπαίνει. Στη συνέχεια ο νέος που δεν έχει περάσει τις εξε-
τάσεις του ΑΣΕΠ καταθέτει αίτηση ακυρώσεως στο Συµβούλιο
της Επικρατείας και ακυρώνει την αντισυνταγµατική προσαύξηση
του 50% που είχαν οι νόµοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, εκτοπίζει από
το δηµόσιο τον πρώτο νέο και µπαίνει αυτός.

Αυτή η ιστορία είναι θλιβερή και για τους δύο, είναι ταλαιπω-
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ρία και για τους δύο και αυτή η ταλαιπωρία -όποιος στην Κυβέρ-
νηση και αν τη δηµιουργεί, ανεξαρτήτως πώς λέγεται το κόµµα
που κυβερνά- είναι µια λανθασµένη επιλογή.

Αυτή την κατάσταση παραλάβαµε και θέλαµε να δώσουµε µία
λύση, έπρεπε να δώσουµε µία λύση. Ο επισπεύδων Υπουργός
ήµουν εγώ, διότι µόλις ανέλαβα τις αρµοδιότητές µου αντιµετώ-
πιζα ένα πρόβληµα το οποίο δηµιουργούσε έκρυθµες καταστά-
σεις στον ΟΑΕ∆ και βγήκα και έθεσα το θέµα. Τι θα γίνει εδώ;
Πρέπει να υπάρξει λύση. Η αδικία είναι καταφανής, όλοι την ξέ-
ρουµε, δεν υπάρχει Βουλευτής που να αρνείται την εξιστόρηση
της υπόθεσης, την αφήγηση της υπόθεσης όπως την έκανα. Έτσι
είναι, κύριοι συνάδελφοι.

Αυτή η Κυβέρνηση παραλαµβάνει, λοιπόν, αυτό το θέµα. ∆εν
το έχει δηµιουργήσει η ίδια όσο και αν επιµένετε να λέτε ότι η
νοµοθεσία έχει δηµιουργηθεί σταδιακά και επί των ηµερών του
ΠΑΣΟΚ. Και λοιπόν; Έλεγε κανένας νόµος του ΠΑΣΟΚ να ανα-
νεώνετε δεκαοκτάµηνες συµβάσεις και να «τους κλείνετε το µάτι»
ότι θα τους κάνετε µόνιµους, ότι θα κάνετε προσαύξηση 50%;
Αυτά είναι δικά σας. Εν πάση περιπτώσει, τώρα, δικά σας, δικά
µας, ας πάµε στο θέµα. Πρέπει να δώσουµε µια λύση.

Εµάς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παρ’ ότι Κυβέρνηση δέκα
ηµερών, δεκαπέντε ηµερών, είκοσι ηµερών, σαράντα ηµερών σή-
µερα, µας αντιµετωπίζει όλο το πολιτικό σύστηµα, µας αντιµε-
τωπίζουν όλοι οι δηµοσιογράφοι και πολλοί Έλληνες πολίτες σαν
να έχουµε χρόνια στην κυβέρνηση. Περιµένουν από µας λύσεις
απέναντι σε χρόνια προβλήµατα εδώ και τώρα.

Αποδεχόµαστε την πρόκληση. Έτσι είναι. Ξέραµε ότι είναι
τόσα πολλά τα προβλήµατα, που δεν θα έχουµε µέρες, εβδοµά-
δες, µήνες ανοχής. Αντιµετωπίζουµε, λοιπόν, τις προκλήσεις
κατά µέτωπο και πάµε να δώσουµε λύσεις.

∆εν θέλω να λέω για τη Νέα ∆ηµοκρατία, να αντιπολιτεύοµαι
την Αντιπολίτευση, όπως µας κάνατε επί πεντέµισι χρόνια. Τιµω-
ρηθήκατε γι’ αυτό. Θέλω να πω ποιες λύσεις κοιτάξαµε να δώ-
σουµε από την πρώτη µέρα.

Πρώτον, ό,τι είχαµε πει προεκλογικά. Ο Παπανδρέου σ’ αυτό
είχε δεσµευτεί επανειληµµένα. Και στην Εθνική Αντιπροσωπεία
τον θυµάµαι να το λέει. Τον θυµάµαι, µάλιστα, σε ένα δείπνο, στο
Α’ Τµήµα ∆ιακοπής της Βουλής, τον περασµένο Ιούλιο, όπου συ-
ζητούσαµε στο τραπέζι που καθόµασταν το θέµα αυτό, πέρα από
προγράµµατα, από χαρτιά, από κείµενα και λέγαµε τι θα γίνει.
Ήταν όλων µας επιλογή να σταµατήσει αυτή η φαύλη πρακτική
στο δηµόσιο.

Το αντεπιχείρηµα έλεγε: Γιατί να σταµατήσει; Να διορθωθεί.
Το αντεπιχείρηµα του αντεπιχειρήµατος έλεγε και εγώ το συµ-
µερίζοµαι αυτό: Το ελληνικό δηµόσιο µε τις πιέσεις που έχουν οι
κυβερνήσεις δεν διορθώνεται και πολλές φορές απαιτεί άκα-
µπτες λύσεις, γιατί είναι αδιόρθωτο. Και η άκαµπτη λύση, τη ση-
µασία της οποίας εγώ προσωπικά συµµερίζοµαι, ήταν να
σταµατήσει αυτή η πρακτική στο δηµόσιο, να περιοριστεί στον
ιδιωτικό τοµέα.

Στα επιχειρήµατα της κ. Παπαρήγα ότι «εκεί θα πας να δηµι-
ουργήσεις κεκαλυµµένες σχέσεις εργασίας ευέλικτης µορφής
και προσφέρεις φθηνή εργατική δύναµη και ανασφάλιστη», απα-
ντάµε ότι ο χώρος της µαθητείας στον ιδιωτικό τοµέα, ναι, µπο-
ρεί να καταλήξει έτσι, αν δεν βάλουµε επιπρόσθετες θεσµικές
εγγυήσεις και αν δεν κάνουµε το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας
σοβαρό, ώστε να αντιµετωπίζει αυτές τις στρεβλώσεις που δη-
µιουργούν κατάφωρη κοινωνική αδικία, απορρυθµίζουν την
αγορά και εγκαθιδρύουν εργασιακές σχέσεις του 19ου αιώνα.

Όµως, αν κάνεις σωστή επιθεώρηση και αν έχεις σωστές θε-
σµικές εγγυήσεις, µπορεί να λειτουργήσει στον ιδιωτικό τοµέα η
σχέση µαθητείας. Το δηµόσιο πάντα θα γλιστράει σε φαύλες
πρακτικές και πρέπει να σταµατήσει αυτή η πρακτική των «στα-
ζιέρ» και είχαµε την επιλογή, πήραµε την απόφαση, την ανακοι-
νώσαµε και δεν υπήρξαν και πολλές αντιρρήσεις επ’ αυτού,
νοµίζω, από τους περισσότερους στην Αντιπολίτευση.

Το δεύτερο µέτρο που πήραµε είχε να κάνει µε τις έκνοµες συ-
µπεριφορές της προεκλογικής περιόδου. Και σ’ αυτό βρήκαµε
κατανόηση.

Το τρίτο µέτρο για το οποίο θέλω να µου πείτε πού έχετε δια-
φωνία και το οποίο θέλω να παρουσιάσω ακόµα µια φορά στην

Εθνική Αντιπροσωπεία, είναι πολιτική επιλογή του κυβερνητικού
οργάνου, που έδωσε λύση στο θέµα αυτό και εκφράστηκε µε τη
νοµοθετική πρωτοβουλία του κ. Ραγκούση προ ολίγων ηµερών
µε τρόπο χαρακτηριστικό. Λέµε: Θα φύγουν κάποιοι «σταζιέρ».
Είναι πολλοί αυτοί.

Εγώ, κύριε Γιακουµάτο, στο ΙΚΑ σας λέω ότι έχω πρόβληµα µε
δύο χιλιάδες σαράντα εννέα «σταζιέρ». Πώς θα δώσω γρήγορα
τη σύνταξη, αν φύγει αυτός ο κόσµος; Κάθε Υπουργός έχει στον
τοµέα του προβλήµατα, µικρότερα ή µεγαλύτερα. Εγώ έχω τα
πιο µεγάλα µε το θέµα αυτό.

Η Κυβέρνηση απαντάει στο θέµα και λέει ότι, αντί των ανθρώ-
πων των οποίων λήγει η σχέση µαθητείας, θα πάρει υπαλλήλους
-όχι µαθητευόµενους, αλλά υπαλλήλους- ορισµένου χρόνου.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Με το ΑΣΕΠ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Προσέξτε, µε διαδικασίες των οποίων το κύρος
ελέγχει το ΑΣΕΠ.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Μέσω ΑΣΕΠ, µετά από τρία χρό-
νια…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Όχι. Ο Πρόεδρος του ΑΣΕΠ.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: ∆ειγµατοληπτικό είναι το ΑΣΕΠ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κύριοι συνάδελφοι, ακούστε µε. Αν κάνω λάθος,
διορθώστε µε, αλλά πάντως ακούστε µε.

Ο Πρόεδρος του ΑΣΕΠ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: …(∆εν ακούστηκε).
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Άλλο είναι µέσω ΑΣΕΠ και άλλο

είναι αυτό που γίνεται.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κύριε Αυγενάκη, αφήστε µε να το πω. Ο Πρόεδρος
του ΑΣΕΠ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι Βουλευτές, ο Πρόεδρος του
ΑΣΕΠ µας διαβεβαιώνει -εγώ είµαι αυτήκοος µάρτυς της διαβε-
βαίωσης- ότι οι διαδικασίες για την πρόσληψη προσωπικού -
ακούστε µε- ορισµένου χρόνου είναι ταχύτατες, ένας µήνας
αρκεί, από τη στιγµή, βέβαια, που ο φορέας θα ζητήσει.

Από την αγωνία τη δική µου να είµαι εντάξει σε όσα προεκλο-
γικώς υποσχεθήκαµε για τη γρήγορη καταβολή της σύνταξης και
όσα άλλα έχουµε επιφορτιστεί στο Υπουργείο Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης, ζήτησα πριν από δέκα µέρες όχι το σύνολο
των «σταζιέρ» που φεύγουν ή των συµβάσεων έργου, γιατί είναι
και αυτοί κάπου τριακόσιοι σαράντα εννιά, δηλαδή, το σύνολο
δύο χιλιάδες πενήντα δύο.

∆εν ζήτησα για όλους, γιατί θέλω να παραδεχθούµε όλοι µαζί
ότι πολλές φορές ήταν οι περιπτώσεις «σταζιέρ» που «ντου-
µπλάριζαν» κάποιους τεµπέληδες.

ΕΛΙΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Πώς είπατε, κύριε
Υπουργέ;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Που έκαναν τη δουλειά για κάποιους υπαλλήλους
που δεν δουλεύουν.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ωραία, ας τους ενεργοποιή-
σετε…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Άρα, λοιπόν, σταθµίζοντας µε δίκαιο τρόπο, όχι µε
κριτήριο οργανικές θέσεις και άλλα σχήµατα τα οποία είναι ανα-
κριβή και πολλές φορές απατηλά, τις ανάγκες των υπηρεσιών,
οι φορείς θα ζητήσουν και η Κυβέρνηση θα απαντήσει µε τις προ-
σλήψεις υπαλλήλων ενεργών.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Μετατρέψτε τους «σταζιέρ» σε
αορίστου χρόνου.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Σας βλέπω ότι είστε έτοιµος να µιλήσετε, αλλά
αφήστε µε. Εγώ οµιλώ τώρα. Κύριε συνάδελφε, εγώ σας άκουσα
µε πολύ ενδιαφέρον και ευγένεια.

Οι προσλήψεις ορισµένου χρόνου δεν απευθύνονται πρωτί-
στως σε ανέργους; Ναι. Άρα, λοιπόν, είναι δυνατόν να υπερβεί το
εµπόδιο αυτό ένας που έκανε ή που κάνει «STAGE»; Η ρύθµιση,
λοιπόν, που εντάσσεται στη νοµοθετική πρωτοβουλία του κ. Ρα-
γκούση και του Υπουργείου Εσωτερικών καλύπτει αυτό ακριβώς
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το θέµα. Το είχα προαναγγείλει, γιατί ήταν κυβερνητική από-
φαση. Το εµπεριέχει…

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Μα, τα έγγραφα του Υπουργείου
δεν γράφουν τέτοιο πράγµα, κύριε Υπουργέ. Λέει…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Αυγενάκη, σας πα-
ρακαλώ! ∆ιακόπτετε συνέχεια τον κύριο Υπουργό. Σας παρα-
καλώ πολύ!

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Θα έρθει στη Βουλή και θα το δείτε. ∆εν θα αδικη-
θούν οι υποψήφιοι που έχουν κάνει µαθητεία σε σχέση µε αυ-
τούς που έχουν κάνει µαθητεία στο παρελθόν στον ιδιωτικό
τοµέα κ.λπ.. Έχουν ίσες ευκαιρίες. Καταργούµε…

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας)

Καταργούµε -και κάνουµε άριστα- τη λανθασµένη και αντισυ-
νταγµατική ρύθµισή σας, της προσαύξησης των µορίων στο 50%,
διότι σας διαβεβαιώνουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως
σας το λέγαµε και ως Αντιπολίτευση, ότι η ρύθµιση αυτή είναι
αντισυνταγµατική και όποιος βάσει αυτής έµπαινε στο δηµόσιο,
η πρόσληψή του θα ακυρωνόταν. ∆εν θέλετε να το καταλάβετε
αυτό. ∆εν µπορείτε, όµως, όταν σας το εξηγούµε, να κάνετε πως
δεν το καταλαβαίνετε. Υπάρχει επιχείρηµα ακλόνητο. Ρωτήστε
όποιον Σύµβουλο της Επικρατείας θέλετε. Θα σας το πει.

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας)

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: ∆εν υπήρχε όµως…
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): ∆ίνατε, λοιπόν, στον «σταζιέρ», που τον είχατε
εγκλωβίσει τριάντα έξι µήνες στο δηµόσιο και παραπάνω, την
υπόσχεση ότι θα γίνει δηµόσιος υπάλληλος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ …να λέτε ότι είναι αντισυνταγµατι-
κός.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Και άδικος, όχι µόνο αντισυνταγµατι-
κός.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Μα, η µια προσαύξηση που είχε ο νόµος…

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: (∆εν ακούστηκε)
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κύριε συνάδελφε, η Αίθουσα σήµερα δεν έχει ανά-
γκη αυτών των παρεµβάσεων. Καλά τα λέµε, ανταλλάσσουµε τα
επιχειρήµατά µας. Όποιος µας ακούει αντιλαµβάνεται ποιος έχει
και ποιος δεν έχει δίκιο. Πρόβληµα λύνουµε, δεν πετάµε λου-
λούδια, κύριοι συνάδελφοι. Πρόβληµα λύνουµε!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: (∆εν ακούστηκε)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Μπούρα, σας πα-

ρακαλώ!
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Πρόβληµα πάµε να λύσουµε, δεν χαριεντιζόµαστε.
Πρόβληµα µε ειδικό και κοινωνικό βάρος πάµε να λύσουµε. Και
δίνουµε αυτήν τη λύση, αντί µιας λύσης που την είχαν τα χαρτιά
των νόµων, αλλά στην πράξη θα ακυρωνόταν από τον οποιονδή-
ποτε που θα διαµαρτυρόταν εναντίον της. Πρέπει να το σεβα-
στείτε αυτό. Εάν δεν το σεβαστείτε, θα εµφανίζεστε µε ένα
κοινωνικό πρόσωπο, το οποίο όµως στην πράξη δεν θα αντιστοι-
χεί µε την αλήθεια. Και θα είναι αυτή µια πολιτική χαϊδέµατος κά-
ποιων ανθρώπων που σήµερα διαµαρτύρονται για την πρακτική
σας που τους εγκλώβισε και όχι για εµάς.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η χώρα έχει πάρα πολλά και ση-
µαντικά προβλήµατα. ∆ίχως τερτίπια, δίχως προσχήµατα, έχουµε
αναδεχθεί τα προβλήµατα αυτά. Ένα από αυτά ήταν ένα πρό-
βληµα που αφορά δεκάδες χιλιάδες νέους ανθρώπους, εγκλω-
βισµένους από την πρακτική της κυβέρνησης της Νέας
∆ηµοκρατίας και προσπαθούµε να το λύσουµε µε τον τρόπο που
προανέφερα.

Εάν η διαδικασία αναδείξει εκ µέρους σας κάποια πρόταση εν-
διαφέρουσα, θα την ακούσουµε και δεν θα έχουµε κανένα πρό-
βληµα και να τη δεχθούµε. Τα επιχειρήµατα, όµως, τα οποία
µέχρι στιγµής αρθρώνετε, επιχειρήµατα τα οποία στηρίζονται
στην επιβεβαίωση µιας πρακτικής έξι ετών, λανθασµένης, άδικης

και προς αυτούς που εγκλωβίστηκαν και προς τα παιδιά που ήταν
απ’ έξω -επαναλαµβάνω, λανθασµένης, άδικης- µιας πολιτικής
που στηρίχθηκε σε κριτήρια ανισότητας, άνισης µεταχείρισης –
επιχειρήµατα, δηλαδή, που στηρίζονται σε αυτήν την πολιτική-
δεν πρόκειται να τα δεχθούµε.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ πολύ,
κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Οικονοµικών, Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Οικονοµική ενίσχυση κοι-
νωνικής αλληλεγγύης, εισφορά κοινωνικής ευθύνης των µεγάλων
επιχειρήσεων και της µεγάλης ακίνητης περιουσίας και άλλες
διατάξεις των Υπουργείων Οικονοµικών, Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης».

(Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή)
Επίσης, ο συνάδελφος κ. Γρηγόρης Ψαριανός, Βουλευτής Β’

Αθηνών του ΣΥΡΙΖΑ, ζητεί άδεια απουσίας στο εξωτερικό από 23
Νοεµβρίου έως 27 Νοεµβρίου του τρέχοντος έτους.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-

µοκρατίας και Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. Πάνος Παναγιωτόπουλος
για δώδεκα λεπτά.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή είναι η πρώτη φορά που στο πλαίσιο του κοινοβουλευ-

τικού ελέγχου απευθύνω το λόγο στο νέο Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Ασφαλίσεων, θα του ευχηθώ η θητεία του σε αυτό
το δύσκολο Υπουργείο, κύριε Λοβέρδο, σε αυτή την κατά κοινή
οµολογία «ηλεκτρική καρέκλα», να είναι δόκιµη και ωφέλιµη για
τον τόπο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε συνάδελφε.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Θα σας ευχηθώ, επίσης, να
είστε «σιδεροκέφαλος» όχι απέναντι στις επιθέσεις που θα κά-
νουµε εµείς ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση, επιθέσεις µε πολιτικό
χαρακτήρα, όχι µε προσωπικό -όπου χρειαστεί να σας επιτε-
θούµε πολιτικά θα έχουµε επιχειρήµατα και τεκµήρια και τα πυρά
µας τα πολιτικά θα έχουν διαπερατότητα, δεν θα είναι εύκολο να
θωρακιστείτε πολιτικά- αλλά έναντι των πληγµάτων που θα δέ-
χεστε µέσα από την Κυβέρνηση και το κόµµα σας. ∆ιότι, δυστυ-
χώς, αυτή είναι η µοίρα του Υπουργού Εργασίας όταν προσπαθεί
να προστατεύσει κοινωνικά και εργασιακά δικαιώµατα. Και ιδού
το παράδειγµα:

Θεωρώ, κύριε Λοβέρδο –και το λέω µε την εκτίµηση που ξέ-
ρετε ότι σας έχω, κι εγώ δεν λέω άλλα µπροστά και άλλα πίσω,
όπως κι εσείς- ότι στην υπόθεση των παιδιών των «STAGE», η
σκληρή πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ, µε επικεφαλής τον κ. Πάγκαλο, σας
έχει παρασύρει σε µία προσωπική πολιτική περιπέτεια.

Θέλω να σας καλέσω από το Βήµα της Βουλής να µη συνδέ-
σετε, κύριε Λοβέρδο, το όνοµά σας, την προσωπικότητά σας και
την υπογραφή σας στο δηµόσιο βίο, µε αυτή την αθλιότητα που
επιχειρεί η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ σε βάρος δεκάδων χιλιάδων
παιδιών σε όλη τη χώρα. Και γενικεύω:

Σαράντα πέντε µέρες, κυρίες και κύριοι του ΠΑΣΟΚ, έχει συ-
µπληρώσει η Κυβέρνησή σας και ήδη η καλά φιλοτεχνηµένη επι-
κοινωνιακή πρόσοψη καταρρέει, αρχίζει να ξεφτίζει. Φαίνεται το
πραγµατικό πρόσωπο της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, ανεξάρτητα
από τις καλές προθέσεις του κ. Λοβέρδου, του κ. Ευθυµίου, που
τον έχω απέναντί µου, του κ. Σκουλάκη και τόσων άλλων συνα-
δέλφων που έχουν µεµονωµένα –πιστεύω- καλή προσωπική και
πολιτική πρόθεση. Εδώ µιλάµε για το µηχανισµό ΠΑΣΟΚ.

Προεκλογικά το ΠΑΣΟΚ, σας θυµίζω -γιατί δεν είµαστε λαός
λωτοφάγων, αµνηµόνων- µυδραλιοβολούσε τον Κώστα τον Κα-
ραµανλή, τον χαρακτήριζε «κοινωνικά ανάλγητο», γιατί, σύµφωνα
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µε το ΠΑΣΟΚ –αυτά έλεγε το ΠΑΣΟΚ προεκλογικά- ο Καραµαν-
λής µιλούσε για πάγωµα των µισθών. Το ΠΑΣΟΚ παρέβλεπε σκο-
πίµως ότι ο Καραµανλής µιλούσε για πάγωµα των υψηλόµισθων
και για ενίσχυση των χαµηλόµισθων.

Τώρα, το ΠΑΣΟΚ ξέχασε αυτά που έλεγε προεκλογικά κι έβαλε
την αξιοπιστία στο ντουλάπι, την κλείδωσε καλά – καλά και λέει
ότι θα παγώσει τους µισθούς µέσα σε πλήθος αντιφάσεων και
εσωτερικών διαφωνιών.

Η αλήθεια είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ότι
διστάζετε να πάρετε τα απαραίτητα µέτρα που χρειάζεται ο
τόπος για να θωρακίσουµε τη χώρα από τη διεθνή οικονοµική
κρίση και να βάλουµε και πάλι την ελληνική οικονοµία στο δρόµο
της ανάκαµψης και της προόδου.

Την ίδια στιγµή η αξιοπιστία της Κυβέρνησης καταρρέει. Σε
έναν τοµέα µέχρι τώρα το ΠΑΣΟΚ έχει δείξει αποφασιστικότητα,
άµεση αντίδραση, σιδερένια πυγµή και αδιαλλαξία. Στον τοµέα
που δεν έπρεπε να το κάνετε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ –αυτή
είναι η πραγµατικότητα- κάνει τυφλή επίδειξη δύναµης της κυ-
βερνητικής εξουσίας στις αδύναµες πλάτες δεκάδων χιλιάδων
παιδιών σε όλη τη χώρα. Κύριοι του ΠΑΣΟΚ, τι σας φταίνε αυτά
τα παιδιά και τα κάνετε στόχους µιας πρωτοφανούς για τον 21ο
αιώνα και τη χρονική περίοδο που διανύουµε, ρεβανσιστικής πο-
λιτικής τυφλού κοµµατισµού που θυµίζει το ΠΑΣΟΚ των παλαιών
εποχών;

Προεκλογικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, λέ-
γατε ότι θα προστατεύσετε τα εργασιακά δικαιώµατα των νέων
και είχατε διαρρήξει τα ιµάτιά σας για το εργασιακό µέλλον της
γενιάς των 700 ευρώ. Τώρα πετάτε στον Καιάδα δεκάδες χιλιά-
δες παιδιά της γενιάς –ούτε καν των 700- των 463 ευρώ, χωρίς
ίχνος ευαισθησίας, χωρίς ίχνος σοβαρότητας στους χειρισµούς
πάνω σε αυτό το τόσο λεπτό θέµα.

Θέλω σε αυτή την κυβερνητική απόφαση, η οποία προέρχεται
από ανώτατα κυβερνητικά όργανα –άλλωστε προηγήθηκαν συ-
σκέψεις, συνεδριάσεις- ως προς αυτή να αντιδιαστείλω, κύριε
Λοβέρδο, την πρώτη δική σας αντίδραση. Η πρώτη δική σας αντί-
δραση επί του θέµατος αυτού θεωρώ ότι αποδίδει των εσώτερο
ψυχισµό και την πραγµατική πολιτική πρόθεση του Ανδρέα Λο-
βέρδου, όπως τον έχουµε γνωρίσει στα έδρανα του Κοινοβου-
λίου και εκτός αυτών. Το αποτέλεσµα όµως των κυβερνητικών
συσκέψεων, η τελική κυβερνητική απόφαση που είστε υποχρεω-
µένος σήµερα να έρθετε εδώ να υπερασπίσετε, θεωρώ ότι βρί-
σκεται σε πλήρη απόκλιση και σε αντίφαση και µε τον προσωπικό
σας ψυχισµό.

∆ιαβάζω στις εφηµερίδες ότι γίνεται µια έρευνα της δικαιοσύ-
νης, ιδιαίτερα για τις τελευταίες «προσλήψεις» παιδιών για τα
προγράµµατα εργασιακής εµπειρίας και µαθητείας. Καµµία
αντίρρηση. Το ζήτησα και εγώ δηµόσια. Να ελεγχθούν οι πάντες.
Να ασχοληθεί η δικαιοσύνη. Να προχωρήσει ταχύτατα η έρευνα
να δούµε εάν υπήρξαν παρατυπίες, παρανοµίες και να οδηγη-
θούν στον εισαγγελέα όποιοι έχουν παρατυπήσει ή παρανοµή-
σει. ∆εν µιλάµε όµως γι’ αυτό. Εδώ µιλάµε για ένα νόµιµο
καθεστώς το οποίο ξεκινήσατε εσείς ως ΠΑΣΟΚ και µάλιστα το
ξεκινήσατε και ήρθατε µε υπουργικές αποφάσεις, τις οποίες τί-
µησε µε την υπογραφή του και ο σηµερινός Πρωθυπουργός Γε-
ώργιος Παπανδρέου, ως Υπουργός τότε των κυβερνήσεων
ΠΑΣΟΚ, και µετατρέψατε σε συµβάσεις αορίστου χρόνου συµ-
βάσεις παιδιών –σας τα είπαν συνάδελφοι πριν, κατέθεσαν τα
φύλλα της Εφηµερίδας της Κυβέρνησης- που είχαν εργαστεί σε
προγράµµατα µαθητείας και κτίσεως εργασιακής εµπειρίας.

Θα συµφωνήσω µε την απόφαση της Κυβέρνησης να σταµα-
τήσει τη χρήση αυτού του θεσµού από εδώ και πέρα, αλλά γιατί
θα κυνηγήσετε αναδροµικά αυτά τα παιδιά; Θέλετε να τα στα-
µατήσετε; Να τα σταµατήσετε. ∆εν µπορείτε όµως να καταργή-
σετε τη µοριοδότηση, γιατί τινάζετε στον αέρα την ασφάλεια του
δικαίου. ∆εν µπορεί να µη µετατρέψετε σε συµβάσεις αορίστου
χρόνου ένα εργασιακό καθεστώς πολλών από το εργασιακό κα-
θεστώς αυτών των παιδιών που καλύπτουν διαρκείς και πάγιες
ανάγκες.

Και το ξέρετε αυτό, κύριε Λοβέρδο. Και σωστά το οµολογή-
σατε πριν, ότι εάν φύγουν αυτές οι δύο χιλιάδες παιδιών των

«STAGE» από το ΙΚΑ δεν έχετε τη δυνατότητα να βελτιώσετε
τους χρόνους απονοµής των συντάξεων.

Η µοριοδότηση, να το ξεκαθαρίσουµε, δεν είναι κοµµατική,
ρουσφετολογική ενίσχυση προς «πελάτες» ενός συγκεκριµένου
κόµµατος. Η µοριοδότηση είναι δικαία διαδικασία αναγνώρισης
της κτηθείσας εργασιακής εµπειρίας. Τα παιδιά αυτά έχουν δου-
λέψει τρία, πέντε, πεντέµισι χρόνια, έχουν παράξει έργο, έχουν
αποκτήσει πολύτιµη εµπειρία. ∆εν µπορεί τα παιδιά αυτά να τα
πετάξετε στο καλάθι των αχρήστων, δεν είναι άχρηστα παιδιά για
το δηµόσιο τοµέα. Είναι πολύτιµα για το δηµόσιο τοµέα.

Με αυτές τις σκέψεις και µε απόλυτη καλή διάθεση απέναντι
στο πρόσωπό σας, όχι απέναντι στην Κυβέρνηση, κύριε Λοβέρδο,
θέλω να σας καλέσω να µη συνδέσετε το όνοµά σας µε αυτή την
πολιτική αθλιότητα, µε αυτή την κοινωνική βαρβαρότητα, που συ-
νιστά η απόφαση των ανώτατων κυβερνητικών οργάνων της Κυ-
βέρνησης Παπανδρέου για τον ουσιαστικό εργασιακό
αποκεφαλισµό αυτών των δεκάδων χιλιάδων παιδιών. Θα το φέ-
ρετε βαρέως και σεις προσωπικά στη συνείδησή σας, στον ψυ-
χισµό σας, θα σκιάζει την µετέπειτα πολιτική σας διαδροµή που
είναι ανεπίληπτη µέχρι σήµερα. Μην αφήσετε τους εξάλλους
µέσα στο ΠΑΣΟΚ και στην Κυβέρνησή σας που επιδιώκουν τον
21ο αιώνα να επαναφέρουν αναχρονιστικές ψυχώσεις, κοµµατι-
κού ρεβανσισµού, µην τους επιτρέψετε να σας παρασύρουν σε
ένα δρόµο ολισθηρό, δρόµο µισαλλοδοξίας, δρόµο αναχρονι-
σµού, δρόµο που µας παραπέµπει ευθέως σε ένα δυσάρεστο πα-
ρελθόν κοµµατικών διώξεων και αντεκδικήσεων. ∆εν σας
ταιριάζει αυτή η εικόνα.

Ευχαριστώ πολύ .
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κύριε Πρόεδρε, εάν µου επιτρέπετε να διακόψουµε
για ένα λεπτό, προκειµένου να κάνω ένα επείγον τηλεφώνηµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Καλώς, κύριε Υπουργέ.
Πριν όµως διακόψουµε, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα

ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής παρακολουθούν τη
συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα ένας µαθητές και
µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί του Γενικού Λυκείου
Φιλιατρών Μεσσηνίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
∆ιακόπτουµε, τη συνεδρίαση, κύριοι συνάδελφοι, για ένα

λεπτό.
∆ΙΑΚΟΠΗ

ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ και

Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. Πέτρος Ευθυµίου.
Έχετε το λόγο, κύριε Ευθυµίου, για έξι λεπτά.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, µας βλέπουν αυτά τα παιδιά που είναι οι αυριανοί πολί-
τες και θα ζήσουν στο κλίµα της απαξίωσης της πολιτικής. Από
πού προέρχεται η απαξίωση της πολιτικής; Πριν από όλα προ-
έρχεται όταν τα πολιτικά κόµµατα εµφανίζονται διαφορετικά ανά-
λογα µε το ρόλο που τους επιδικάζει ο ελληνικός λαός. Σήµερα
η επερώτηση της Νέας ∆ηµοκρατίας αντιστοιχεί σε ένα κόµµα,
το οποίο εµφανίσθηκε για πρώτη φορά στην ελληνική Βουλή στις
4 Οκτωβρίου 2009. Και πράγµατι αν ήταν έτσι, θα ήταν βαθιά νο-
µιµοποιηµένο να ασκεί την κριτική που ασκεί. Αλλά στην πολιτική
για να αποκαθιστούµε τα πράγµατα ο µόνος τρόπος που έχουµε
είναι τα γεγονότα, οι πράξεις.

Και η αλήθεια για το θέµα των «STAGE» είναι η εξής: Τα
«STAGE» εγκαθιδρύθηκαν πανευρωπαϊκά το 1997 σε όλες τις
χώρες-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης ως προγράµµατα µαθη-
τείας, που στη συντριπτική πλειοψηφία των ευρωπαϊκών χωρών
κατευθύνθηκαν στον ιδιωτικό τοµέα. Στην Ελλάδα το ΠΑΣΟΚ είχε
το µερίδιο ευθύνης που του αναλογούσε ότι τα προγράµµατα
αυτά τα εφάρµοσε και στο δηµόσιο τοµέα και σε µια µόνο περί-
πτωση πολύ συγκεκριµένη, στο πρόγραµµα «STAGE» που οργα-
νώθηκε από κοινού από το Υπουργείο Εσωτερικών, την Κεντρική

618 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ένωση ∆ήµων και Κοινοτήτων και την Εταιρεία Ανάπτυξης Τοπι-
κής Αυτοδιοίκησης το 1998 για να προετοιµάσει τον «ΚΑΠΟ∆Ι-
ΣΤΡΙΑ-ι», σε µια και µόνο περίπτωση νοµοθετικά αυτούς τους
ανθρώπους που εκπαιδεύθηκαν ειδικά για να υποδεχθούν τις
νέες δοµές του «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ», τους µονιµοποίησε.

Το 2000 έρχεται η συνταγµατική Αναθεώρηση, η οποία ρητά
στο άρθρο 103, παράγραφος 8, εδάφιο 3 του Συντάγµατος, απα-
γορεύει τη µονιµοποίηση µε νόµο προσωπικού µε σχέση εργα-
σίας ιδιωτικού δικαίου στο δηµόσιο. ∆εύτερον, αν υποθέσουµε
ότι η παράταξη που ελέγχει σήµερα αγνοεί το Σύνταγµα της
χώρας, είναι η ίδια που ψήφισε το προεδρικό διάταγµα του κ .
Παυλόπουλου, το 164/2004, το οποίο στο άρθρο 2, παράγραφος
2, ρητώς εξαιρεί τις συµβάσεις µαθητείας «STAGE» από τη δυ-
νατότητα µετατροπής σε αορίστου χρόνου. Τελεία και παύλα.
Αυτά είναι τα γεγονότα.

Είναι, όµως, µόνο αυτά; Από το 2004 –τρίτο στοιχείο αναντίρ-
ρητο- τα προγράµµατα «STAGE» για τη Νέα ∆ηµοκρατία παύουν
να είναι ευρωπαϊκά προγράµµατα. Ο κύριος Υπουργός κατέθεσε
προ ολίγου –νοµίζω ότι δεν το εξέτασαν οι συνάδελφοι της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης- τριάντα επτά προγράµµατα «STAGE»
του 2007, 2008 και 2009. Εξ αυτών µόνο τα δέκα είναι συγχρη-
µατοδοτούµενα από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Τα είκοσι επτά είναι
από εθνικούς πόρους. Και αυτά αφορούν µόνο τα ανιχνευθέντα
µιας τριετίας, διότι είναι ελάχιστο κοµµάτι του συνόλου των προ-
γραµµάτων «STAGE», που εξαπολύθηκαν στο δηµόσιο από το
2004 έως το 2009. Και µάλιστα είναι προγράµµατα, τα οποία είναι
πάρα πολύ συγκεκριµένα.

(3XA)
Θα καταθέσω τρία αποκόµµατα ΦΕΚ, επειδή υπάρχει κίνδυνος

η λήθη να µην απειλήσει µόνο τους απόντες σε αυτήν την Αί-
θουσα, αλλά και τους παρόντες. Λοιπόν, «πρόγραµµα «STAGE»
Αθήνα 9 Σεπτεµβρίου 2005 στο Υπουργείο Εθνικής Αµύνης µε
κάλυψη από τον προϋπολογισµό του. ∆απάνη 2.608.000 ευρώ».
Υπογραφή Πέτρος ∆ούκας, Σπήλιος Σπηλιωτόπουλος, Πάνος
Παναγιωτόπουλος.

Προχωρώ. «Παράταση του προγράµµατος απόκτησης εργα-
σιακής εµπειρίας «STAGE» για εξήντα εννέα ασκούµενους στον
Οργανισµό Εργατικής Εστίας, των οποίων τα συµφωνητικά λή-
γουν 31-12-2007. Παράταση για χρονική διάρκεια δώδεκα
µηνών». Κύριε Γιακουµάτε, δεν κατάλαβα πριν, γιατί προφανώς
έχετε µία ειδική σχέση µε το κλασικό έργου του Βίκτωρος
Ουγκώ, «Οι Άθλιοι», ποιο ρόλο επιφυλάσσετε στον εαυτό σας,
του Γιάννη Αγιάννη; Αν είστε ο Γιάννης Αγιάννης, πρέπει να µας
πείτε πρώτα τι κλέψατε, για να δούµε γιατί σας καταδιώκει ο Ια-
βέρης. Αν είστε ο Ιαβέρης, θέλω να σας θυµίσω ότι ο Ιαβέρης
αυτοκτόνησε από τύψεις. Εγώ δεν θα σας καλέσω να αυτοκτο-
νήσετε σε καµµία περίπτωση, αλλά τουλάχιστον να έχετε συνεί-
δηση ότι η επέκταση αυτή του «STAGE» άλλους δώδεκα µήνες,
ενός «STAGE» που µάλιστα τότε δεν βρίσκαν οι άνθρωποι να κα-
θίσουν, δεν ανήκε στην περίπτωση που κάλυπταν πάγιες και
διαρκείς ανάγκες. Τους πήγατε κάπου που δεν είχαν θέση να κα-
θίσουν. Αυτό, στις 10 Αυγούστου 2007, έχει υπογραφή Πέτρος
∆ούκας, Γεράσιµος Γιακουµάτος.

Επίσης, στον ίδιο χώρο, παράταση του προγράµµατος από-
κτησης εργασιακής εµπειρίας για εκατό σαράντα επτά ασκού-
µενους στον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας, πάλι 29 Νοεµβρίου
2007.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Πέτρος Ευθυµίου καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα ΦΕΚ, τα οποία βρίσκονται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τι δηλούν τα γεγονότα; ∆ηλούν, ότι υπήρξε µία πολιτική επι-
λογή της Νέας ∆ηµοκρατίας που καµµία σχέση δεν είχε µε τα
ευρωπαϊκά προγράµµατα «STAGE». Είχε, όµως, σχέση µε την οι-
κοδόµηση ενός συστήµατος ελπίδας. ∆εν λέω, κοµµατικού κρά-
τους, γιατί το κοµµατικό κράτος είναι τουλάχιστον διαυγές ότι
αυτά τα παιδιά έχουν τη γαλάζια αίσθηση πρόσβασης και επο-
µένως, αναπαράγεται το σύστηµα του κοµµατικού κράτους.
Υπήρξε κάτι βαθιά χειρότερο. Ήταν ένα σύστηµα ελπίδας, δια-
βουκόλησης της νέας γενιάς της Ελλάδας, ότι υπάρχει µία τρύπα
ταπείνωσης των 463 ευρώ που άνοιγε, όµως, µία προοπτική µο-

νιµοποίησης στο δηµόσιο, ενώ αυτή η προοπτική είχε προαπο-
κλειστεί και από το Σύνταγµα και από τη νοµοθεσία της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

Εποµένως ήταν ένα σύστηµα απίστευτης ταπείνωσης της νέας
γενιάς, διότι δεν είχε καµµία ελπίδα να οδηγήσει πουθενά, παρά
µόνο στην παράταση αυτού του εµπορίου ελπίδας, δηλαδή στην
παράταση της ταπείνωσης της περηφάνειας και της αξιοπρέ-
πειας κάθε Έλληνα νέου. Γι’ αυτό η επιλογή δεν µπορεί να είναι
άλλη από το ότι αν σεβόµαστε την έννοια της εργασίας και στο
δηµόσιο και στον ιδιωτικό τοµέα και εάν σεβόµαστε την έννοια
της αξιοπρέπειας στην εργασία, πρέπει αυτή να διαφυλαχθεί
πριν απ’ όλα από τους πολιτικούς πάτρωνες της εργασίας. ∆εν
µπορεί να τα βάζουµε µε την εργοδοσία -και δικαίως- αλλά να
θεωρούµε την πολιτική πατρωνία νόµιµη µορφή παράπλευρης
εργοδοσίας. Πρέπει να τελειώσει αυτό το σύστηµα, όπου ο Βου-
λευτής, ο Υπουργός είναι πάτρωνας της νέας γενιάς και του
οποιουδήποτε θέλει να εργαστεί. Και εάν έχουµε µία ευθύνη και
οι τριακόσιοι εδώ, µία είναι πια, ότι όταν λέµε αξιοκρατία, πρέπει
να θεωρούµε ότι θα είναι το κοινό µέληµα, η κοινή δέσµευση, η
κοινή στράτευση. Και τότε ο καθένας µπορεί να διαλέξει τη
στάση απέναντι στον ελληνικό λαό ευθύτητας και ευθύνης σε
αρχές που θα αποκαταστήσουν και το νόηµα των λέξεων και το
νόηµα των πραγµάτων και το νόηµα της πολιτικής.

Αυτό επιχειρούµε να κάνουµε και ζητούµε έλεγχο σ’ αυτό. Εκεί
θα κριθούµε σκληρά από τον ελληνικό λαό και αποφασίζουµε να
σταθούµε συνεπείς σ’ αυτές τις επιλογές για την πατρίδα, την
ελληνική κοινωνία και τη νέα γενιά.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο
Kοινοβουλευτικός Eκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας και Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. Παφίλης για έξι λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, χθες, 19
Νοεµβρίου 2009, η Κοινοβουλευτική Οµάδα του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κατέθεσε πρόταση νόµου µε τίτλο «Ρυθµί-
σεις για τις εργασιακές σχέσεις στο δηµόσιο και ιδιωτικό τοµέα,
στη βάση της αρχής της πλήρους και σταθερής δουλειάς για
όλους µε δικαιώµατα».

Μεταξύ των υπολοίπων προτείνουµε την κατάργηση των προ-
γραµµάτων ««STAGE»» και τη µονιµοποίηση όλων των απασχο-
λουµένων στο δηµόσιο τοµέα µέσα από τα προγράµµατα αυτά,
καθώς επίσης την κατάργηση των προγραµµάτων «STAGE» και
στον ιδιωτικό τοµέα µε ταυτόχρονη κατοχύρωση της εργασίας
των εργαζοµένων µε συµβάσεις εξαρτηµένης εργασίας αορίστου
χρόνου.

Εµείς θεωρούµε –και η Γενική Γραµµατέας του κόµµατός µας
την Παρασκευή στην ερώτηση προς τον Πρωθυπουργό παρου-
σίασε τις θέσεις µας- ότι οι επιστηµονικές και τεχνολογικές δυ-
νατότητες και η παραγωγικότητα της εργασίας σήµερα, µε την
αλµατώδη πρωτοφανή πρόοδο, επιτρέπουν λιγότερες ώρες ερ-
γασίας, καλύτερες αµοιβές, περισσότερο ελεύθερο χρόνο. Επι-
τρέπουν επτάωρο, πενθήµερο, τριανταπεντάωρο µε πλήρη
ασφάλιση και αύξηση των αποδοχών για µία αξιοπρεπή ζωή.

Εµείς έχουµε ριζικά διαφορετική αντίληψη, κύριε Υπουργέ και
κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, και εδώ συγκρούονται οι δύο δια-
φορετικές αντιλήψεις των πολιτικών συστηµάτων και της ιδεο-
λογίας που ο καθένας πιστεύει. Θεωρούµε ότι η δουλειά είναι
δικαίωµα για όλους, δεν είναι ούτε ευκαιρία ούτε είναι θέµα αξιο-
κρατίας. ∆ηλαδή ο καλύτερος θα µπει και ο χειρότερος θα µεί-
νει έξω; Θεωρούµε ότι είναι δικαίωµα και µε βάση αυτή τη
φιλοσοφία αντιπαρατιθέµεθα και θα αντιπαρατεθούµε στην κοι-
νωνία καθηµερινά.

Θα ήθελα, όµως, να αναφερθώ και σε ορισµένα συγκεκριµένα
θέµατα. Ελαστικές µορφές απασχόλησης στον ιδιωτικό και δη-
µόσιο τοµέα. Μιλάµε για επτακόσιες είκοσι χιλιάδες ανθρώπους.
Ποιος τους προώθησε; Το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία. Εσείς
δεν ήρθατε –για να µην ξεχνιόµαστε, κύριε Ευθυµίου, γιατί ό,τι
ισχύει για τη Νέα ∆ηµοκρατία ισχύει και για σας- µετά το 1993,
που ήσασταν κυβέρνηση, µε τη σύµφωνη γνώµη της Νέας ∆η-
µοκρατίας και είπατε ότι το ΚΚΕ είναι συντηρητικό γιατί λέει ότι
θα έπρεπε να υπάρχει σταθερή δουλειά, σταθερός χρόνος ερ-
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γασίας και να µειωθεί ο χρόνος εργασίας και πως προοδευτικά
είναι –ο Πρωθυπουργός, ο κ. Σηµίτης το έλεγε- οι συνθήκες γα-
λέρας, οι εκβιασµοί, ο εξευτελισµός;

∆εν ντρέπεστε, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ
να µιλάτε για 436 ευρώ και να το θεωρείτε προνόµιο σ’ ένα νέο
άνθρωπο που έχει σπουδάσει και έχει όρεξη να προσφέρει στην
παραγωγή; Εσείς δεν τις φέρατε αυτές τις εργασιακές σχέσεις;
Γιατί; Ήταν η στρατηγική της Λισαβόνας, οι επιταγές των µονο-
πωλίων της Ευρώπης που ζητούν να πέσει το εργατικό κόστος.

Ποιο ήταν το αποτέλεσµα αυτών των προοδευτικών, όπως λέ-
γατε τότε και εσείς του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας; Αύ-
ξηση της ανεργίας, επιδείνωση των συνθηκών εργασίας και της
ζωής των εργαζοµένων και από την άλλη αµύθητος πλούτος στα
λίγα χέρια, ένας από τους λόγους που «έσκασε» το κεφάλαιο από
τα κέρδη και ήρθε η καπιταλιστική κρίση.

Σε αυτό το πλαίσιο έγινε και άλλη γενικευµένη επίθεση και γί-
νεται και τώρα. Με αυτή έχει συµφωνήσει και η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ σαν κόµµα και η Νέα ∆ηµοκρατία στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. Πάµε για κατάργηση των συλλογικών συµβάσεων, Πρά-
σινη Βίβλος. Πάµε για αύξηση του χρόνου εργασίας µέχρι εβδο-
µήντα οκτώ ώρες την εβδοµάδα.

Γι’ αυτά είστε υπεύθυνοι και οι δυο. Είστε υπεύθυνοι που οδη-
γείτε τον κόσµο σ’ έναν εργασιακό Μεσαίωνα. Ευθύνη έχουν και
ο ΣΥΡΙΖΑ και ο ΛΑΟΣ γιατί τάσσονται υπέρ της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Αυτόν τον εργασιακό Μεσαίωνα, αυτή την κόλαση για τους
νέους ανθρώπους περιγράψαµε όταν ήµασταν αντίθετοι µε την
Ευρωπαϊκή Ένωση.

Τώρα έρχεται και δηµαγωγεί η Νέα ∆ηµοκρατία. Μα, σοβαρο-
λογείτε; Έρχεσθε τώρα να καπηλευτείτε την αγωνία χιλιάδων
παιδιών –εγώ λέω επτακοσίων είκοσι χιλιάδων ανθρώπων- που
τους έχετε στην αβεβαιότητα όλα αυτά τα χρόνια, που τους έχετε
σε δουλειά από ήλιο σε ήλιο, που κάνουν δύο και τρεις δουλειές
για να βγουν πέρα; Και τώρα έρχεστε λες και δεν κυβερνήσατε
καθόλου! Έχετε την ίδια ακριβώς ευθύνη. Και δεν υπάρχει θέµα
κοµµατισµού και ρεβανσισµού. Εµείς δεν συµφωνούµε ότι το
ΠΑΣΟΚ το κάνει από κοµµατικό ρεβανσισµό. Μπορεί κάποιοι να
υπάρχουν, εντάξει. Το κάνει γιατί θέλει να εφαρµόσει τις νέες
αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης στη Σύνοδο της Πράγας,
το Μάιο αυτού του έτους, οι οποίες τι λένε; Ο κύριος Υπουργός
θα τα ξέρει. Λένε: «Γενίκευση των ελαστικών µορφών απασχό-
λησης». Να πώς θα αντιµετωπίσετε το πρόβληµα στο ΙΚΑ. Το εί-
πατε.

∆εύτερον, πέντε εκατοµµύρια να περάσουν άµεσα στη µαθη-
τεία. Τι σηµαίνει αυτό; Τζάµπα δουλειά για τα αφεντικά. Στο
όνοµα της µαθητείας θα πάνε χιλιάδες, πέντε εκατοµµύρια νέοι
άνθρωποι στην Ευρώπη να δουλέψουν µε 460 ευρώ και να βγά-
ζουν χιλιάδες για το µεγάλο κεφάλαιο, να µπορεί να βγει από την
κρίση.

∆εν συµφωνούµε επίσης µε τη µοριοδότηση. Η µοριοδότηση
είναι κοροϊδία, µεγάλη κοροϊδία. Γιατί; Με τις αποφάσεις που έχει
πάρει η Κυβέρνηση λέει: πέντε φεύγουν, ένας µένει. Αλήθεια,
πόσοι θα µπουν, αν ισχύσει η πρόταση της Νέας ∆ηµοκρατίας;
Εµείς δεν συµφωνούµε όχι µόνο γι’ αυτόν το λόγο. ∆εν συµφω-
νούµε και µε τη λογική του ΑΣΕΠ.

Είπε ένα παράδειγµα ο κύριος Υπουργός. Θα το συνεχίσω εγώ.
Υπάρχουν λοιπόν τρεις. Είναι ο ένας που είπατε, ο «σταζιέρ»,
είναι ο δεύτερος µε το ένα µεταπτυχιακό κι είναι το παιδί του
τάδε που έχει πέντε µεταπτυχιακά και διδακτορικό. Ποιος θα µπει
στο δηµόσιο; ∆ιαµορφώνεται µια νέα ελίτ µε το ΑΣΕΠ. Κι εκείνος
που τελείωσε το λύκειο δηλαδή ή εκείνος που δεν έχει λεφτά ο
πατέρας του να του δώσει για δεύτερο µεταπτυχιακό τι θα κάνει,
κύριε Υπουργέ; Πού θα πάει αυτός; Έξω θα µείνει. Άρα θα µπει
η ελίτ, όχι της µεγάλης πλουτοκρατίας, γιατί αυτή δεν χρειάζεται
να µπει στο δηµόσιο, αλλά θα διαµορφωθεί µια καινούργια ελίτ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ώστε µου, κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό για να ολοκληρώσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εντάξει, συνεχίστε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Έτσι λοιπόν σ’ αυτό το παράδειγµα –

και τελειώνω εδώ- εµείς εµµένουµε. Και είτε το θέλετε είτε όχι, το
θέµα των δρόµων ανάπτυξης των δύο κοινωνικοπολιτικών συ-

στηµάτων είναι στην ηµερήσια διάταξη σήµερα. Ο καπιταλισµός,
που υπηρετείτε µε συνέπεια και τα δύο κόµµατα όλα αυτά τα
χρόνια, οδηγεί στη βαρβαρότητα. Το θέµα της ανατροπής του
τίθεται µπροστά στους νέους ανθρώπους, αν θέλουν να αντιµε-
τωπίσουν ένα καλύτερο µέλλον.

Και τέλος, όσον αφορά το Σύνταγµα, να σας πω το εξής. Ποιος
το ψήφισε το Σύνταγµα, το άρθρο 103 που επικαλείστε; Και οι
δύο δεν το ψηφίσατε; Τι το επικαλείστε σήµερα; Πάρτε πολιτική
απόφαση και µην επικαλείστε το Σύνταγµα. Πάρτε πολιτική από-
φαση, πολιτική δέσµευση και ο ένας και ο άλλος και πείτε ότι
«εµείς δεχόµαστε ότι όλοι πρέπει να µονιµοποιηθούν» και να κα-
θίσουµε να δούµε τα συνταγµατικά προβλήµατα από εκεί και
πέρα. Πρόσχηµα είναι. Συνδικαλισµός: καλούµε τον κόσµο σε
συναγερµό στους δρόµους, να µην υποχωρήσει, να επιβάλει κά-
ποιες λύσεις και να ανοίξει δρόµο για γενικότερες ανατροπές και
αλλαγές που έχει ανάγκη συνολικά η κοινωνία, γιατί έχουµε γυ-
ρίσει στο Μεσαίωνα και σε εργασιακές σχέσεις «γαλέρας».

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
και Βουλευτής Λαρίσης κ. Αστέριος Ροντούλης για έξι λεπτά.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Καλή επιτυχία στα καθήκοντά σας, κύριε Υπουργέ!
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Ευχαριστώ πολύ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Παρακολούθησα πολλές φορές τις

απαντήσεις που δίνετε σε συναδέλφους του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού και πάντα αναφέρεστε στην «πολυκατοικία». Θέλω
λοιπόν να σας θυµίσω τη ρήση του συναδέλφου σας κ. Κατσι-
φάρα –σχέση µε την «πολυκατοικία» είχε- βάσει της οποίας κα-
νένας δεν θα γνώριζε τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ, ούτε ο θυρωρός
της πολυκατοικίας, αν δεν ήταν ο αείµνηστος Παπανδρέου. Άρα,
λοιπόν, αφήστε τα αυτά τα περί «πολυκατοικίας». Είναι και του
παρελθόντος πράγµατα, πεπαλαιωµένα.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Τώρα είστε σε µονοκατοικία, κύριε συ-
νάδελφε;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευάερη, ευήλια και γωνιακή και µε
ανοιχτά τα παράθυρα για να στέλνουµε µηνύµατα και αλλού,
µπας και ακούσουν κάποιοι και συνετιστούν.

Μας κατακρίνατε επίσης ότι ακολουθούµε µία παράδοξη συ-
µπεριφορά, διότι θα έπρεπε να µεµφόµεθα την Κυβέρνηση και
όχι εσάς.

Κοιτάξτε να δείτε, νοµίζω ότι κακώς εκτιµήσατε την αντιπολι-
τευτική τακτική του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. Να σας πω
γιατί. ∆ιότι εµάς λίγο µας ενδιαφέρει να µεµφθούµε ή εσάς ή την
προηγούµενη κυβέρνηση. Εµείς µεµφόµεθα τη συµπεριφορά της
ελληνικής πολιτείας έναντι Ελλήνων πολιτών. ∆ιότι το κράτος είτε
µε Νέα ∆ηµοκρατία είτε µε ΠΑΣΟΚ έχει µία συνέχεια. Άρα ο Λαϊ-
κός Ορθόδοξος Συναγερµός δεν στρέφεται κατά συγκεκριµένου
κυβερνητικού κόµµατος, του δικού σας ή κατά της Νέας ∆ηµο-
κρατίας στο παρελθόν, αλλά στηλιτεύουµε την παράδοξη, την
αδιανόητη, την ξεδιάντροπη συµπεριφορά του πολιτικού συστή-
µατος έναντι νέων ανθρώπων που ουσιαστικά θέλουν να τους κα-
ταστήσουν πελάτες. Περί αυτού πρόκειται. Άρα δεν υπάρχει
κανένα παράδοξο.

Τώρα, έρχοµαι σε αυτά που άκουσαν οι ενδιαφερόµενοι άν-
θρωποι, τα παιδιά των «STAGE».

Τι άκουσαν από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας; «Υφίστα-
σθε κοµµατικές διώξεις». Άρα σαν να λέει η Νέα ∆ηµοκρατία ότι
αυτά τα παιδιά είναι παιδιά της Νέας ∆ηµοκρατίας, χωρίς να ρω-
τήσει τα ίδια τα παιδιά εάν πράγµατι θέλουν να έχουν την τα-
µπέλα της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Πάµε τώρα στην πλευρά του ΠΑΣΟΚ. Τι πέρασε στην κοινή
γνώµη; Ότι τα παιδιά αυτά ήταν ευνοούµενα από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία. Ευνοήθηκαν από βουλευτικά γραφεία. Κατά αναξιοκρα-
τικό τρόπο προωθήθηκαν χωρίς να ρωτήσει, επίσης, το ΠΑΣΟΚ
τα παιδιά αυτά εάν θέλουν να φέρουν το χαρακτηρισµό του νε-
οδηµοκράτη.

Τι θέλω να πω: Ότι και η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ τε-
λικά έκανε παιχνίδι πάνω στου κασίδη το κεφάλι, δηλαδή πάνω
στο κεφάλι των παιδιών αυτών. Αυτό έχει αποκοµίσει η κοινή
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γνώµη από τη µέχρι τώρα συµπεριφορά του ενός ή του άλλου
κόµµατος έναντι των ανθρώπων αυτών.

Άλλο σηµείο, κύριε Υπουργέ. Σταθήκατε πάρα πολύ στην αντι-
συνταγµατικότητα της προσαύξησης της µοριοδότησης. Συµ-
φωνούµε. ∆εν θα έπρεπε όµως το θέµα να κριθεί από το
Συµβούλιο της Επικρατείας, να καταπέσει ο νόµος ως αντισυ-
νταγµατικός και σήµερα να επικαλείσθε το επιχείρηµα αυτό;

Γίνατε Κυβέρνηση. Γιατί δεν προσφύγατε στο Συµβούλιο της
Επικρατείας; Έρχεστε και λέτε µια εκτίµηση ότι είναι αντισυ-
νταγµατικό. Εγώ θα το κάνω δεκτό. ∆εν θα έπρεπε όµως, να προ-
χωρήσουµε κατ’ αυτόν τον τρόπο;

Άκουσα µε µεγάλη προσοχή και τον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο του ΠΑΣΟΚ και εσάς, κύριε Υπουργέ, να λέτε δύο χαρα-
κτηριστικές φράσεις. Ο κ. Ευθυµίου στηλίτευσε την πολιτική
πατρωνία –µπράβο, είµαστε υπέρµαχοι της απόψεως αυτής- και
εσείς, κύριε Υπουργέ, είπατε χαρακτηριστικά τη φράση: «Κά-
ποιος πολιτικός έκλεινε το µάτι στα παιδιά αυτά».

Ερώτηµα από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό: Οι πολιτικοί
προϊστάµενοι του ΟΑΕ∆ –όχι ο ∆ιοικητής του ΟΑΕ∆ που και
αυτός έκλεινε το µάτι- οι πολιτικοί πάτρωνες δεν έχουν ευθύνη;
∆εν θα τιµωρηθούν; ∆εν θα διωχθούν από την ελληνική δικαιο-
σύνη για την παράνοµη συµπεριφορά τους; Αυτό είναι το µέγιστο
ερώτηµα που διατυπώνεται από την πλευρά του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού, διότι εµείς θα σας χειροκροτούσαµε, κύριε
Υπουργέ, εάν η Κυβέρνηση κινούσε τις διαδικασίες, ήταν η επι-
σπεύδουσα, προκειµένου αυτοί που έβαλαν υπογραφές παρα-
νοµώντας, που το έπαιξαν πολιτικοί πάτρωνες, που έκλεισαν το
µάτι οδηγούνταν στην ελληνική δικαιοσύνη.

Άρα, κύριε Ευθυµίου, καλά κάνατε και φέρνατε εδώ χαρτιά και
τα δείχνατε για το ποιοι υπέγραψαν και ποιοι έβαλαν υπογραφές
κ.λπ.. Αυτοί θα µείνουν ατιµώρητοι; Οι πολιτικοί πάτρωνες θα µεί-
νουν ατιµώρητοι και θα την πληρώσει ο «χι» υπάλληλος ή ο «χι»
διορισµένος διοικητής;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε, όπως υπήρξε η ανοχή σας και ένα-
ντι των άλλων συναδέλφων.

Εµείς θέλουµε να συνδράµουµε την Κυβέρνηση, κύριε
Υπουργέ, γιατί ζητήσατε και ρεαλιστική θέση. Σας καταθέτω, λοι-
πόν, πέρα από την όποια αντιπολιτευτική κριτική που ακούσατε
εδώ τώρα επί ώρα, την εξής θέση. Με τη λήξη των συµβάσεων
καθενός εκάστου που απασχολείται µε «STAGE» να υπάρξει µια
εξάµηνη παράταση άπαξ.

Γιατί σας το λέµε αυτό; ∆ιότι θα πρέπει να ξέρετε ότι οι άν-
θρωποι αυτοί δροµολόγησαν τη ζωή τους κατά κάποιον τρόπο.
Άλλος συνήψε ένα δάνειο, άλλος παντρεύτηκε, άλλος ανέλαβε
κάποια άλλα βάρη, έχει κάποιες πιεστικές ανάγκες του τώρα.
Άρα, λοιπόν, γιατί η βιασύνη αυτή «έξω όλοι τώρα»; Λήξη των
συµβάσεων συν εξάµηνη παράταση, προκειµένου να επιλυθεί
αυτό το µεγάλο κοινωνικό ζήτηµα.

∆εύτερον, ειπώθηκε από όλες τις πτέρυγες της Βουλής και µια
πιεστική ανάγκη που αντιµετωπίζουν τα νοµικά πρόσωπα δηµο-
σίου δικαίου, την ανάγκη της λειτουργίας τους. Πρέπει να λει-
τουργήσουν. Αυτά που γίνονται τώρα µε τις κινητοποιήσεις των
εργαζοµένων «STAGE», µε τα προβλήµατα που θα εµφανιστούν
ως κενά προσωπικού, θα µπορέσει να τα αφοµοιώσει η Κυβέρ-
νηση, υιοθετώντας αυτό που σας λέµε, δηλαδή την παράταση
άπαξ για ένα εξάµηνο. Και θα υπάρξει µια οµαλή µετάβαση σε
ένα νέο αξιοκρατικό καθεστώς.

Άρα, λοιπόν, θα πρέπει κάθε κυβερνητικό µέτρο –αυτή είναι η
θέση µας- να λαµβάνει υπ’ όψιν και τον κοινωνικό του, αν θέλετε,
αντίκτυπο. Πρέπει η κοινωνία να προσλαµβάνει κατά οµαλό
τρόπο τις όποιες κυβερνητικές πρωτοβουλίες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε συνάδελφε, πα-
ρήλθε το δίλεπτο. Παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Και επειδή µε ευρηµατικό τρόπο, αγαπητοί συνάδελφοι, ο κ.

Παπακωνσταντίνου µάς κατέθεσε τον προϋπολογισµό, πρέπει να
σας πω ότι εγώ το κατάλαβα ως εξής. Έστειλε ένα µήνυµα στην
ελληνική κοινωνία ο κ. Παπακωνσταντίνου που είναι το εξής.
Σφίξτε το ζωνάρι σας, ούτως ώστε ο αποθηκευτικός χώρος του

στοµάχου σας να µοιάζει µε τον ψηφιακό αποθηκευτικό χώρο
ενός stick. Άρα, λοιπόν, ευρηµατική η χειρονοµία, πλην όµως επι-
κοινωνιακά λανθασµένη.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, Βουλευτής Ηρακλείου, κ.
Μιχάλης Κριτσωτάκης.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να πω ότι άκουσα µε πολύ ενδιαφέρον την έναρξη της

οµιλίας του κυρίου Υπουργού στην ερώτηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας και εκείνο το «µε τι µούτρα έρχεστε» ή έστω, όπως το
διόρθωσε, «µε τι πρόσωπο έρχεστε», νοµίζω ότι ήταν η µισή αλή-
θεια και η άλλη µισή είναι, µε τι µούτρα ή µε τι πρόσωπο απα-
ντάει κάποιος, όταν και οι δυο µαζί είναι οι αίτιοι, είναι εκείνοι
που δηµιούργησαν αυτό το πρόβληµα.

Και θα έλεγα ότι το πρόβληµα δεν είναι µόνο τα «STAGE».
Είναι ολόκληρος αυτός ο καµβάς, ολόκληρος αυτός ο πίνακας
που µέρος του είναι τα «STAGE», που δηµιουργήθηκε µετά την
κατάργηση του οκταώρου που είχε κατακτηθεί µε αίµα και το
οποίο καταργήθηκε µάλιστα στο όνοµα του εκσυγχρονισµού.

Θα έλεγα ότι εάν απαντήσει κανείς µόνο στην ερώτηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας θα είναι συνεπής ότι είναι κοινοβουλευτικά
εντάξει, αλλά θα είναι ασυνεπής ως προς την πραγµατικότητα
και θα είναι φαντάζοµαι και ατελέσφορος.

Θέλω να πω ότι όχι µία, αλλά παραπάνω από µία πτέρυγα της
Βουλής θα άξιζε να πει κανείς ότι κλαίει µε τα πρόβατα και αντι-
κειµενικά τρώει µε τους λύκους. ∆ιότι αυτοί που τα δηµιούργη-
σαν όλα αυτά, αυτοί που έκαναν το νοµοθετικό πλαίσιο για να
µπορούν να λειτουργούν σήµερα όλα αυτά, έρχονται να απα-
ντήσουν στο επί µέρους, δεν αναλαµβάνουν καµµία ευθύνη και
στο τέλος θέλουν να βγουν και κερδισµένοι.

Θα έλεγα ότι στήνεται µία παράσταση Καραγκιόζη που θέλει,
όµως, τους εργαζόµενους στη θέση του καρπαζοεισπράκτορα
και στη θέση κυρίως του Χατζηαβάτη. Γιατί ο Καραγκιόζης είναι
ένα πρόσωπο ηρωικό και συµπαθές. Ο Χατζηαβάτης είναι κάτι
άλλο.

Κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχει όµως άλλη ευρωπαϊκή χώρα η
οποία να έχει εξακόσιες χιλιάδες αδήλωτους, ανασφάλιστους ερ-
γαζόµενους µισθωτούς, να έχει τριακόσιες χιλιάδες ψευδοαπα-
σχολούµενους να παρουσιάζονται ως ελεύθεροι επαγγελµατίες,
ενώ παρέχουν εξαρτηµένη εργασία, µε διακόσιες χιλιάδες ερ-
γαζόµενους σε µερική –εννοείται- απασχόληση, ενώ απασχο-
λούνται πολλές φορές µε πλήρες ωράριο και τριακόσιες πενήντα
χιλιάδες εργαζόµενους µόνιµα συµβασιούχους.

Επίσης, όλα αυτά µε τους νόµους του κράτους και τις συλλο-
γικές συµβάσεις εργασίας να βρίσκονται, παρακαλώ, σε αχρη-
στία! Με ένα κράτος που δίνει το κακό παράδειγµα, που
προτρέπει στην παραβίαση των νόµων και είναι ο χειρότερος ερ-
γοδότης αφού χρησιµοποιεί συµβασιούχους, παράνοµες συµ-
βάσεις έργου κ.λπ.! Και αν θέλετε, µε ένα κράτος κλέφτη των
πόρων και των θεσµοθετηµένων ασφαλιστικών εισφορών των τα-
µείων, γιατί εκτός από τις κλοπές των πόρων, σε 19.000.000.000
ευρώ ανέρχονται και οι οφειλές του κράτους.

Θα έλεγα ότι αυτό είναι µια απάντηση ότι µπορεί να φταίει γε-
νικώς η Ευρωπαϊκή Ένωση, ο νεοφιλελευθερισµός, αλλά υπάρ-
χουν και ορισµένα κατορθώµατα που µπορούν να τα κάνουν οι
κυβερνήσεις στην Ελλάδα, αυτές που έχουν ως κοινό παρανο-
µαστή το νεοφιλελευθερισµό και από την άλλη µεριά έχουν ως
σύστηµα εξυπηρέτησής τους το δικοµµατικό σύστηµα, κύριοι συ-
νάδελφοι.

Θα έλεγα, επίσης, ότι εµείς, ο ΣΥΡΙΖΑ, έχουµε αναλάβει µια
πρωτοβουλία και ανοίγουµε ένα µεγάλο κεφάλαιο, ένα πολιτικό
ζήτηµα και ένα κοινωνικό µέτωπο για κάτι που καλύπτει πολύ και
αυτό που λέµε σήµερα –τα «STAGE» δηλαδή- εργασία µε ασφά-
λεια, σταθερότητα και συµβάσεις αορίστου χρόνου, ανθρώπινες
εργασιακές σχέσεις και αξιοπρεπείς µισθούς και εργασία µε
ασφάλιση, εργασία για όλους.

Θα έλεγα ότι σήµερα, εκτός από τα «STAGE», υπάρχουν οι
συµβάσεις έργου µε το µπλοκάκι, οι ποικίλες συµβάσεις του ορι-
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σµένου χρόνου, η ενοικίαση των εργαζοµένων –κάτι που το
θεωρώ ως το πιο απαράδεκτο απ’ όλα τα άλλα- τα προγράµµατα
«STAGE» οπωσδήποτε και ποικίλες µορφές µερικής απασχόλη-
σης και ωροµισθίων.

Είµαι ένας άνθρωπος που έχει περάσει από την ωροµισθία και
από τις ελαστικές σχέσεις εργασίας για περίπου δέκα χρόνια και
θέλω να σας πω ότι αυτό που υπάρχει σαν διαφορά, στις αρχές
του 1990 ή στο τέλος του 1980 µε σήµερα, είναι ότι αυτές οι ερ-
γασιακές σχέσεις τότε ήταν εξαιρέσεις, ενώ σήµερα τείνουν να
γίνουν πλειοψηφία. Και αυτό δεν είναι ένα λάθος, αλλά είναι µια
πολιτική κατεύθυνση που κάποιοι την υπηρετούν. Και αν δεν το
καταλαβαίνουν, πρέπει να το καταλάβουν και αν δεν θέλουν να το
αλλάξουν, πρέπει να πάνε στην άκρη.

Σήµερα, κύριε Υπουργέ –και θα ζητήσω την παρέµβασή σας-
ήµουν στο «Σισµανόγλειο» µε τους απολυµένους εργαζόµενους
από τους εργολάβους, τους οποίους αυτές οι πολιτικές έχουν
βάλει µέσα στα νοσοκοµεία και παντού. Αυτοί κατασκήνωσαν και
υψώνουν µια φωνή, διαµαρτυρόµενοι για το δουλεµπόριο εις
βάρος τους, γιατί είναι ενοικιαζόµενοι.

Πρέπει να υπάρξει και µια δική σας παρέµβαση, κύριε
Υπουργέ, γι’ αυτούς τους ανθρώπους, όπως πρέπει να υπάρξει
και για τους απολυµένους συµβασιούχους και εποχικούς της
Ολυµπιακής που έχουν το λιγότερο επτά χρόνια. Επίσης, πρέπει
να δείτε και συµβασιούχους, όπως για παράδειγµα στο Πανεπι-
στήµιο Κρήτης, όπου υπάρχουν αυτή τη στιγµή άνθρωποι, οι
οποίοι έχουν και αυτοί πάνω από επτά χρόνια ή πάνω από δέκα.

Κύριε Υπουργέ, σας ζητά η Νέα ∆ηµοκρατία να κάνετε ό,τι δεν
έκανε η ίδια πέντε χρόνια λέγοντας ότι δεν είναι δικά της παιδιά.
∆εν είναι δικά της, δεν είναι δικά σας, µπορεί να υπάρξει και το
ερώτηµα «τίνος είναι, βρε γυναίκα, τα παιδιά;». Μπορεί να υπάρ-
ξει και αυτό το ερώτηµα στο τέλος.

Όµως, να σας πω τι είναι αυτό που κάνετε εσείς. Κατευθύνετε
τους κοινοτικούς πόρους για τα «STAGE» στον ιδιωτικό τοµέα
και στην ουσία κάνετε ένα δώρο στην εργοδοσία. Είστε στην ίδια
πολιτική κατεύθυνση. Πρόκειται για εφαρµογή ενός σκληρού νε-
οφιλελευθερισµού που έχει στόχο να περιορίσει δραστικά τις δα-
πάνες στο δηµόσιο µε θύµατα τις δυνάµεις της εργασίας.

Θέλω να πω ακόµα ότι αυτό το θέµα ο ΣΥΡΙΖΑ δεν περίµενε
την 5η Οκτωβρίου για να το δει και να ασχοληθεί µαζί του, όπως
και µε όλα τα θέµατα που είπα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ζητήσω και εγώ τα δυο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω ακόµα να πω ότι δεν µπορεί το θέµα της εργασίας να

είναι ένα σκέτο θέµα. Για εµάς είναι ένα κοµβικό θέµα και έχουµε
επανειληµµένα τονίσει ότι δεν µπορεί κανείς να υπόσχεται έξοδο
από την οικονοµική και κοινωνική κρίση, δίχως να µιλά συγκε-
κριµένα για το τι πρόκειται να γίνει µ’ αυτή τη µεγάλη κοινωνική
µάστιγα που είναι η ανασφάλιστη εργασία και η ανεργία, που
είναι η βάση του ασφαλιστικού. Το ασφαλιστικό δεν µπορεί να
λυθεί διαφορετικά, αν έχουµε τέτοιες εργασιακές σχέσεις,
καθώς αυτές αφορούν και στην όλη κοινωνική δοµή αυτής της
χώρας. Το ίδιο πράγµα υπάρχει και σε όλον τον κόσµο. Υπάρ-
χουν τα στοιχεία της ΓΣΕΕ και νοµίζω ότι αξίζει κανείς να ρίξει µια
µατιά για να δει ότι δεν θέλει άλλη στοιχειοθέτηση σε αυτό το
πράγµα.

Και θα σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι έχουµε κάποιες συγκεκρι-
µένες προτάσεις.

Η πρώτη είναι ότι ζητάµε µόνιµη και σταθερή εργασία. Ζητάµε
να γυρίσουµε πίσω για να πάµε µπροστά, διότι πολλοί φοβού-
νται να το πουν νοµίζοντας ότι αυτό είναι οπισθοδρόµηση και δεν
είναι εκσυγχρονισµός. Ο εκσυγχρονισµός που έφερε αυτά τα
πράγµατα, νοµίζω ότι είναι οπισθοδρόµηση και µεσαίωνας!

Ζητάµε προστασία και ενίσχυση των δηµόσιων υπηρεσιών και
των συλλογικών και κοινωνικών αγαθών. Ζητάµε να προκηρυ-
χθούν άµεσα διαγωνισµοί µέσω ΑΣΕΠ για να καλυφθούν οι χι-
λιάδες οργανικές θέσεις στην υγεία, την παιδεία, την κοινωνική
πρόνοια.

Ζητάµε να ολοκληρωθούν οι διαγωνισµοί για προσλήψεις,
αλλά να µη φύγει κανείς εργαζόµενος από το δηµόσιο και να δια-
σφαλιστούν αναδροµικά σε όλους τα ασφαλιστικά και µισθολο-

γικά τους δικαιώµατα.
Ζητάµε να αναγνωριστεί η εργασιακή εµπειρία όσων εργά-

στηκαν µε «STAGE» ή ως συµβασιούχοι στο δηµόσιο µε ειδική
µοριοδότηση, ανάλογα µε το χρόνο της απασχόλησής τους και
να τακτοποιηθούν όσοι συµβασιούχοι καλύπτουν πάγιες και διαρ-
κείς ανάγκες και όσοι συγκεντρώνουν τις προϋποθέσεις της ευ-
ρωπαϊκής οδηγίας.

Ζητάµε να καταργηθούν όλες οι ελαστικές µορφές απασχό-
λησης και σας λέµε ότι θα στηρίξουµε µε όλες µας τις δυνάµεις
αυτά τα νέα παιδιά που είναι το µέλλον της χώρας. Θα προσπα-
θήσουµε να αλλάξουµε αυτή τη µουντή, τη µωβ, την απαράδεκτη
κατάσταση, που υπάρχει σήµερα, κάθε µέρα στο κέντρο της Αθή-
νας και σε όλες τις πόλεις της Ελλάδας. Θα προσπαθήσουµε να
αλλάξουµε αυτό το χρώµα και να δώσουµε ένα φωτεινότερο
χρώµα.

Ταυτόχρονα, θα αναλάβουµε πρωτοβουλίες για ένα µεγάλο
κοινωνικό µέτωπο, όπου δεν θα προσπαθούµε να διαιρέσουµε,
αλλά να ενώσουµε και όπου στόχος θα είναι η εργασία µε ασφά-
λιση και σταθερότητα, η εργασία για όλους και οι ανθρώπινες
εργασιακές σχέσεις µε αξιοπρεπείς µισθούς.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε συνάδελφε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε συνάδελφε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα στις δευτερολο-

γίες µε πρώτους τους επερωτώντες κυρίες και κυρίους συνα-
δέλφους. Πρώτος εξ αυτών είναι ο κ. Γεράσιµος Γιακουµάτος,
Βουλευτής Αθηνών της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κύριε Γιακουµάτο, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΓΙΑΚΟΥΜΑΤΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να δι-

ευκρινίσω ότι το ερώτηµα που απηύθυνα στον έγκριτο συνταγ-
µατολόγο, τον κύριο Υπουργό, ήταν ρητορικό.

Και θα ήθελα να πω και µια ιδιορρυθµία που έχουµε στην Κε-
φαλονιά, όπου λέµε «διάολε, έµπα µέσα σου» σε φιλικό και όχι σε
εχθρικό και διαολικό τόνο, κάτι που ξέρει καλά ο συντοπίτης µου
κύριος Υπουργός. Ο κύριος Υπουργός, λοιπόν, δεν έχει ανάγκη
επαίνων από εµένα, από ένα γιατρό, γιατί και η επιστηµονική κοι-
νότητα ξέρει καλά ποιος είναι ο συνταγµατολόγος. Άρα, λοιπόν,
αυτό δεν έχει καµµία έννοια µείωσης.

∆εύτερον, θέλω να πω στον κ. Ευθυµίου το εξής. Εγώ όχι προ-
συπογράφω, αλλά αναθεµατίζω την πολιτική πατρωνία. Όµως,
εγώ δεν έχω ξύλινη γλώσσα και δεν λέω πότε έτσι και πότε αλ-
λιώς.

Επίσης, επειδή είστε δηµοσιογράφος, κύριε Ευθυµίου, θα σας
παραπέµψω στα εκλογικά αποτελέσµατα της ΝΕΤ που µεταδό-
θηκαν πριν από δεκαπέντε µέρες.

Κύριε Πρόεδρε, στους έξι χιλιάδες που ψήφισαν, οι εκατόν πε-
νήντα ήταν ∆ΑΚΕ και οι πέντε χιλιάδες οκτακόσιοι πενήντα ήταν
ΠΑΣΚΕ. Αυτό σηµαίνει ότι η αξιοκρατία είναι «τα εµά εµά και τα
εσά εµά»!

∆εν έχετε, κύριε Ευθυµίου, παρά να πάρετε το κράτος, το στε-
νότερο και ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, τις ∆ΕΚΟ και να δείτε ότι το
78% είναι ΠΑΣΚΕ! Αυτό σηµαίνει αξιοκρατία; Τέτοιου είδους
αξιοκρατία θέλετε; Τέτοια «κατάργηση» της πολιτικής πατρω-
νίας; Να συνυπογράψουµε! Εδώ είµαστε!

Θέλουµε απόλυτα το ΑΣΕΠ. Όµως, κύριε Πρόεδρε, δεν έχει
έρθει κανείς σε µένα, στο πολιτικό µου γραφείο, να µου ζητήσει
να βάλω «µέσο» για να περάσει το παιδί του στις πανελλήνιες
εξετάσεις, για παράδειγµα στην ιατρική. Ποτέ δεν έχει γίνει κάτι
τέτοιο, διότι το σύστηµα είναι αδιάβλητο.

Φροντίστε, λοιπόν, οι κυβερνώντες –κάτι που δεν φροντίσαµε
εµείς και το πληρώσαµε µε τη σκληρότερη, χειρότερη ήττα που
είχαµε ποτέ- να έχουµε ένα ΑΣΕΠ αξιοκρατικό, γιατί ούτε τα πο-
σοστά Τσαουσέσκου δεν είναι σαν τα ποσοστά που υπάρχουν
σήµερα στη ΝΕΤ.

Το τρίτο που θέλω να πω, κύριε Υπουργέ, είναι το εξής. Έφερε
ένα χαρτί µιας υπουργικής απόφασης. Ξέρετε, εγώ στο Υπουρ-
γείο διοικούσα, κυβερνούσα. ∆εν ήµουν άπραγος. Με τροπολο-
γία, ο ν. 3320/2005 και ο ν. 3313/2007, νόµοι της Βουλής, έδιναν
τη δυνατότητα παράτασης. Και η παράταση –µια που φέρατε το
χαρτί- έγινε τον Αύγουστο, τότε που η Εργατική Εστία άλλαξε.
Παραλάβατε µια Εργατική Εστία µε διακόσιες πενήντα χιλιάδες
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κοινωνικούς τουρίστες.
Σήµερα ο κ. Λοβέρδος έχει την τιµή να έχει την Εργατική Εστία

στην ευθύνη του µε επτακόσιες χιλιάδες κοινωνικούς τουρίστες
και κρουαζιέρες. Έγιναν πάρα πολλά. Και έπρεπε, λοιπόν, να
ανανεωθούν οι συµβάσεις αυτών των παιδιών και ήταν πράγµατι
αναγκαίο για τότε, για την Εργατική Εστία καθ’ όσον µε αφορά.

Όµως, κύριε Υπουργέ, ας φθάσουµε στην ταµπακιέρα. Εγώ
αντιλαµβάνοµαι την οικονοµική κρίση. Καταλαβαίνω απόλυτα τη
θέση του κ. Παπακωνσταντίνου και, ως Έλλην πολίτης, ανησυχώ.

Έκανα και επί των ηµερών της διακυβέρνησης της Νέας ∆η-
µοκρατίας, ως Βουλευτής της Συµπολίτευσης, ερώτηση για το
δηµόσιο τοµέα -το ενθυµείστε- και είχα πει πως είναι αδιανόητο!
Θα την κάνω και στον κ. Ραγκούση. Πόσοι είναι οι δηµόσιοι υπάλ-
ληλοι σε αυτήν την χώρα; Ένα εκατοµµύριο τριακόσιες χιλιάδες;
Λέει «όχι, είναι υπερβολή», κύριε Πρόεδρε. Ναι, αλλά ο καινούρ-
γιος προϋπολογισµός που καταθέτετε και που θα τον δω έχει
26.000.000.000 αµοιβές. Άµα βάλουµε, κύριε Ευθυµίου, 20.000
περίπου αµοιβή το χρόνο για τον κάθε δηµόσιο υπάλληλο είναι
περίπου ένα εκατοµµύριο τριακόσιες χιλιάδες οι δηµόσιοι υπάλ-
ληλοι. Μα, δεν ξέρει το κράτος πόσους έχει!

Εγώ, λοιπόν, συµφωνώ στο 1:5. Ο Σηµίτης είχε πει 1:3. Ο Μη-
τσοτάκης είχε πει 1:3. Κανείς δεν το τήρησε! Κανείς! Καλά, αφού
εγώ συµφωνώ σε αυτές τις απόψεις, πώς έρχοµαι εδώ και λέω
«Ναι στα «STAGE» ή, τις συµβάσεις ορισµένου χρόνου κάντε τις
αορίστου χρόνου»; ∆εν το λέω αυτό, κύριε Υπουργέ! Λέω ξεκά-
θαρα πως συµφωνώ απόλυτα µαζί σας να σταµατήσει η φά-
µπρικα των «STAGE»! Συνυπογράφω απόλυτα. Μακάρι να µην
είχε γίνει ποτέ!

∆εύτερον, να αφορίσω –εγώ προχώρησα παραπέρα- τις έκνο-
µες προεκλογικές ενέργειες. Σας είπα: «Και εγώ µάρτυρας και
εγώ κατηγορούµενος και εγώ µηνυτής. Στον εισαγγελέα!» Τι
άλλο να πω; Συµφωνώ. Πού είναι η διαφωνία µας;

Λέµε: «Γυρίζουµε σελίδα, κύριε Πρόεδρε». Εγώ έχω γυρίσει
σελίδα πολλές φορές στη ζωή µου. Όµως, δεν έχω σκίσει τις πα-
λιές σελίδες. Γυρίζω σελίδα και λέω: Υπάρχει µια κατηγορία πο-
λιτών, κύριε Υπουργέ, που πέντε ή οκτώ χρόνια –µε δική µας
πολιτική ευθύνη και όχι δική τους ατοµική ευθύνη- υπηρετούν.
Και µου λέτε ότι ο νόµος της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι αντισυ-
νταγµατικός. Το 50% µοριοδότηση. Το λέτε. Όµως, αυτό έπρεπε
να το είχαµε κάνει πράξη, κύριε Υπουργέ, και να είχαµε κάνει
προσφυγή στο Συµβούλιο της Επικρατείας, για να δούµε αν είναι
αντισυνταγµατικός. Το λέτε εσείς. Γιατί να το πιστέψω εγώ; Πρώ-
τον αυτό. ∆εύτερον, ωραία, αν είναι αντισυνταγµατικός, βρείτε τη
χρυσή τοµή. Όµως, κάτι πρέπει να κάνετε!

Κύριε Ευθυµίου, εγώ δεν µοιράζω ρόλους ούτε είµαι θεατρι-
κός συγγραφέας. Τους «Άθλιους» να τους αναζητήσει η ελληνική
κοινωνία. Ποιος είναι ο Ιαβέρης και ποιος είναι ο Γιάννης Αγιάν-
νης, ποιος έκλεψε ένα καρβέλι ψωµί, ποιος δούλεψε για ένα καρ-
βέλι και για ένα ξεροκόµµατο; Θα τους αποδώσει δικαιοσύνη
πολύ σκληρά ο δίκαιος κριτής, που είναι ο ελληνικός λαός.

Αυτό θέλω, κύριε Υπουργέ, να βρούµε τη λύση, το modus
vivendi µεταξύ µας, ώστε να µπορέσουµε –τα κόµµατα εν τέλει-
αυτά τα παιδιά να µην τα στείλουµε στο πυρ το εξώτερον!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-
δελφε.

Το λόγο έχει για τρία λεπτά ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας του Νοµού Ηρακλείου κ. Ελευθέριος Αυγενάκης.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε προ-
σωπικά τη συµπάθεια και τα αισθήµατα που τρέφω για το πρό-
σωπό σας. Όµως, επιτρέψτε µου στη δευτερολογία µου να
σταθώ στην υποκρισία που επιδεικνύει η Κυβέρνηση Παπαν-
δρέου στο θέµα των «STAGE».

Έχω κρατήσει σηµειώσεις απ’ αυτά που είπατε. Σας λέω, λοι-
πόν, κύριε Υπουργέ, ότι γραπτά αποδεικνύετε µέχρι σήµερα ότι
ζητάτε νέους άνεργους να καλύψουν τα κενά στις υπηρεσίες σας
και στους οργανισµούς που είναι υπό τη δική σας εποπτεία µε
δωδεκάµηνες συµβάσεις. ∆εν αναφέρετε πουθενά ότι δίνετε
προτεραιότητα ή ότι έχουν δικαίωµα να συµµετάσχουν σε αυ-
τούς τους διαγωνισµούς και οι «σταζιέρ».

Καλά τα παραδείγµατα που µας είπατε, κύριε Υπουργέ, όµως
τα γραπτά και οι υπογραφές σας λένε αυτά που εγώ σας µετα-
φέρω αυτήν την ώρα.

∆εύτερον, επειδή, κύριε Υπουργέ, έχουµε παρελθόν όλοι µας
εδώ µέσα, γι’ αυτό και σας κατέθεσα ΦΕΚ µε την υπογραφή του
κ. Παπανδρέου. Σχόλιο δεν άκουσα ούτε από εσάς ούτε από τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ. Άλλο ΠΑΣΟΚ ήταν
τότε; Βεβαίως, δεν ήσασταν εσείς Υπουργός Απασχόλησης.
Όµως, τότε µέλος της κυβέρνησης ήταν ο κ. Παπανδρέου, που
σήµερα είναι Πρωθυπουργός της χώρας. Ο µόνος που έχει βγει
µπροστά σε αυτήν την ιστορία είναι ο κ. Πάγκαλος, ο οποίος και
σας «άδειασε» κυριολεκτικά. Γιατί να µην είναι εδώ σήµερα, κύριε
Λοβέρδο, να παρακολουθήσει τη συζήτηση και να πάρει θέση,
να συµµετάσχει. Άλλωστε το επιτρέπει ο Κανονισµός της Βου-
λής. Εδώ ήταν πριν από λίγο.

Κανένα από τα κυβερνητικά στελέχη δεν τολµά να µιλήσει για
τις πρακτικές των προηγούµενων κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ να
προχωρήσει στη µονιµοποίηση συµβασιούχων των «STAGE»
τότε.

Η υποκρισία σας, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, αποδει-
κνύεται περίτρανα στις δύο αποφάσεις που δηµοσιεύτηκαν στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως στις 9 Σεπτεµβρίου του 1999 και
στις 12 Σεπτεµβρίου του 2000, αποσπάσµατα από τις οποίες σας
διάβασα στην πρωτολογία µου και τα έχω καταθέσει στα Πρα-
κτικά της Βουλής. Έτσι µονιµοποιήσατε πάνω από δυόµισι χιλιά-
δες «σταζιέρ» µε µόλις 16 µήνες προϋπηρεσία.

Σήµερα αυτά µάλλον τα έχετε ξεχάσει. Σήµερα µιλάτε και
ασκείτε πολιτική όπως σας συµφέρει. Λειτουργείτε µε δύο µέτρα
και µε δύο σταθµά και κάνετε τα εντελώς αντίθετα για χιλιάδες
συµπολίτες µας, κυρίως νεαρής ηλικίας, που προσπαθούν να επι-
βιώσουν µε 500 ευρώ στην ανεργία, εκτός αν τελικά οι προεκλο-
γικές δεσµεύσεις και υποσχέσεις της ηγεσίας του ΠΑΣΟΚ για την
αντιµετώπιση των µεγάλων συµφερόντων και της διαπλοκής,
όπως λέγατε, σηµαίνουν εκδίωξη των συγκεκριµένων εργαζοµέ-
νων που οµολογουµένως τα βγάζουν πέρα πολύ δύσκολα.

Σήµερα µε µια πρωτοφανή πολιτική µεθόδευση το Υπουργείο
Απασχόλησης ανακοινώνει ότι θα προσλάβει ογδόντα έξι συµ-
βασιούχους για την κάλυψη των κενών που προκύπτουν από συµ-
βασιούχους «STAGE». Το αντίστοιχο έχει γίνει βεβαίως και σε
άλλες υπηρεσίες, ενώ για την τήρηση της νοµιµότητας της δια-
δικασίας των νέων προσλήψεων –άκουσον άκουσον- ο ΑΣΕΠ θα
πραγµατοποιεί απλώς δειγµατοληπτικούς ελέγχους, λέει το έγ-
γραφο, κύριε Λοβέρδο! Πλήρης αδιαφάνεια και πλήρης αναξιο-
κρατία. Ταυτόχρονα δηµοσιεύεται το νέο σχέδιο νόµου για τις
προσλήψεις στο ∆ηµόσιο µόνο µόνιµου προσωπικού και µόνο
µέσω ΑΣΕΠ. Άλλα λέτε µπρος και άλλα κάνετε πίσω από την
πλάτη του ελληνικού λαού. Πλήρης υποκρισία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε Αυ-

γενάκη.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Εύλογα, λοιπόν, διερωτώνται οι

πολίτες ποιος είναι ο πραγµατικός λόγος για την απόλυση χιλιά-
δων συµβασιούχων «STAGE». Μήπως η αντικατάστασή τους µε
µια στρατιά «πράσινων» συµβασιούχων; Μήπως απλά τους διώ-
χνετε για να βολέψετε τα παιδιά των πολιτικών σας γραφείων;
Μήπως, δυστυχώς, αυτό είναι το πραγµατικό πρόσωπο της Κυ-
βέρνησης; Αυτό δεν το λέω µόνο εγώ, αλλά αναρωτιούνται χι-
λιάδες νέοι, χιλιάδες συµπολίτες µας που µας παρακολουθούν
αυτή την ώρα. Μήπως αυτό εννοούσατε όταν λέγατε ότι θα αλ-
λάξετε τα πράγµατα µε το διορισµό µιας νέας «στρατιάς» κοµ-
µατικών στελεχών; Κύριε Υπουργέ, καταστρέφετε τα όνειρα
χιλιάδων νέων ανθρώπων αλλά και χιλιάδων νέων ζευγαριών.
Γιατί άραγε;

Θα πω κάτι ακόµα για την εφαρµογή των «STAGE» στον ιδιω-
τικό τοµέα και κλείνω. Σ’ αυτή τη δύσκολη οµολογουµένως οικο-
νοµική κατάσταση που περνάει η χώρα µας και όπου χιλιάδες
µικροµεσαίες επιχειρήσεις µειώνουν το προσωπικό τους, αντι-
λαµβάνεστε πόσο θα πολλαπλασιαστούν οι απολύσεις ιδιωτικών
υπαλλήλων από την ώρα που θα δίνεται η δυνατότητα σ’ αυτές
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τις επιχειρήσεις να κάνουν προσλήψεις και να καλύψουν τα κενά
των θέσεων εργασίας µέσω «STAGE»; Παρακαλώ πολύ πριν πολ-
λαπλασιάσουµε το άγχος και άλλων νέων και άλλων εργαζοµέ-
νων, σκεφθείτε τι πάτε να κάνετε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρα-
κολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής, τριάντα
µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί του δευ-
τέρου τµήµατος του Γενικού Λυκείου Φιλιατρών Μεσσηνίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Αττικής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Αθανάσιος Μπούρας για δύο λεπτά για να δευτερολογήσει.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Για δύο ή για τρία λεπτά, κύριε Πρό-
εδρε; Έχω την εντύπωση ότι έχετε κάνει λάθος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, δύο λεπτά δικαιού-
στε, αλλά επειδή λείπουν οι συνάδελφοί σας θα σας δώσουµε…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Πέντε συν τρία λεπτά είχα εγώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Είναι τρία συν δύο

λεπτά, κύριε συνάδελφε και είχατε ανοχή χρόνου και στην πρω-
τολογία σας.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, παρά το γεγονός ότι δεν είστε καθόλου σκλη-

ρός -απεναντίας είστε πολύ διαλλακτικός, το δείξατε από την
πρώτη µέρα που πήγατε σ’ αυτό το Υπουργείο και πράγµατι µετά
από λίγο σας ανέτρεψαν αυτά τα οποία αρχικά είχατε σκεφθεί- ει-
λικρινά δεν ξέρω γιατί παραµένει η σκληρότητα µόνο σ’ αυτό το
θέµα, λες και είναι οι προνοµιούχοι αυτές οι τριάντα, τριάντα
πέντε, είκοσι οκτώ χιλιάδες εργαζόµενοι των «STAGE». Ειλικρινά
ενώ η Κυβέρνησή σας παλινωδεί από τις πρώτες µέρες, ενώ ανα-
κοίνωσε πριν από δύο µέρες το θέµα του «παγώµατος» των αυ-
ξήσεων άνω των 2.000 ευρώ και ενώ από το Βήµα της Βουλής ο
κ. Παπουτσής έκρουσε τον κώδωνα του κινδύνου, την επόµενη
στιγµή η Κυβέρνησή σας ήλθε και αντί να έχει το θάρρος να πει
«ναι, αλλάζω την τακτική µου», προσπάθησε και πάλι να παρα-
πλανήσει αναφερόµενη σε βασικούς µισθούς.

Έχει σήµερα, κύριε Ευθυµίου, ο «ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ» –ανα-
ζητήστε το, όµως- αναλυτικά τους βασικούς µισθούς µε οποια-
δήποτε χρόνια υπηρεσίας. Για παράδειγµα, για την ΠΕ
κατηγορία, που είναι η ανωτάτη, και µε τριάντα τρία χρόνια υπη-
ρεσίας ο βασικός µισθός είναι 1.666 ευρώ.

Κοιτάξτε, έχετε πραγµατικά πρωτοπορία στο να χρησιµοποι-
είτε τις λέξεις. Και σήµερα ο Πρόεδρος ανακοίνωσε την κατά-
θεση νοµοσχεδίου, όπου η έκτακτη εισφορά είναι εισφορά
κοινωνικής ευθύνης τώρα. Οι προηγούµενες έκτακτες εισφορές
δεν ήταν εισφορές κοινωνικής ευθύνης.

Προσπαθείτε, δηλαδή, να περιτυλίγετε τις διάφορες αποφά-
σεις σας, µε ένα περιτύλιγµα λαϊκισµού, κατά την άποψή µου.
Και το ότι θα πάρει κάποιος 200, 300, 400 ευρώ έκτακτη εισφορά
–συµφωνούµε- σε βάρος βέβαια και σε συµψηφισµό µε το επί-
δοµα θέρµανσης, αυτό το λέτε αναδιανοµή. ∆ηλαδή, οι λέξεις
χάνουν και την ουσία τους. Αναδιανοµή σηµαίνει κάτι µόνιµο και
σταθερό, όχι δώσαµε 200 ευρώ και τελειώσαµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς είχατε είκοσι λεπτά και δεν είπατε
τίποτα. Με άλλα λόγια, ειλικρινά δεν βάλατε τον δάκτυλον επί
τον τύπον των ήλων. Το παράδειγµά σας ατυχές. ∆εν έχω χρόνο
να αιτιολογήσω. Πράγµατι πάντα ισχύουν αυτά. Όποιος παίρνει
master, διδακτορικό ευνοείται µε άλλον τρόπο έναντι κάποιου, ο
οποίος αποκτά µία άλλη εµπειρία. Η εµπειρία µετριέται -κι επειδή
είµαστε και οι δύο του χώρου της Τριτοβάθµιας Εκπαίδευσης,
το ξέρουµε αυτό πάρα πολύ καλά- και στις επιλογές προσωπι-
κού Ανωτάτων Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων.

Τώρα, εγώ σας ρωτώ -και θέλω να απαντήσετε στη δευτερο-
λογία σας- τα εξής:

Είναι ή δεν είναι αυξηµένες οι ανάγκες σε φορείς, που για χρό-

νια κάλυπταν αυτά τα παιδιά τα οποία εργάζονταν; Και, µάλιστα,
είναι φορείς όπου στο 90% έχετε εσείς προσωπικά την εποπτεία
και οι οποίοι, µάλιστα, έχουν να κάνουν µε την κοινωνία, όταν κα-
λούνται να εξυπηρετήσουν τις πιο ευαίσθητες κοινωνικά οµάδες,
ΟΓΑ, ΙΚΑ κ.λπ..

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ, κύριε συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι αυτοί οι άνθρωποι είχαν κι έχουν

στα χέρια τους νόµιµες διαδικασίες, κύριε Ευθυµίου; ∆ιότι η υπο-
γραφή του κ. Γιακουµάτου ή του κ. Παναγιωτόπουλου είναι νό-
µιµη, όπως και η δική σας όταν ήσασταν Υπουργός. Οι
παρατάσεις αυτές δίδονταν νόµιµα και δηµοσιεύονταν και στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Ήταν υπουργικές αποφάσεις.

Κάνουν ή δεν κάνουν την ίδια εργασία, κύριε Υπουργέ; Και σας
παρακαλώ ορίστε µία διακοµµατική επιτροπή να πάµε να δούµε,
όπου θέλετε, τι κάνει ο καθένας από αυτούς. Κάντε το µε κλή-
ρωση, κάντε το µε όποιο τρόπο θέλετε, γιατί δεν είναι δυνατόν να
πάµε σε τριάντα χιλιάδες ανθρώπους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ να ολοκλη-
ρώσετε, κύριε Μπούρα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι οι άν-
θρωποι αυτοί καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Μπούρα, σας πα-
ρακαλώ. Κλείσατε ήδη τέσσερα λεπτά. Παρακαλώ, δεν έχω άλλη
δυνατότητα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι διαθέτουν πολύτιµη εµπειρία, η

οποία πρέπει να τύχει αξιοποίησης από το ελληνικό κράτος;
Και πρέπει να σας πω –και να θυµηθώ κι εσάς και όλους- ότι

άλλα λέγατε το 2004 µε αυτό που κληρονοµήσατε εσείς σε εµάς,
τους συµβασιούχους. Τώρα αλλάξατε εντελώς προσωπείο.

Εµείς, όµως, θεωρώντας το κράτος συνεπές και συνεχές, κά-
ναµε εκείνο που έπρεπε να κάνουµε και κάναµε αορίστου χρόνου
όλους όσους προηγουµένους εσείς είχατε βάλει µε συµβάσεις
ορισµένου χρόνου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ.
Το λόγο έχει για δύο λεπτά η Βουλευτής Α’ Αθηνών της Νέας

∆ηµοκρατίας κ. Ελισάβετ Βόζενµπεργκ.
ΕΛΙΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαρι-

στώ.
Κύριε Υπουργέ, είναι βέβαιο ότι από τη συζήτησή µας υπήρξε

το συµπέρασµα –και είναι κοινό τοις πάσι- ότι όλα αυτά τα χρό-
νια νοµιµοποιήθηκε µία παρανοµία, την οποία ξεκίνησαν οι κυ-
βερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και µάλιστα µε τη νοµοθετική
πρωτοβουλία το πρώτον του τότε Υπουργού του κ. Γιαννίτση, ο
οποίος, όπως γνωρίζετε, υπήγαγε το καθεστώς αυτό των απα-
σχολουµένων σε ασφαλιστική ρύθµιση στο ΙΚΑ. Συνεχίστηκε και
επί Νέας ∆ηµοκρατίας.

Σε κάθε περίπτωση, επειδή στην πολιτική πραγµατικότητα δεν
γίνεται δίκη προθέσεων, είναι βέβαιο ότι εγώ θέλω να αποµα-
κρυνθώ από τις κοµµατικές σκοπιµότητες και να στοχεύσω στο
ότι υπήρχε η ανάγκη αυτοί οι νέοι άνθρωποι, οι µαθητευόµενοι,
να βρουν και µία θέση εργασίας.

Η θέση εργασίας, βέβαια, µε τον τρόπο που έγινε, µε τις πα-
ρατάσεις των συµβάσεων, έγινε κατά τρόπο παράτυπο και εγκα-
θιδρύθηκε.

Στην παρούσα φάση, όµως, κύριε Υπουργέ, είναι βέβαιο ότι η
οποιαδήποτε νοµοθετική µεταρρύθµιση, που στέργει στο να κα-
λυφθούν οι πάγιες και διαρκείς ανάγκες µε προσλήψεις µέσω
του ΑΣΕΠ, που είναι καθ’ όλα νόµιµο και οπωσδήποτε ενστερνί-
ζεται την αξιοκρατία, δεν µπορεί να εκδικείται µία σωρεία αν-
θρώπων, που ήδη τις καλύπτουν και όταν υπάρχει ο κίνδυνος και
είναι υπαρκτός -γιατί, όπως εσείς αναρωτηθήκατε ρητορικά για
την ενδεχόµενη αντισυνταγµατικότητα κάποιου νόµου που δεν
έχει κριθεί, έτσι θα σας πω και εγώ ρητορικά, αλλά µε πιθανό-
τητα µεγάλη- όλοι αυτοί οι άνθρωποι, εάν προσφύγουν στα δι-
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καστήρια, να δικαιωθούν ως προς την απόκτηση αποζηµιώσεων
και µάλιστα µε τους µισθούς που θα αναλογούσαν στις συµβά-
σεις αορίστου χρόνου και θα επιβαρυνθεί η πολιτεία να καταβά-
λει και τις αποζηµιώσεις αυτές και τους µισθούς των νέων
ανθρώπων που θα έχει προσλάβει για την κάλυψη των παγίων
αναγκών, στις οποίες οι µαθητευόµενοι αυτοί ανήκουν.

Τελειώνοντας, θα ήθελα απλώς να παρακαλέσω µία Κυβέρ-
νηση, η οποία εµφανίστηκε µε ένα πρόσωπο ανθρώπινο -έτσι
τουλάχιστον επαγγέλλεται- να µην αυτοαναιρείται, δείχνοντας
αναλγησία και ουσιαστικά µε µία πρωτοβουλία, η οποία εκδικεί-
ται νέους ανθρώπους που δεν έχουν καµµία ευθύνη, εάν η πολι-
τεία τους εκµεταλλεύτηκε και τους µεταχειρίστηκε, προκειµένου
να βιοποριστούν µε ένα νόµιµο τρόπο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κυρία συ-

νάδελφε.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης

κ. Ανδρέας Λοβέρδος για δέκα λεπτά, προκειµένου να δευτερο-
λογήσει.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, θέλω να σχολιάσω κάτι που είπε ο συνάδελφός
µας, ο κ. Αυγενάκης. Είπατε ότι στο σχέδιο νόµου του κ. Ρα-
γκούση δεν υπάρχει η ρύθµιση που ανέφερα εγώ εδώ. ∆εν έχετε
δίκιο.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: ∆εν είπα αυτό.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Πώς είπατε;
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: ∆εν είπα αυτό.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Μου το φωνάζατε την ώρα που µιλούσα και όταν
πήρατε το λόγο, είπατε ότι οι ρυθµίσεις, οι οποίες…

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Όχι, δεν είπα αυτό.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Ωραία, αφήστε µε τότε να διευκρινίσω κάτι, το
έχετε ή δεν το έχετε πει.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Αναφέρθηκα στις προκηρύξεις
που έχουν βγάλει οι ίδιοι, που ζητάνε συµβασιούχους…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Όχι. Η νοµοθετική πρωτοβουλία του Υπουργείου
Εσωτερικών, προσωπικά του Υπουργού κ. Ραγκούση, η οποία
σχετίζεται µε το θέµα µας και την οποία ανέφερα στα στοιχεία
της λύσης του προβλήµατος, κάνει αναφορά, κύριε Πρόεδρε, σε
τι; Κάνει αναφορά σε αυτούς οι οποίοι έχουν µία εµπειρία είτε
στο δηµόσιο είτε στον ιδιωτικό τοµέα και αυτοί που έχουν αυτήν
την εµπειρία, έχουν και τις δυνατότητες που έχουν οι άνεργοι.
∆ηλαδή, για ένα «σταζιέρ» αυτήν τη στιγµή, ο οποίος µέσα στη
διάρκεια της µαθητείας του δεν χάνει το πλεονέκτηµά του για να
διεκδικήσει µία θέση ορισµένου χρόνου έναντι αυτού, ο οποίος
είναι άνεργος. Αυτό το κάναµε στοιχείο της λύσης, ούτως ώστε
στις προκηρύξεις, για τις οποίες αναφερθήκατε, µπορούν οι άν-
θρωποι αυτοί να βάλουν υποψηφιότητα και να πάρουν τις θέσεις.
Άρα, υπάρχει ενδιαφέρον για κάποιους ανθρώπους που έχουν
χρόνια, εγκλωβισµένοι από τις ρυθµίσεις τις οποίες προανέφερα
-και δεν χρειάζεται να αναφερθουν εκ νέου- να διεκδικήσουν τη
θέση υπαλλήλου.

Σε ό,τι αφορά το συνάδελφο κ. Ροντούλη, θα ήθελα να πω το
εξής. Ποινική ευθύνη των Υπουργών, κύριε Ροντούλη, και τα τοι-
αύτα αποτελούν θέµατα που δεν είναι ελκυστικά για εµάς. Είµα-
στε πολιτικό κόµµα. Εγώ ούτε εκπρόσωπος port parole της
δικαιοσύνης είµαι, ούτε τίποτε σχετικό. Είµαι πολιτικός και ανα-
φέροµαι στα θέµατα που σχετίζονται µε τα πολιτικά λάθη των
προκατόχων µου και αυτά στηλιτεύω. Μάλιστα, απαντώντας σε
ερώτηση συναδέλφου, είχα πει προ µίας εβδοµάδος ότι αρνού-
µαι και να µεταφέρω την ενηµέρωση που έχω από τον ΟΑΕ∆ για
τέτοια θέµατα. Με έχει ενηµερώσει ο Πρόεδρος της ΓΣΕΕ ότι
υπάρχει ενδιαφέρον ποινικό γι’ αυτό το θέµα, αλλά αυτό αφορά
τη δικαιοσύνη, θα σας τα πει η δικαιοσύνη. ∆εν αφορά εµάς και
ούτε θα κάνουµε τα λάθη της Νέας ∆ηµοκρατίας να µετατρέ-
πουµε τα έδρανα αυτά σε έδρανα φορέων λόγου της δικαιοσύ-

νης. Είµαστε πολιτικοί και θα µείνουµε σε αυτά.
Σε ό,τι αφορά το θέµα της αντισυνταγµατικότητας της προ-

σαύξησης του 40% και του 50%, θα σας πω το εξής. Μα, είναι
δυνατόν να περιµένουµε να βγει µία βεβαία απόφαση για να λύ-
σουµε το θέµα; Όταν αυτό το εκτιµάµε ως νοµοθέτες, το λύ-
νουµε πριν προκύψει. Πρέπει να αφήσουµε τον κόσµο να
βασανίζεται στα δικαστήρια, να πληρώνει δικηγόρους, προκει-
µένου να δώσουµε µία λύση για ένα πρόβληµα, που καταφανώς
υπάρχει σε σχέση µε τη συνταγµατικότητα της συγκεκριµένης
ρύθµισης; Το βλέπουµε, αίρουµε την αντισυνταγµατικότητα και
προλαµβάνουµε περιπέτειες τέτοιου επιπέδου.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Προσφύγατε µόλις ήρθε η ρύθµιση;
Σαν κόµµα, σαν ΠΑΣΟΚ;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): ∆εν προσφεύγουν τα κόµµατα. Προσφεύγουν όσοι
έχουν έννοµο συµφέρον. Η προσφυγή στο Συµβούλιο της Επι-
κρατείας δεν γίνεται ως λαϊκή πράξη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ξέρουµε πως γίνονται αυτά, κύριε
Υπουργέ.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Η προσφυγή στο Συµβούλιο της Επικρατείας γίνε-
ται από αυτόν που έχει έννοµο συµφέρον. Απαντώ, λοιπόν και σ’
αυτό.

Στο χώρο του πολιτικού µας συστήµατος υπάρχει µια πολύ εν-
διαφέρουσα άποψη. Την εξέφρασε σήµερα µε τρόπο πολύ χα-
ρακτηριστικό ο κ. Παφίλης. Την εκφράζει και η Γραµµατέας του
Κόµµατός του. Την εξέφρασε σ’ αυτήν την Αίθουσα, ερωτώντας
το Υπουργείο Εργασίας, ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τσίπρας. Να
καταργήσουµε όλες τις ελαστικές µορφές απασχόλησης και η
εργασία να είναι µία, η πλήρης εργασία, µε όλα τα δικαιώµατα
που αυτή η πλήρης εργασία συνεπάγεται. ∆εν οδηγεί πουθενά η
σκέψη αυτή. ∆ηλαδή µου θυµίζει την απαγόρευση της πάλης των
τάξεων από το µακαρίτη το Λάσκαρη. ∆εν οδηγεί πουθενά η πα-
ρέµβαση στο χώρο των εργασιακών σχέσεων, όπου θα απαγο-
ρεύσεις λόγου χάριν –µε ποιον τρόπο άλλωστε;- ένα κέντρο
διασκεδάσεως να ανοίγει Παρασκευή, Σάββατο και Κυριακή µε-
σηµέρι και να του απαγορεύσεις γι’ αυτό το χρόνο που ανοίγει να
πάρει εργαζόµενους. Το παράδειγµα είναι χαρακτηριστικό και γι’
αυτό το µεταχειρίστηκα. Υπάρχουν δεκάδες εκατοντάδες τέτοια
παραδείγµατα. Στα παραδείγµατα αυτά –οι συνάδελφοι από το
Υπουργείο Εργασίας ξέρουν- αντιστοιχούν µορφές ελαστικής
απασχόλησης. ∆εν είναι µία η µορφή της ελαστικής απασχόλη-
σης, είναι πλείονες. Αντιστοιχούν, λοιπόν, µορφές. Το ζήτηµα
είναι αν υπάρχει καταστρατήγηση στην πράξη της νοµοθεσίας
που διέπει αυτές τις µορφές ελαστικής απασχόλησης και αν
υπάρχει ανάγκη συµπλήρωσης της σχετικής νοµοθεσίας.

Σας λέω, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι εδώ υπάρχει πρό-
βληµα. Υπάρχει πρόβληµα και σε ό,τι αφορά τη συµπλήρωση των
θεσµικών εγγυήσεων, υπάρχει πρόβληµα και σε ό,τι αφορά τον
έλεγχο αν τηρούνται οι όποιες υπάρχουσες θεσµικές εγγυήσεις.
Ανάµεσα στα µεγάλα θέµατα που έχουµε αναδεχθεί στο χώρο
της εργασίας, είναι και αυτό. Πρώτα απ’ όλα να συµπληρώσουµε
τις εγγυήσεις και δεύτερον, να κάνουµε την επανασύσταση του
Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας, ώστε να µπορεί να κάνει τους
ελέγχους, όπως πρέπει να τους κάνει.

Το χρονοδιάγραµµά µας είναι: µέχρι τα µέσα ∆εκεµβρίου θα
έχουµε έτοιµο -µέσα από ένα διάλογο που διεξάγεται σε τεχνικό
και κοινωνικό επίπεδο ταυτοχρόνως, ένα διάλογο µιας επιτρο-
πής που προεδρεύω εγώ- ένα σύστηµα νέων εγγυήσεων για όλες
τις µορφές ελαστικής απασχόλησης. Και από το νέο έτος, από το
ίδιο σχήµα όπου διεξάγεται συζήτηση για την τεχνική διάσταση
του προβλήµατος και ταυτοχρόνως γίνεται και ο κοινωνικός διά-
λογος -όλοι οι φορείς είναι µέσα- θα ετοιµάσουµε και τις ρυθµί-
σεις για την επανασύσταση του Σώµατος Επιθεώρησης
Εργασίας. Με αυτόν τον τρόπο απαντάµε στις σύγχρονες ανά-
γκες. Η κατάργηση των µορφών ελαστικής απασχόλησης και
αδύνατη είναι και δεν µας εκφράζει, γιατί υπάρχουν ανάγκες γι’
αυτή τη µορφή απασχόλησης, εδώ ή εκεί, στο χώρο των κοινω-
νικών και οικονοµικών δραστηριοτήτων.

Έχετε δίκιο ως προς τη θέαση του προβλήµατος από τη µεριά
του υποψήφιου εργαζοµένου. Τι θα του άρεσε; Να κάνει αυτό ή
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να έχει µία πλήρη εργασία µε όλα τα δικαιώµατα που απορρέ-
ουν απ’ αυτή; Προφανώς, θέλει το δεύτερο. Μακάρι, αυτό θα
ήταν µια ευχή!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αφού δεν µπορεί να ζήσει, κύριε
Υπουργέ.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Γνωρίζουµε καλά. Γνωρίζουµε και φράσεις που
έχουν ακουστεί επ’ αυτού. «∆εν µε νοιάζει, κύριε, να µετεκπαι-
δεύοµαι, δεν µε νοιάζει, κύριε, να αλλάζω δουλειές, µε νοιάζει να
έχω µία σταθερή δουλειά». Ναι, αυτό είναι το 100%. Και το δι-
καίωµα που λέτε –το είπατε εδώ, το είπε και η κ. Παπαρήγα προ-
χθές- στην εργασία είναι µία καλή διατύπωση. Ορισµένοι µάλιστα
λένε ότι απορρέει και από το Σύνταγµα της χώρας. Είναι µία καλή
διατύπωση, στην πράξη, όµως, στην καθηµερινότητα έχεις άλλου
είδους ανάγκες. Σ’ αυτές τις άλλες ανάγκες δεν θα ανταποκρι-
θείς; Τι θα πεις;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Για ποιον έχεις ανάγκες; Για το κεφά-
λαιο, όχι για τον εργαζόµενο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Συγγνώµη, κύριε Παφίλη.

Σε αυτόν που µπορεί να δουλέψει Παρασκευή, γιατί δεν βγαί-
νει αλλιώς –θα ήθελε και αυτός να δουλεύει από ∆ευτέρα, όπως
δούλευε- γιατί είναι κέντρο διασκεδάσεως και δουλεύει Παρα-
σκευή, Σάββατο, Κυριακή µεσηµέρι, θα του πεις µην προσλάβεις
προσωπικό; Θα του πεις υπό ποιες προϋποθέσεις θα το κάνει,
πως δεν θα καταστρατηγήσει τις εγγυήσεις και θα τον ελέγχεις.

Αυτό είναι το πλέγµα των υποχρεώσεων µιας κυβέρνησης που
θέλει να δώσει λύσεις σε υπάρχοντα προβλήµατα.

Τώρα, σε ό,τι αφορά τον κ. Μπούρα και κάτι το οποίο ανέφερε
σχετικά µε το επίδοµα αλληλεγγύης. Πρόκειται για δυόµισι εκα-
τοµµύρια δικαιούχους. ∆εν είναι µικρό πράγµα. Λέτε τώρα. Πού
βρίσκεις αυτά τα λεφτά; Επειδή η Κυβέρνηση είπε, ο κ. Παπα-
κωνσταντίνου -και πολύ σωστά- ότι είναι µια µορφή ευθύνης απέ-
ναντι στα πράγµατα που οδηγεί ορισµένους να πληρώσουν γι’
αυτό το ποσό που χρειάζεται για το επίδοµα αλληλεγγύης που θα
το πάρουν δυόµισι εκατοµµύρια Έλληνες, αλλά και κάποιοι ξένοι
αλλοδαποί µετανάστες, κύριε Μπούρα, µε συγχωρείτε. Παρα-
γνωρίζετε το γεγονός ότι αφορά τις τριακόσιες πιο µεγάλες ελ-
ληνικές επιχειρήσεις και την πάρα πολύ µεγάλη ακίνητη
περιουσία; Απ’ αυτούς ζητήσαµε. ∆εν ζητήσαµε από τον µεσαίο
Έλληνα, δεν ζητήσαµε από έναν διπλωµάτη που επιστρέφει µετά
από τρία χρόνια στο εξωτερικό και του ζητούσε ο κ. Παπαθανα-
σίου έκτακτη εισφορά πάνω σ’ αυτά που έπαιρνε για να ζήσει
στην αλλοδαπή όταν υπηρετούσε στο εξωτερικό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Γιατί δεν το καταργείτε;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Με συγχωρείτε. Εµείς ζητήσαµε από τις τριακόσιες
µεγαλύτερες ελληνικές επιχειρήσεις και αυτές ανταποκρίθηκαν
θετικά. Πού υπάρχει κακό σ’ αυτό; Πού µας χρειάζεται η ευρη-
µατικότητα του κ. Ευθυµίου ή του ΠΑΣΟΚ για να καλύψει µέτρα
τα οποία άλλοτε καταγγέλλαµε, όπως λέτε, ενώ τώρα τα µετα-
χειριζόµαστε; Καµµιά σχέση δεν έχει η έκτακτη εισφορά της
Νέας ∆ηµοκρατίας µε αυτό το µέτρο µε το οποίο ανταποκριθή-
καµε σε µια ανάγκη αναδιανοµής την οποία διεκπεραιώσαµε µε
πάρα πολύ καλό τρόπο.

Και ακόµη -λέτε και πόσα δεν λέτε- ταυτοχρόνως ενώ κάναµε
αυτό, φανήκαµε πολύ συνεπείς στις προεκλογικές µας υποχρε-
ώσεις και για τον απεγκλωβισµό πάρα πολλών κοινωνών Ελλή-
νων πολιτών µε ακάλυπτες επιταγές από την 1.1.2008.

Κύριε Πρόεδρε, υπογραµµίζω, γιατί η αγορά το έχει ακούσει
αυτό το µέτρο, ότι η Κυβέρνηση σχετικά µε τα µέτρα που πήρε
για τον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» έβγαλε από αυτή τη δύσκολη θέση –και αυτό
θα κάνει καλό στην αγορά- πάρα πολλούς συµπολίτες µας οι
οποίοι από την 1.1.2008 έως σήµερα και για τρεις µήνες µετά την
ψήφιση του νόµου θα καλύψουν τις ακάλυπτες επιταγές τους,
θα καλύψουν τις υποχρεώσεις τους και θα µπορέσουν να ξανα-
µπούν στην αγορά µε τους ίδιους όρους που ήταν στο παρελθόν
για να δώσουν τη µάχη τους.

Κάνουµε λοιπόν πράγµατα µέσα στις πρώτες σαράντα-σαρά-
ντα πέντε µέρες µας. Πρέπει να τα υπογραµµίζουµε αυτά γιατί
εµφανίζετε µια πραγµατικότητα η οποία δεν υπάρχει. Αντιπολι-

τευόσαστε µε έναν τρόπο όψιµο θα έλεγα. Εντάξει, να τον κατα-
νοήσω αλλά ακριβής πάντως δεν είναι.

Και σε ό,τι αφορά κύριε Πρόεδρε, την ουσία της επίκαιρης επε-
ρώτησης, έδωσα την απάντησή µου στο πρώτο εικοσάλεπτο και
δεν έχω τίποτα περισσότερο να προσθέσω.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Πάνος Πα-
ναγιωτόπουλος, για έξι λεπτά.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, τόσο ο Υπουρ-
γός ο κ. Λοβέρδος όσο και ο συνάδελφος Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Ευθυµίου είναι γνωστό ότι έχουν και
κοινοβουλευτική εµπειρία και συγκροτηµένο πολιτικό λόγο. Όσο
όµως και να προσπαθούν, δεν µπορούν να µας πείσουν ότι προ-
έρχονται από µία παράταξη η οποία προήλθε από πολιτική παρ-
θενογένεση, και από τη στιγµή που έγινε Κυβέρνηση –οµιλώ για
το ΠΑΣΟΚ µετά τις εκλογές της 4ης Οκτωβρίου, κύριε Πρόεδρε-
θα είναι ο τιµητής των πάντων και θα καταχωνιάσει στη συλλο-
γική µνήµη του ελληνικού λαού τα όσα προηγήθηκαν µε πρωτα-
γωνίστριες τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ πριν το Μάρτιο του 2004.
Είναι οξύµωρο, λοιπόν, στελέχη του ΠΑΣΟΚ, του διαχρονικού
ΠΑΣΟΚ, να κατηγορούν σήµερα τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι άνοιξε
τεράστιες τρύπες στο δηµόσιο, στα όρια µεταξύ νοµιµότητος και
παρανοµίας για να περάσει µέσα τους δικούς της. Ποιοι κατη-
γορούν; Κατηγορούν τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ το οποίο µετέ-
τρεψε, στην εικοσαετία που άσκησε τη διακυβέρνηση του τόπου,
τον υπό στενότερη και ευρύτερη έννοια δηµόσιο τοµέα σε µια
τεράστια χοάνη και σε έναν τεράστιο µηχανισµό ικανοποίησης
πελατειακών αιτηµάτων κάθε λογής πρασίνων κλαδικών.

Πότε τριπλασιάστηκε ο αριθµός δηµοσίων υπαλλήλων στην
Ελλάδα; Πότε δηµιουργήθηκε το τεράστιο χρέος δηµοσίων ορ-
γανισµών ή οργανισµών υπό το δηµόσιο έλεγχο ή επιχειρήσεων
υπό το δηµόσιο έλεγχο, όπως στο παρελθόν η Ολυµπιακή ή ο
ΟΣΕ;

Πότε συγκροτήθηκαν οι κλαδικές; Πότε κοµµατικοποιήθηκε η
δηµόσια διοίκηση; Πότε έφθασαν να κοµµατικοποιήσουν ακόµα
και τις Ένοπλες ∆υνάµεις και τα Σώµατα Ασφαλείας;

Επαναλαµβάνω για µια ακόµη φορά. Ο λαός µας έχει µνήµη.
∆εν είµαστε αµνήµονες. ∆εν είµαστε λαός λωτοφάγων και γνω-
ρίζουµε τι έπραξε το ΠΑΣΟΚ. στην εικοσαετή διακυβέρνηση που
άσκησε, προσπαθώντας να αλώσει το δηµόσιο τοµέα και να τον
κάνει θεραπαινίδα των δικών του κοµµατικών πελατειακών βλέ-
ψεων.

Να θυµίσω και ένα πρόσφατο παράδειγµα; Εκατόν είκοσι χι-
λιάδες συµβασιούχους είχαν όµηρους και τους µετέφεραν, τους
έσυραν από εκλογική διαδικασία σε εκλογική διαδικασία οι κυ-
βερνήσεις του ΠΑΣΟΚ σε µία ιδιότυπη και κραυγαλέα οµηρία,
προκειµένου να εκβιάζουν µπροστά στην κάλπη και να υφαρπά-
ζουν την ψήφο τους. Αυτά έγιναν και δεν τα ξεχνάµε. Σήµερα το
ΠΑΣΟΚ έχει το πρόβληµα. ∆εν το έχει η Νέα ∆ηµοκρατία.

Και ο κ. Ευθυµίου κούνησε και ένα χαρτί. Όλα τα «STAGE» τα
οποία έγιναν επί των ηµερών του κ. Ευθυµίου είναι καθ’ όλα νό-
µιµα, σύµφωνα µε το καθεστώς το οποίο ακολούθησαν οι κυ-
βερνήσεις του ΠΑΣΟΚ, καθεστώς διπλής χρηµατοδότησης,
καθορισµένης τόσο από εθνικούς πόρους, όσο και από πόρους
των ευρωπαϊκών ταµείων. Και είναι προγράµµατα απόκτησης ερ-
γασιακής εµπειρίας, προγράµµατα µαθητείας τα οποία προσέ-
φεραν στους νέους που ενεγράφησαν στα προγράµµατα αυτά
και τα παρακολούθησαν και προσέφεραν και στους οργανισµούς
εκείνους του δηµοσίου ή στη δηµόσια διοίκηση υπό τη στενό-
τερη έννοια που εδέχθη αυτά τα παιδιά.

Κατά συνέπεια, αυτοί οι οποίοι πρέπει σήµερα να λύσουν το
πρόβληµα είναι οι Υπουργοί της Κυβέρνησης του κ. Γιώργου Πα-
πανδρέου και αυτοί που πρέπει να απολογούνται σήµερα για το
πρόβληµα και για την κραυγαλέα αναξιοπιστία που χαρακτηρίζει
την πολιτική στάση και συµπεριφορά τους είναι πάλι οι Υπουργοί
της Κυβέρνησης του κ. Γιώργου Παπανδρέου. ∆ιεκήρυτταν προ-
εκλογικά για να υφαρπάξουν την ψήφο της νεολαίας ότι θα προ-
στατεύσουν τα εργασιακά δικαιώµατα κάθε νέου ανθρώπου που
έχει το δικαίωµα στην εργασία. Βεβαίως! Και ήρθαν τώρα να πε-
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τάξουν στο καλάθι των αχρήστων δεκάδες χιλιάδες παιδιά τα
οποία δεν έκαναν καµµία αµαρτία. Και εργασιακή εµπειρία απέ-
κτησαν και προσέφεραν και υπηρέτησαν µέσα σε ένα καθ’ όλα
νόµιµο καθεστώς.

Βεβαίως, από όλα όσα λέω εξαιρώ τα θέµατα κάποιων προε-
κλογικών «STAGE», γιατί τέτοιες καταγγελίες έφθασαν και στο
γραφείο µου κατά την προεκλογική περίοδο. Θα επαναλάβω ότι
ζητώ να διερευνηθούν και αυτά, αλλά και όλη η περίοδος που
αφορά τα «STAGE» από την ελληνική δικαιοσύνη.

Σε κάθε περίπτωση, ας αφήσουµε τις κοµµατικές αντιδικίες και
αντιπαλότητες. Εδώ είναι ένα θέµα που πρέπει να µας ενώνει,
ένα θέµα στο οποίο οφείλουµε να βρούµε κοινό άξονα σύγκλι-
σης.

Κύριε Λοβέρδο, πρέπει να λύσετε το θέµα. Εγώ παρακολού-
θησα τον προβληµατισµό σας για τις ελαστικές µορφές. ∆εν µπο-
ρεί να είναι ο στόχος µας η µερική απασχόληση και οι ελαστικές
και ευέλικτες µορφές.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Προφανώς δεν είναι.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Συµφωνώ µαζί σας. ∆εν είναι ο
στόχος µας, αλλά πρέπει να προσαρµόσουµε τέτοιες διαδικα-
σίες στις ανάγκες της αγοράς, εξασφαλίζοντας παράλληλα και
την απαραίτητη ασφάλεια που επιβάλλουν τα κοινωνικά δικαιώ-
µατα και τα εργασιακά δικαιώµατα των εργαζοµένων. «Flexicu-
rity», ευελιξία και ταυτόχρονα να εξασφαλίσουµε την ασφάλεια.

Όµως, όσο και καλή διάθεση να έχετε δεν µπορείτε να παρα-
κάµψετε αυτό το κοινωνικό πρόβληµα. Το πρόβληµα των «στα-
ζιέρ» είναι κοινωνικό πρόβληµα. Θα τους βρίσκετε παντού
µπροστά σας. Όχι γιατί τους υποκινούµε εµείς. Ορισµένοι από
αυτούς δικαίως είναι θυµωµένοι και µε ορισµένες πρακτικές ορι-
σµένων στελεχών της Νέας ∆ηµοκρατίας. Μιλάω για πρακτικές
κρατικών αξιωµατούχων και όχι εκλεγµένων Βουλευτών ή διατε-
λεσάντων Υπουργών ή Υφυπουργών. Το πρόβληµα είναι, όµως,
να δώσετε λύση. Και θα σας ζητήσω τη λύση να τη δώσετε τώρα.
Πάρτε το θέµα στα χέρια σας. Εσείς έχετε την καυτή πατάτα.
∆εν την έχει ούτε ο κ. Πάγκαλος ούτε ο κ. Παπανδρέου.

Εσείς θα συνδέσετε το όνοµά σας µε αυτή την πολιτική αθλιό-
τητα, µε αυτό το τρανό δείγµα κοµµατικού ρεβανσισµού. Τέτοια
συµπεριφορά και τέτοιο στίγµα δεν σας αξίζουν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Απλώς θέλω να πω ότι στη νύξη του Κοινοβουλευ-

τικού Εκπροσώπου της Νέας ∆ηµοκρατίας σχετικά µε το θέµα
των εργασιακών σχέσεων, ανέφερα στη δευτερολογία µου ότι
ασκείται νοµοθετική πρωτοβουλία επί θεµάτων πλειόνων εγγυή-
σεων για θέµατα των εργασιακών σχέσεων εκεί όπου υπάρχουν
εναλλακτικές µορφές ευέλικτες. Θα έχουµε τη δυνατότητα να
συζητήσουµε, από την κάθε πλευρά που κάθε κόµµα βλέπει,
αυτό το θέµα, τον Ιανουάριο. Θα υπάρξει συζήτηση προ της κα-
ταθέσεως του σχεδίου νόµου από το ∆εκέµβριο. Θα ενηµερω-
θείτε για τις προθέσεις της Κυβέρνησης επ’ αυτού στις µέρες
που σας λέω.

Μετά την ψήφιση του Ιανουαρίου, το επόµενο βήµα είναι η
επανασύσταση του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας. Εκεί πρέ-
πει να γίνει η µεγάλη προσπάθεια. Συνεπώς χωρίς το θεωρητικό
ή ιδεολογικοπολιτικό ζήτηµα πλήρης απασχόληση ή µερική και
τα τοιαύτα θα µπούµε στο θέµα πώς µπορούµε, για όλες τις µορ-
φές εργασίας ή απασχόλησης, να κάνουµε ελέγχους. Έχουµε
βάλει ένα χρονοδιάγραµµα ως προς αυτό για να το φέρουµε στη
Βουλή στα τέλη Φεβρουαρίου.

Συνεπώς σε δυο µεγάλες ανάγκες και του νοµικού κόσµου της
χώρας αλλά και όσον αφορά στον έλεγχο των εργασιακών σχέ-
σεων θα προσπαθήσουµε να τις απαντήσουµε µε τις συγκεκρι-
µένες νοµοθετικές πρωτοβουλίες. Θα µας δοθεί η ευκαιρία να
κάνει ο καθένας µας τις δικές του δηµιουργικές προτάσεις από
τη σκοπιά του. Και όσον αφορά τη συζήτηση περί κοµµατικού
κράτους στην Ελλάδα εγώ πιστεύω ότι δεν τιµά κανέναν. Το πε-
λατειακό κράτος στην Ελλάδα είχε ξεπεράσει κάθε όριο. Προ-
σπαθούµε να βάλουµε µια τάξη και ως προς αυτό θέλουµε
στήριξη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κηρύσσεται περαιω-

µένη η συζήτηση επί της υπ’ αρίθµ.1/4-11-2009 επίκαιρης επε-
ρώτησης Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς τους
Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και Εσωτερι-
κών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης σχετικά
µε τα προγράµµατα «STAGE» και τους συµβασιούχους ορισµέ-
νου χρόνου.

Κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό δέχεστε να λύσουµε τη
συνεδρίαση.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.01’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 23 Νοεµβρίου 2009 και ώρα
18.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.
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